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ŠTVRŤSTOROČIE 
SLOVENSKÉHO

OLYMPIZMU
NA MARGO OKRÚHLEHO JUBILEA 

SLOVENSKÉHO OLYMPIJSKÉHO VÝBORU

Hneď ako v roku 1993 prijal Medzinárodný olympijský výbor (MOV) Slovenský olympijský 
výbor (SOV) za plnoprávneho člena medzinárodného olympijského hnutia, nevstupoval 

doň slovenský prírastok ako neskúsené mláďa, ale rovno ako ostrieľaný mládenec.

OKRÚHLEHO JUBILEA

25 ROKOV SOV

HISTORICKÁ PREMIÉRA SAMOSTATNEJ SLOVENSKEJ REPUBLIKY POD PIATIMI KRUHMI – NÁSTUP NAŠEJ VÝPRAVY NA SLÁVNOSTNOM OTVORENÍ ZOH 1994 
V LILLEHAMMERI. SLOVENSKÚ VLAJKU NIESOL HOKEJISTA PETER ŠŤASTNÝ.
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25 ROKOV SOV

ZA VÝBORNÚ ORGANIZÁCIU ZIMNÉHO EYOD 1999 V POPRADE-TATRÁCH ĎAKOVAL 
ŠÉF EURÓPSKYCH OLYMPIJSKÝCH VÝBOROV, NESKÔR PREZIDENT MOV JAQCUES 
ROGGE. ORGANIZAČNÝ VÝBOR VIEDLA MÁRIA MRAČNOVÁ (V STREDE).

TEXT: JÁN GREXA  FOTO: PETER POSPÍŠIL, JÁN SÚKUP
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25 ROKOV SOV

VLADIMÍR ČERNUŠÁK (V STREDE) VIEDOL SOV OD 19. DECEMBRA 1992 DO 19. AU-
GUSTA 1999, FRANTIŠEK CHMELÁR (VĽAVO) OD 20. NOVEMBRA 1999 DO 26. NO-
VEMBRA 2016. NA FOTOGRAFII S NIMI SÚČASNÝ PREZIDENT MOV THOMAS BACH. 
SNÍMKA JE Z OSLÁV 15. VÝROČIA SOV, NA KTORÝCH BACH AKO VTEDAJŠÍ VICEPRE-
ZIDENT MOV OZNAČIL PÔSOBENIE SOV ZA NÁDHERNÝ ÚSPEŠNÝ PRÍBEH.
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25 ROKOV SOV

KĽÚČOVÍ ĽUDIA OLYMPIJSKEJ SPOLOČNOSTI SLOVENSKA – PREDSED-
NÍČKA MÁRIA MRAČNOVÁ A TAJOMNÍK JOZEF LABUDA.

TEXT: MÁRIA MRAČNOVÁ  FOTO: PETER POSPÍŠIL, JÁN SÚKUP

SPOMIENKA 
NA NAŠE 
OLYMPIJSKÉ 
ZAČIATKY

AKO OLYMPIJSKÁ SPOLOČNOSŤ 

SLOVENSKA PRIPRAVILA PÔDU 

PRE SLOVENSKÝ OLYMPIJSKÝ VÝBOR

Pri jubileu sa patrí obzrieť dozadu. V prípade štvr ťstoročnice SOV na to, čo predchádzalo jeho vzniku – 
konkrétne na pôsobenie Olympijskej spoločnosti Slovenska (OSS), ktorá pripravila pôdu pre budúci SOV. 
Jej predsedníčka Mária Mračnová o tom písala v knižke „Naše olympijské začiatky“, z ktorej vyberáme.

ČASY PLNÉ ENTUZIAZMU

PREDĹŽENÉ RUKY 
OLYMPIJSKEJ CENTRÁLY

S

OLYMPIJSKÁ SPOLOČNOSŤ

SLOVENSKA
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-

-

-
-

-

-

-

-

-

-

-
-

-

-
-

-

-

-

-
-

-

-

-
-

-

-

-

-

-
-

-

MOMENTKA Z OTVORENIA OLYMPIJSKÉHO KLUBU PRIEVIDZA – 
V POPREDÍ OLYMPIJSKÝ VÍŤAZ MILOŠ MEČÍŘ A HISTORICKY PRVÝ 
GENERÁLNY TAJOMNÍK SOV JÁN MRÁZ.
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25 ROKOV SOV

FOTOGRAFIA 
Z USTANOVUJÚCEHO 

ZASADNUTIA SOV, 
19. DECEMBRA 1992 

V DOME ŠPORTU 
V BRATISLAVE.

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  FOTO: JÁN SÚKUP, PETER POSPÍŠIL  

SLOVENSKÝ OLYMPIJSKÝ 
VÝBOR MÁ 25 ROKOV

STRUČNÁ CHRONOLÓGIA KĽÚČOVÝCH UDALOSTÍ 

V HISTÓRII SOV OD JEHO USTANOVENIA 19. DECEMBRA 1992

Slovenský olympijský výbor (SOV) si v tomto období pripomína 25. výročie svojho vzniku. 
Na ustanovujúcom zasadnutí 19. decembra 1992 do jeho pléna zvolili 49 členov. „ Zrod“ SOV sa odohral 

v Dome športu na Junáckej ulici v Bratislave, kde organizácia sídlila až do roku 2002.
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M Exekutíva MOV 16. marca 
1993 na zasadnutí v Atlante 
provizórne uznala Slovenský 
olympijský výbor za člena 
olympijského hnutia.
M K definitívnemu uznaniu SOV 
došlo na 101. zasadnutí MOV 
24. septembra 1993 v Monte 
Carle. Vladimír Černušák bol 
následne zvolený za člena 

MOV na Slovensku (predtým 
bol členom v ČSFR).
M V dňoch 14. a 15. mája 
Asociácia európskych národných 
olympijských výborov (AENOV, 
v súčasnosti EOV) prijala SOV za 
riadneho člena. V jej komisiách 
neskôr pracovali Ján Mráz 
(revízna), Jozef Prusák (právna) 
a Mária Mračnová (komisia EYOD).

Z NAŠICH OLYMPIJSKÝCH
MÍĽNIKOV
NA MEDZINÁRODNEJ SCÉNENA MEDZINÁRODNEJ SCÉNE

25 ROKOV SOV

ZAČIATKY SLOVENSKÉHO 
OLYMPIJSKÉHO VÝBORUM

PRVÍ FUNKCIONÁRI SOV, 
ZVOLENÍ NA USTANOVUJÚCOM 
ZASADNUTÍ. ZĽAVA ČLEN 
VÝKONNÉHO VÝBORU 
VLADIMÍR MILLER, PREDSEDA 
KONTROLNO-REVÍZNEJ 
KOMISIE KAROL GUMÁN, 
PODPREDSEDOVIA ANTON 
IHRING, MÁRIA MRAČNOVÁ, 
PREDSEDA VLADIMÍR 
ČERNUŠÁK , PODPREDSEDA 
ĽUBOMÍR KADNÁR, ČLENOVIA 
VV SOV KAROL MIHOK, JÚLIUS 
DUBOVSKÝ A ČLEN KRK 
MARIÁN LINDER.
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1994
M Slovenská spoločnosť olympijskej 
a športovej filatelie sa 9. októbra 
1994 stala jedným zo zakladajúcich 
členov Medzinárodnej federácie 
olympijskej filatelie (FIPO).

1995
M Na novembrovom valnom 
zhromaždení AENOV pridelili 

usporiadanie IV. zimných 
európskych olympijských 
dní mládeže (EYOD) v roku 
1999 regiónu Poprad-Tatry. 

1996
M Na zasadnutí MOV v Atlante 
odovzdal prezident MOV 
Juan Antonio Samaranch 
generálnemu tajomníkovi 

SOV Jánovi Mrázovi 
Olympijský rad v striebre. 

1997
M Olympijský víťaz v boxe 
z Helsínk 1952 Ján Zachara aj 
legendárny hokejista Peter 
Šťastný si prevzali Olympijský
rad v striebre, ktorý 
im udelil MOV.

1998
M V apríli sa v Bratislave 
s účasťou 144 delegátov 
z takmer 50 krajín uskutočnil 
19. seminár šéfov misií na OH 
2000 a generálnych sekretárov 
NOV Európy. V jeho rámci sa 
konalo aj zasadnutie exekutívy 
EOV, ktoré viedol prezident 
EOV Jacques Rogge.

25 ROKOV SOV

OLYMPIJSKÉ PREMIÉRY 
I PRVÁ KANDIDATÚRA

ÚSPEŠNÝ ZIMNÝ EYOD 1999 
A DRUHÁ KANDIDATÚRA NA ZOH

HISTORICKY PRVÝ SĽUB SLOVENSKEJ OLYMPIJSKEJ VÝPRAVY PRED ZOH 1994 
SKLADALI BIATLONISTKA MARTINA JAŠICOVÁ A HOKEJISTA PETER ŠŤASTNÝ.
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1999
M V rámci podpory kandidatúry 
Popradu-Tatier na usporiadanie 
ZOH 2006 SOV zorganizoval 
v marci v regióne Poprad-Tatry 
IV. zimné Európske olympijské 
dni mládeže (EYOD) s 1136 
účastníkmi zo 40 krajín. Čestný 
hosť podujatia bol neskorší 
prezident MOV Jacques Rogge.

M Na májovej slávnosti fair play 
v Trnave odovzdal generálny 
sekretár Európskeho hnutia fair 
play (EFPM) Manfred Lämmer 
predsedníčke Klubu fair play 
SOV Kataríne Ráczovej Čestné 
uznanie EFPM, ktoré získal KFP 
SOV ako vôbec prvý národný 
klub fair play v Európe.

2000
M Prezident MOV Juan Antonio 
Samaranch sa 5. augusta 
zúčastnil na 18. valnom 
zhromaždení SOV v Bratislave.

2001
M Vladimír Černušák sa na 
112. zasadnutí MOV 16. júla 
2001 v Moskve stal čestným 

členom MOV. Jeho mandát 
člena MOV vypršal z dôvodu 
vekového limitu (v novembri 
oslávil osemdesiatku) 
koncom roka 2001.
M SOV v Bratislave hostil 
13. a 14. septembra valné 
zhromaždenie Európskeho hnutia 
fair play (EFPM) a 4. európsku 
konferenciu fair play, na ktorej 

25 ROKOV SOV

PO ČERNUŠÁKOVEJ ABDIKÁCII 
PREDSEDOM FRANTIŠEK CHMELÁR

MOMENTKA Z PRVÉHO SĽUBU SLOVENSKEJ OLYMPIJSKEJ VÝPRAVY PRED ZOH 
1994 V LILLEHAMMERI.

SLOVENSKÁ OLYMPIJSKÁ AKADÉMIA VYHLÁSILA V ROKU 1994 ANKETU 
O OLYMPIONIKA STOROČNICE. NA SNÍMKE VÄČŠINA LAUREÁTOV – VPREDU 
ZĽAVA JOZEF LOHYŇA A JÁN ZACHARA, VZADU JOZEF PRIBILINEC, BOHUMIL 
GOLIAN, PAVEL SCHMIDT, TRÉNERKA ONDREJA NEPELU HILDA MÚDRA, ANTON 
TKÁČ A MILOŠ MEČÍŘ.
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sa zúčastnili delegáti z 18 krajín.
M Generálneho sekretára SOV 
Martina Benka 30. novembra 
2001 zvolili na štyri roky za 
člena exekutívy Európskych 
olympijských výborov (EOV).

2002
M Čestný predseda SOV Vladimír 
Černušák si od prezidenta 

MOV Jacqua Roggeho prevzal 
Olympijský rad v striebre.

2003
M Počas januárových osláv 
10. výročia SOV v Opere 
SND v Bratislave odovzdal 
prezident MOV Jacques Rogge 
vyznamenanie MOV – Medailu 
Pierra de Coubertin – dlhoročnej 

krasokorčuliarskej trénerke 
Ondreja Nepelu Hilde Múdrej.
M Mária Mračnová si 
v Lausanne za celoživotné 
pôsobenie prevzala najvyššie 
ocenenie Medzinárodného 
výboru fair play UNESCO 
(CIFP) – Trofej Jeana Borotru.
M Hokejistu Jerguša Baču 
schválili ako zástupcu 

zimných športov za člena 
komisie športovcov EOV. 

2005
M Na valnom zhromaždení EOV 
v Dubline bol Jozef Liba zvolený do 
komisie EOV pre EYOF. Jej člen je 
doteraz, viackrát bol menovaný aj do 
hodnotiacich, resp. koordinačných 
komisií pre jednotlivé EYOF.

25 ROKOV SOV

DESAŤROČNÉ JUBILEUM 
A SOV V NOVOM SÍDLE

HISTORICKÁ CHVÍĽA PRE SAMOSTATNÉ SLOVENSKO – MICHAL MARTIKÁN 
V ATLANTE 1996 AKO PRVÝ OLYMPIJSKÝ ŠAMPIÓN V HISTÓRII NOVEJ KRAJINY!
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2006
M Novozvolený prezident 
EOV Patrick Hickey v auguste 
menoval predsedu SOV Františka 
Chmelára za člena komisie EOV 
pre styk s Európskou úniou.
M Mária Mračnová dostala 
Trofej prezidenta MOV – nové 
vyznamenanie zriadené po zmene 
predpisov MOV na udeľovanie 

Olympijského radu. Čestného člena 
SOV Bohumila Goliana MOV ocenil 
Medailou Pierra de Coubertin.

2007
M Na 33. VZ SOV  v apríli 
2007 prezident EOV Patrick 
Hickey odovzdal predsedovi 
SOV Františkovi Chmelárovi 
Plaketu EOV, udelenú SOV.

M Na oslavách 15. výročia 
vzniku SOV v Bratislave prevzal 
František Chmelár z rúk 
viceprezidenta MOV Thomasa 
Bacha Cenu MOV, udelenú SOV.

2008
M Výtvarník Ivan Patúc sa 
s dvojrozmerným dielom 
„Wrestling“ v máji stal víťazom 

celosvetovej výtvarnej súťaže 
MOV k OH v Pekingu.

2009
M Na medzinárodnej konferencii 
o športe a životnom prostredí vo 
Vancouvri bola komisia SOV pre 
šport a životné prostredie ocenená 
ako jedna z najlepších environ-
mentálnych komisií NOV v Európe.

INOVÁCIE V ČINNOSTI SOV

PREZIDENT MOV JUAN ANTONIO SAMARANCH NA PÔDE SOV V AUGUSTE 2000 
V SPOLOČNOSTI PREDSEDU SOV FRANTIŠKA CHMELÁRA I JEHO PREDCHODCU 
V NAJVYŠŠEJ FUNKCII, ČLENA MOV VLADIMÍRA ČERNUŠÁKA.

HISTORICKY NAJVÄČŠIU 
OLYMPIJSKÚ VÝPRAVU VYSLAL SOV 
NA OH 2000 V SYDNEY. BOLO V NEJ 

AŽ 112 ŠPORTOVCOV, Z KTORÝCH 
108 SÚŤAŽILO. S VLAJKOU KANOISTA 

SLAVOMÍR KŇAZOVICKÝ
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2010
M Vladimír Miller bol ako prvý 
Slovák ocenený udelením 
vyznamenania Európskych 
olympijských výborov – 
EOC Laurel Award.

2011
M Krasokorčuliari Nikola Višňová 
a Lukáš Csőlley boli za príkladný 

čin na návrh KFP SOV ocenení 
Diplomom Medzinárodného 
výboru fair play UNESCO 
(CIFP), ktorý im v Liptovskom 
Mikuláši odovzdal osobne 
predseda CIFP Jenő Kamuti.

2012
M Strelkyňa Danka 
Barteková vyhrala počas OH 

v Londýne voľby do komisie 
športovcov MOV, v ktorých 
bolo 21 kandidátov.
M František Chmelár bol 
ocenený udelením najvyššieho 
vyznamenania Medzinárodného 
výboru Pierra de Coubertin – 
Medailou Pierra de Coubertin.

2013
M Dňa 3. júla bola Danka 
Barteková na základe víťazstva 
vo voľbách do komisie 
športovcov zvolená za členku 
samotného MOV. Najmladšiu 
členku MOV ešte v tom istom 
roku nový prezident MOV 
Thomas Bach menoval do prvej 
komisie a neskôr aj do ďalších, 

LAUREÁTI ANKETY OLYMPIONIK DESAŤROČIA, KTOREJ VÝSLEDKY SOV 
VYHLÁSIL V DECEMBRI 2002.

ČESTNÝ PREDSEDA SOV VLADIMÍR ČERNUŠÁK SI NA ZÁVER PÔSOBENIA V MOV 
PREVZAL PRED ZOH V SALT LAKE CITY Z RÚK PREZIDENTA MOV JACQUA 
ROGGEHO OLYMPIJSKÝ RAD V STRIEBRE.
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pričom koordinačnú komisiu 
MOV pre ZOH mládeže 2020 
v Lausanne dokonca vedie.
M V novembri 2013 bol František 
Chmelár na valnom zhromaždení 
EOV v Ríme na štyri roky
zvolený za člena 
exekutívy Európskych 
olympijských výborov.

2014
M Mladý slovenský
dizajnér Matej Čička vyhral 
s dielom „Dráha víťazov“ 
celosvetovú súťaž MOV
na dizajn medailí OH 
mládeže v Nankingu.
M Slovenská spoločnosť 
olympijských a športových 
zberateľov sa v Lausanne stala 

zakladajúcim
členom Medzinárodnej
asociácie olympijských 
zberateľov (AICO). Predsedu 
SSOŠZ Branislava Deleja zvolil 
do exekutívy AICO,
v ktorej aj po znovuzvolení 
v roku 2016 vykonáva 
funkciu pokladníka.

2015
M V Bratislave sa v októbri 
s účasťou viac než
70 delegátov z 36 krajín 
uskutočnilo 8. európske 
fórum športovcov.
M Slovenské olympijské 
a športové múzeum bolo 
25. septembra prijaté za 
člena medzinárodného 

SPUSTENIE PROGRAMU 
OLYMPIJSKEJ VÝCHOVY A SNAHA 
O ZASTREŠENIE ŠPORTU

PRI ODSTRAŇOVANÍ NÁSLEDKOV VETERNEJ KALAMITY VO VYSOKÝCH TATRÁCH 
V NOVEMBRI 2004 POMÁHALI AJ OLYMPIONICI – ZĽAVA JERGUŠ BAČA, ANNA 
PASIAROVÁ A ALŽBETA HAVRANČÍKOVÁ.

DVOJNÁSOBNÝ STRIEBORNÝ MEDAILISTA 
Z OH BOHUMIL GOLIAN IŠIEL AKTIVITOU 
NA POLI ŠÍRENIA OLYMPIJSKÝCH IDEÁLOV 
PRÍKLADOM VŠETKÝM OLYMPIONIKOM.
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združenia Olympic Museum 
Network (OMN).
M Vodný slalomár Jakub Grigar 
získal od EOV Cenu Piotra 
Nurowského za výnimočné 
juniorské výsledky.

2016
M Bratislava v septembri 2016 
znovu po 18 rokoch hostila 

zasadnutie exekutívy EOV, 
na ktorom bolo schválené 
nové logo organizácie.
M Pri návšteve delegácie SOV 
v Lausanne odovzdal prezident 
MOV Thomas Bach
Františkovi Chmelárovi Trofej 
prezidenta MOV, čím ocenil 
jeho dlhoročné pôsobenie 
v olympijskom hnutí.

M Na októbrovom valnom 
zhromaždení EOV v Minsku 
Košice získali právo usporiadať 
XIV. letný EYOF v roku 2021. 
Zdenko Kríž si v Minsku prevzal 
vyznamenanie EOC Laurel Award.

2017
M Prezident MOV Thomas Bach 
menoval generálneho sekretára 

SOV Jozefa Libu za člena 
komisie MOV pre ženy a šport.
M V Šamoríne SOV v júni hostil 
medzinárodný olympijský 
marketingový seminár MOV 
a ANOV s účasťou vyše sto 
delegátov z viac než 60 krajín.

I

OD DVADSIATKY K DVADSAŤPÄŤKE 
– S NOVÝM PREZIDENTOM

I

NOVEMBER 2016 – NOVOZVOLENÝ PREZIDENT SOV ANTON SIEKEL ČELIL 
PO ZVOLENÍ VEĽKÉMU ZÁUJMU MÉDIÍ.

SYMBOLICKÉ ODOVZDÁVANIE 
STRÁŽÍ NAPRIEČ GENERÁCIAMI 
– ČESTNÝ ČLEN MOV VLADIMÍR 
ČERNUŠÁK BLAHOŽELÁ 
STRELKYNI DANKE BARTEKOVEJ 
K VÍŤAZSTVU VO VOĽBÁCH DO 
KOMISIE ŠPORTOVCOV MOV 
POČAS OH V LONDÝNE, PO 
KTOROM SA STALA NAJMLADŠOU 
ČLENKOU MOV.
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SAMOSTATNÉ SLOVENSKO 
POD PIATIMI KRUHMI
Najviditeľnejší prejav 
činnosti SOV sú účasti 
výprav, nominovaných 
a vyslaných SOV, 
na letných hrách 
olympiády (OH) 
a na zimných 
olympijských hrách (ZOH). 
Za 25 rokov existencie SOV 
ich bolo tucet , vo februári 
2018 v Pjongčangu 
pribudne trinásta účasť .

ČO TREBA VEDIEŤ O NAŠICH 
OLYMPIJSKÝCH ÚČASTIACH

XVII. ZIMNÉ OLYMPIJSKÉ HRY
LILLEHAMMER (NÓRSKO) 1994

-

miesto biatlonistka Martina Jašicová. 

 sa stal 
Miro-

-

MIROSLAV ŠATAN – NAJLEPŠÍ 
STRELEC OLYMPIJSKÉHO 

HOKEJOVÉHO TURNAJA 
V LILLEHAMMERI 1994.
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HRY XXVI. OLYMPIÁDY 
ATLANTA (USA) 1996

-

 
 sa 

-
-

XVIII. ZIMNÉ OLYMPIJSKÉ HRY
NAGANO (JAPONSKO) 1998

-

Mihoková  na 

HRY XXVII. OLYMPIÁDY 
SYDNEY (AUSTRÁLIA) 2000

-
-

 striebro 
-

-

XIX. ZIMNÉ OLYMPIJSKÉ HRY 
SALT LAKE CITY (USA) 2002

-

HRY XXVIII. OLYMPIÁDY
ATÉNY (GRÉCKO) 2004

-
kán -
ci

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  FOTO: JÁN SÚKUP  

FAKTY O DOTERAJŠEJ SLOVENSKEJ ÚČASTI NA OH/ZOH
 SÚŤAŽIACI VEDÚCI SĽUB SKLADALI VLAJKONOSIČ
 (M/Ž)

ZOH 1994 42 (34/8) Anton Ihring Peter Šťastný, Martina Jašicová Peter Šťastný
OH 1996 71 (58/13) Mária Mračnová Peter Nagy, Lenka Ilavská Jozef Lohyňa
ZOH 1998 39 (31/8) Anton Ihring Zdeno Cíger, Soňa Mihoková Ivan Bátory
OH 2000 108 (81/27) Martin Benko Jozef Gönci, Zuzana Žirková Slavomír Kňazovický
ZOH 2002 49(38/11) Július Dubovský Ivan Bátory, Soňa Mihoková Róbert Petrovický
OH 2004 64 /48/16) Vladimír Miller Martin Tešovič, Andrea Stranovská Michal Martikán
ZOH 2006 58 (45/13) Igor Nemeček Martina Halinárová-Jašicová Walter Marx
OH 2008 57 (35/22) Vladimír Miller Patrik Pollák, Ivana Kováčová Elena Kaliská
ZOH 2010 72 (40/32) Igor Nemeček Milan Jagnešák, Zuzana Moravčíková Žigmund Pálffy
OH 2012 47 (26/21) Ľubor Halanda Erik Vlček, Danka Barteková Jozef Gönci
ZOH 2014 62 (45/17) Janka Gantnerová Martin Bajčičák, Anastasia Kuzminová Zdeno Chára
OH 2016 51 (32/19) Peter Korčok Pavol Kopp, Alexandra Longová Danka Barteková

SINGLKANOISTA MICHAL MARTIKÁN NA DIVOKEJ VODE RIEKY OCOEE NA CESTE 
ZA HISTORICKOU PRVOU ZLATOU OLYMPIJSKOU MEDAILOU SAMOSTATNÉHO 
SLOVENSKA NA OH 1996 V ATLANTE.
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XX. ZIMNÉ OLYMPIJSKÉ HRY
TURÍN (TALIANSKO) 2006

-

-

-

Marek Matiaško

HRY XXIX. OLYMPIÁDY 
PEKING (ČÍNA) 2008

-

-
-

-
-

-

 
Martina Moravcová si ako 

-

XXI. ZIMNÉ OLYMPIJSKÉ HRY
VANCOUVER (KANADA) 2010

-

-
-

-

-

-

BRONZOVÁ RADOSŤ STRELCA JOZEFA GÖNCIHO V ATÉNACH 2004. BRONZ SI 
VYBOJOVAL UŽ V ATLANTE, KDE SA 25. JÚLA 1996 POSTARAL O VÔBEC PRVÝ 
OLYMPIJSKÝ KOV SLOVENSKEJ REPUBLIKY.

NAJÚSPEŠNEJŠÍ SLOVÁCI POD PIATIMI KRUHMI SÚ VODNOSLALOMÁRSKE 
DVOJIČKY PAVOL A PETER HOCHSCHORNEROVCI. V DISCIPLÍNE C2 SPOLU 
ZÍSKALI TRI ZLATÉ A JEDNU BRONZOVÚ MEDAILU. 
NA FOTOGRAFII PO TREŤOM TRIUMFE V PEKINGU 2008.

PLAVKYŇA MARTINA MORAVCOVÁ BOLA V SYDNEY 
2000 DVAKRÁT STRIEBORNÁ A AKO PRVÁ V ÉRE 
SAMOSTATNOSTI ZÍSKALA NA JEDNÝCH HRÁCH DVE 
MEDAILY.
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Od premiéry samostatného Slovenska 
na zimných olympijských hrách 1994 
v Lillehammeri získali naši olympionici spolu 
33 medailí. Tu je chronológia ich zisku:

ZBIERKA 33 SLOVENSKÝCH OLYMPIJSKÝCH MEDAILÍ (11-14-8)

OLYMPIJSKÉ HRY Z S B ZIMNÉ OLYMPIJSKÉ HRY Z S B

Atlanta 1996 1 1 1 Lillehammer 1994 - - -
Sydney 2000 1 3 1 Nagano 1998 - - -
Atény 2004 2 2 2 Salt Lake City 2002 - - -
Peking 2008 3 3 0 Turín 2006 0 1 0
Londýn 2012 0 1 3 Vancouver 2010 1 1 1
Rio de Janeiro 2016 2 2 0 Soči 2014 1 0 0
OH SPOLU: 28 medailí  9 12 7 ZOH SPOLU: 5 medailí 2 2 1

č. 1 ATLANTA – Wolf Creek, 
25. júla 1996 – BRONZ:
JOZEF GÖNCI,
športová streľba – ľubovoľná 
malokalibrovka 60 poležiačky

č. 2 ATLANTA – Ocoee (štát 
Tennessee), 27. júla 1996 – ZLATO:
MICHAL MARTIKÁN,
vodný slalom – C1

č. 3 ATLANTA – Lake Lanier, 
4. augusta 1996 – STRIEBRO:
SLAVOMÍR KŇAZOVICKÝ,
rýchlostná kanoistika – C1 na 500 m

č. 4 SYDNEY,
17. septembra 2000 – STRIEBRO:
MARTINA MORAVCOVÁ, 
plávanie – 100 m motýlik 

č. 5 SYDNEY – Penrith, 
18. septembra 2000 – STRIEBRO:
MICHAL MARTIKÁN,
vodný slalom – C1

č. 6 SYDNEY – Penrith, 
18. septembra 2000 – BRONZ:
JURAJ MINČÍK,
vodný slalom – C1

č. 7 SYDNEY,
19. septembra 2000 – STRIEBRO:
MARTINA MORAVCOVÁ, 
plávanie – 200 m voľný spôsob 

č. 8 SYDNEY – Penrith, 
20. septembra 2000 – ZLATO:
PETER a PAVOL 
HOCHSCHORNEROVCI, 
vodný slalom – C2

č. 9 ATÉNY – Ano Liossia, 
15. augusta 2004 – STRIEBRO:
JOZEF KRNÁČ,
džudo – do 66 kg

č. 10 ATÉNY – Markopoulou, 
16. augusta 2004 – BRONZ:
JOZEF GÖNCI,
športová streľba – vzduchová puška 60

č. 11 ATÉNY – Hellenikon, 
18. augusta 2004 – STRIEBRO:
MICHAL MARTIKÁN,
vodný slalom – C1

č. 12 ATÉNY – Hellenikon, 
18. augusta 2004 – ZLATO:
ELENA KALISKÁ,
vodný slalom – K1

č. 13 ATÉNY – Hellenikon, 
20. augusta 2004 – ZLATO:
PETER a PAVOL 
HOCHSCHORNEROVCI, 
vodný slalom – C2

č. 14 ATÉNY – Schinias, 
27. augusta 2004 – BRONZ:
RICHARD RISZDORFER,
MICHAL RISZDORFER,
ERIK VLČEK, JURAJ BAČA,
rýchlostná kanoistika – K4 na 1000 m

č. 15 TURÍN – Bardonecchia, 
16. februára 2006 – STRIEBRO:
RADOSLAV ŽIDEK,
snoubording – snoubordkros 

č. 16 PEKING,
11. augusta 2008 – STRIEBRO:
ZUZANA ŠTEFEČEKOVÁ, 
športová streľba – trap 

č. 17 PEKING – Šun-ťi, 
12. augusta 2008 – ZLATO:
MICHAL MARTIKÁN,
vodný slalom – C1

č. 18 PEKING – Šun-ťi, 
15. augusta 2008 – ZLATO:
PETER a PAVOL 

HOCHSCHORNEROVCI, 
vodný slalom – C2

č. 19 PEKING – Šun-ťi, 
15. augusta 2008 – ZLATO:
ELENA KALISKÁ,
vodný slalom – K1

č. 20 PEKING,
21. augusta 2008 – STRIEBRO:
DAVID MUSUĽBES,
zápasenie – voľný štýl do 
120 kg v Pekingu (pôvodne 
získal bronz, ale v roku 2017 
bol po dodatočnom testovaní 
diskvalifikovaný pôvodne víťazný 
Uzbek Artur Tajmazov a Musuľbes 
sa posunul na druhé miesto)

č. 21 PEKING – Šun-ťi,
22. augusta 2008 – STRIEBRO:
RICHARD RISZDORFER,
MICHAL RISZDORFER,
ERIK VLČEK, JURAJ TARR,
rýchlostná kanoistika – K4 na 1000 m

č. 22 VANCOUVER – Whistler 
Mountain, 13. februára 2010 – ZLATO:
ANASTASIA KUZMINOVÁ, 
biatlon – 7,5 km

č. 23 VANCOUVER – Whistler Mountain, 
16. februára 2010 – STRIEBRO:
ANASTASIA KUZMINOVÁ,
biatlon – stíhacie preteky na 10 km 

č. 24 VANCOUVER
– Whistler Mountain, 21. 
februára 2010 – BRONZ:
PAVOL HURAJT,
biatlon – 15 km s hromadným štartom

č. 25 LONDÝN – Woolwich, 
29. júla 2012 – BRONZ:
DANKA BARTEKOVÁ, 
športová streľba – skeet

č. 26 LONDÝN – Lee Valley, 
31. júla 2012 – BRONZ:
MICHAL MARTIKÁN,
vodný slalom – C1

č. 27 LONDÝN – Lee Valley, 
2. augusta 2012 – BRONZ:
PETER a PAVOL 
HOCHSCHORNEROVCI, 
vodný slalom – C2

č. 28 LONDÝN – Woolwich,
4. augusta 2012 – STRIEBRO:
ZUZANA ŠTEFEČEKOVÁ, 
športová streľba – trap 

č. 29 SOČI – Laura,
9. februára 2014 – ZLATO:
ANASTASIA KUZMINOVÁ, 
biatlon – 7,5 km

č. 30 RIO DE JANEIRO
– Deodoro, 9. augusta 
2016 – STRIEBRO:
MATEJ BEŇUŠ,
vodný slalom – C1

č. 31 RIO DE JANEIRO
– Deodoro, 11. augusta 2016
– ZLATO:
LADISLAV a PETER
ŠKANTÁROVCI,
vodný slalom – C2

č. 32 RIO DE JANEIRO – Pontal, 
19. augusta 2016 – ZLATO:
MATEJ TÓTH,
atletika – chôdza na 50 km

č. 33 RIO DE JANEIRO
– Lagoa de Freitas, 20. augusta 
2016 – STRIEBRO: 
DENIS MYŠÁK, ERIK VLČEK,
JURAJ TARR, TIBOR LINKA,
rýchlostná kanoistika
– K4 na 1000 m

CHRONOLÓGIA 
33 SLOVENSKÝCH 
OLYMPIJSKÝCH MEDAILÍ

CHRONOLÓGIA
Ý
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 pri-

nistka  
 piatou 

HRY XXX. OLYMPIÁDY
LONDÝN (VEĽKÁ BRITÁNIA) 2012

 po predo-

ŠTYRI ÚČASTI 
NA OLYMPIÁDACH 
MLÁDEŽE

Olympijské hry mládeže vo 
veku 14 – 18 rokov mali svoju 
premiéru v roku 2010 – letná 

verzia. Zimná verzia mala pre-
miéru v roku 2014. Na OH/ZOH 
mládeže sa síce súťaží vo všet-
kých olympijských športoch, ale 
v programe sú aj viaceré atypické 
súťaže.

M I. OHM 2010 v Singapure: 
medailová bilancia 1-2-3. Džu-
distka Andrea Krišandová bola 
členkou víťazného miešaného 
medzinárodného družstva. Kaja-
kár Miroslav Urban získal striebro 
vo vodnom slalome na hladkej 
vode, ďalšie striebro pridali v te-
nisovej štvorhre Jana Čepelová, 
Chantal Škamlová. O tri bronzy 
sa postarali Jana Čepelová vo 
dvojhre, tenisti Jozef Kovalík, Filip 
Horanský vo štvorhre a džudista 
Arpád Szakács do 81 kg.

M I. ZOHM 2012 v rakúskom 
Innsbrucku: medailová bi-
lancia 1-0-0.  jedinú slovenskú 
medailu – zlatú – suverénne 
vybojovala v slalome zjazdárka 
Petra Vlhová.

M II. OHM 2014 v čínskom Nan-
kingu: medailová bilancia 0-2-
1. Mladí slovenskí športovci získali 
tri medaily – striebro vodný slalo-
már na hladkej vode Jakub Grigar 
v K1 a atlétka Michaela Pešková 
v behu na 400 m prekážok, bronz 
ďalší vodný slalomár na hladkej 
vode Marko Mirgorodský v C1.

M II. ZOHM 2016 v nórskom 
Lillehammeri: medailová bi-
lancia 0-1-0. O jedinú slovenskú 
medailu – striebornú – sa postaral 
v súťaži hokejistov v individu-
álnych zrčunostiach Sebastián 
Čederle.

ŠTYRI ÚČASTI 

KAJAKÁRKA ELENA KALISKÁ NA CESTE ZA ZLATOM V ATÉNACH 2004.
V PEKINGU TITUL OBHÁJILA.

STRELKYŇA ZUZANA ŠTEFEČEKOVÁ BOLA 
V TRAPE STRIEBORNÁ V PEKINGU 2008 
AJ V LONDÝNE 2012.

JOZEF KRNÁČ V ATÉNACH 2004 
ZAPÍSAL AJ DŽUDO MEDZI NAŠE 
MEDAILOVÉ ŠPORTY.
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XXII. ZIMNÉ OLYMPIJSKÉ HRY
SOČI (RUSKO) 2014

na piatom mieste miešanej biatlonovej 

HRY XXXI. OLYMPIÁDY
RIO DE JANEIRO (BRAZÍLIA) 2016
V Riu si naši olympionici 

 sa 

RAZ 
NA EURÓPSKYCH 
HRÁCH

Európske olympijské výbory 
(EOV) sú organizátorom Eu-
rópskych hier (EH), ktorých za-

tiaľ jediná edícia sa odohrala v roku 
2015 v azerbajžanskom Baku. 
Druhé dejstvo EH sa uskutoční 
v roku 2019 v bieloruskom Minsku.

Na EH 2015 vyslal SOV vôbec 
najväčšiu slovenskú športovú 
výpravu v histórii vrcholných pod-
ujatí. Bolo v nej až 167 športovcov, 
ktorí súťažili v 22 odvetviach 18 
športov. Úroveň súťaží v jednot-
livých športoch bola veľmi roz-
dielna – v niektorých bola úplne 
špičková, v plaveckých športoch 
však mali len status juniorských 
majstrovstiev Európy a v atletike 
dokonca iba súťaže III. európskej 
ligy miešaných družstiev.

Slováci získali v Baku 7 medailí 
(1-3-3). Zlato si vybojovali v mix 
trape strelecká dvojica Zuzana 
Rehák Štefečeková, Erik Varga, 
striebro miešané družstvo atlé-
tov, strelci Pavol Kopp (ľubovoľná 
pištoľ na 50 m) a Erik Varga (trap), 
bronzy zápasník István Lévai 
(grécko-rímsky štýl do 66 kg), 
strelec Juraj Tužinský (vzducho-
vá pištoľ na 10 m) a boxer Viliam 
Tankó (do 52 kg).

RAZ

BIATLONISTKA ANASTASIA KUZMINOVÁ JE SO ZISKOM DVOCH ZLATÝCH A JEDNEJ 
STRIEBORNEJ MEDAILY (VO VANCOUVRI 2010 ZLATO A STRIEBRO, V SOČI 2014 ZLATO) 
NAJÚSPEŠNEJŠOU ŽENOU V SLOVENSKEJ OLYMPIJSKEJ HISTÓRII.

SLOVENSKÉ 
ŠTVORKAJAKY SI NA 
TROCH OH VYBOJOVALI 
CENNÝ KOV. NA 
FOTOGRAFII ČLENOVIA 
STRIEBORNEJ 
OSÁDKY Z PEKINGU 
2008 – ZĽAVA 
MICHAL RISZDORFER, 
JURAJ TARR, ERIK 
VLČEK A RICHARD 
RISZDORFER. TRAJA 
Z KVARTETA MAJÚ 
V ZBIERKE PO DVE 
OLYMPIJSKÉ MEDAILY, 
VLČEK AŽ TRI.
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25 ROKOV SOV

ZBIERKA SLOVENSKÝCH MEDAILÍ NA EYOF/EYOF

LETNÉ EYOD/EYOF Z S B ZIMNÉ EYOD/EYOF Z S B

I. Brusel (Belg.) 1991 1 0 0 
II. Valkenswaard (Hol.) 1993 1 1 1 I. Aosta (Tal.) 1993 0 0 1
III. Bath (V Brit.) 1995 2 1 3 II. Andorra la Vella (And.) 1995 - - -
IV. Lisabon (Port.) 1997 2 0 0  III. Sundsvall (Švéd.) 1997   0 0 1
V. Esbjerg (Dán.) 1999 0 0 1 IV. Poprad-Tatry (SR) 1999   1 0 0
VI. Murcia (Špan.) 2001 0 0 4  V. Vuokatti (Fín.) 2001 - - -
VII. Paríž (Franc.) 2003 2 0 1 VI. Bled (Slovin.) 2003 - - -
VIII. Lignano (Tal.) 2005 0 0 3 VII. Monthey (Švajč.) 2005   0 0 1
IX. Belehrad (Srb.) 2007 1 4 3 VIII. Jaca (Špan.) 2007 - - -
X. Tampere (Fín.) 2009 2 1 1 IX. Slask-Beskydy (Poľ.) 2009   - - -
XI. Trabzon (Tur.) 2011 0 0 1 X. Liberec (Česko) 2011 0 0 1
XII. Utrecht (Hol.) 2013 2 1 0  XI. Brašov (Rum.) 2013 - - -
XIII. Tbilisi (Gruz.) 2015 0 2 2 XII. Voralbersko (Rak.) a Lichtenštajnsko 2015 - - -
XIV. Györ (Maď.) 2017 1 4 5 XIII. Erzurum (Tur.) 2017 0 0 1

SLOVÁCI NA EYOD/EYOF

Od roku 1991 (letná verzia), resp. 1993 (zimná verzia) sa vždy v nepárnych rokoch 
konajú Európske olympijské festivaly mládeže (EYOF, v období 1991 – 1999 nieslo 
podujatie názov Európske olympijské dni mládeže so skratkou EYOD). Podujatie 

organizujú Európske olympijské výbory (EOV). S výnimkou premiérovej edície letné-
ho aj zimného EYOD, kde ešte štartovala československá výprava, na EYOD/EYOF 
vždy vyslal výpravy Slovenský olympijský výbor. V roku 2021 budú XVI. letný EYOF 
hostiť Košice.

Zo Slovákov zlaté medaily na letných EYOD/EYOF postupne získali: v Bruseli 1991 
tenista Martin Hromec (dvojhra), vo Valkenswaarde 1993 atlét Tomáš Halva (hod 
oštepom), v Bathe 1995 ďalší atléti Boris Vazovan (400 m prek.) a Miriam Bobková 
(100 m prek.), v Lisabone 1997 družstvo basketbalistiek (Majkráková, Kozmonová, 
Borovičková, Gáborová, Klasová, Kyselová, Lásková, V. Libičová, Madajová, Mrač-
nová, Petríková, S. Borčinová) a plavkyňa Júlia Svobodová (100 m znak), v Paríži 
2003 družstvo basketbalistiek (Čižmarová, Vyňuchalová, Hrabáková, Karnayová, 
Egedová, Kollárová, Rohová, Gatialová, Růžičková, Gazdaričová, Slotová, Čarnoká) 
a atlét Jozef Repčík (beh na 800 m), v Belehrade 2007 atlétka Alexandra Štuková 
(beh na 400 m), v Tampere 2009 atlét Tomáš Kružliak (hod kladivom) a džudista 
Arpád Szakács (do 81 kg), v Utrechte 2013 dvakrát tenistka Viktória Kužmová (vo 
dvojhre, aj vo štvorhre s Terezou Mihalíkovou) a naposledy v Györi 2017 rýchlostní 
kanoisti Lucia Valová, Eduard Strýček (C2 mix na 200 m). Celková naša medailová 
zbierka na letných EYOF/EYOF predstavuje 53 kovov (14 zlatých, 14 strieborných 
a 25 bronzových).

Na zimných EYOD/EYOF boli Slováci v doterajšej histórii podstatne menej úspeš-
ní. Jedinú zlatú medailu získala v roku 1999, keď sa štvrtá edícia zimného EYOF usku-
točnila u nás v Poprade-Tatrách, miešaná biatlonová štafeta na 4x5 km v zložení 
D. Šimočko, Slezáková, Hasillová, Kazár. V zime je aj zisk čo len jednej akejkoľvek 
medaily pre nás sviatkom. Spolu máme v zbierke len 6 medailí (1-0-5).

EYOD/EYOF

I

CHODEC MATEJ TÓTH V RIO DE JANEIRO 
2016 PRIDAL DO ZBIERKY SLOVENSKÝCH 
ZLATÝCH KOVOV NA OH PRVÉ Z INÉHO 
ŠPORTU, AKO Z VODNÉHO SLALOMU.

BRATRANCI LADISLAV A PETER 
ŠKANTÁROVCI V RIU 2016 TRIUMFOVALI 
V SÚŤAŽI DEBLKANOISTOV, ICH TRÉNER 
JURAJ MINČÍK (VZADU) SI SÁM VYBOJOVAL 
BRONZ V SYDNEY 2000.
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Sme v tom spolu 
s našimi olympionikmi
Podporujeme Slovenský olympijský tím
aj v roku 2018
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V druhej polovici septembra navštívila dejisko ZOH 2018 
delegácia Slovenského olympijského výboru. Aj vďaka 
tomu si môžete pozrieť , ako vyzerajú niektoré olympijské 
dejiská krátko pred zavŕšením stavebných prác.

OBRÁZKY Z PJONGČANGU A GANGNEUGU,

KDE SA OD 9. DO 25. FEBRUÁRA ODOHRAJÚ 

XXIII. ZIMNÉ OLYMPIJSKÉ HRY

PJONGČANGU A GANGNEUGU,

SRDCOM HIER
SÚ ALPY V ÁZII

VEĽKÁ ČASŤ PROVINCIE 
GANGWON MÁ HORNATÝ 

PROFIL. FOTOGRAFIA 
ZO ZJAZDÁRSKEHO 

STREDISKA
JONGPJONG. 
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SEPTEMBROVÝ POHĽAD NA SKOKANSKÉ MOSTÍKY V ALPENSII, VĽAVO AREÁL 
PRE BIG AIR.

TOBOGAN NA SÁNKOVANIE, BOBY A SKELETON.

UKÁŽKA, AKO 
BLÍZKO PRI SEBE SA 
NACHÁDZA VÄČŠINA 
ŠPORTOVÍSK 
V HORSKOM 
KLASTRI.

O
ZOH 2018 V PJONGČANGUTEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  FOTO: POCOG FLICKR, ĽUBOMÍR SOUČEK
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NAJVÄČŠIA 
KONCENTRÁCIA 
OLYMPIJSKÝCH 
STAVIEB V TZV. 
HORSKOM KLASTRI 
JE V MODERNOM 
REZORTE, KTORÝ 
NESIE MENO 
ALPENSIA (TEDA 
ALPY V ÁZII...)

ZOH 2018 V PJONGČANGU

PARÁDNY FREESTYLOVÝ OLYMPIJSKÝ AREÁL V BOKWANGU.

 TAKTO TO V SEPTEMBRI 
VYZERALO V HORSKEJ 
OLYMPIJSKEJ DEDINE 
V PJONGČANGU.

DIZAJN MEDAILÍ ZOH V PJONGČANGU.

V TEJTO HALE V GANGNEUNGU ODOHRAJÚ NAŠI HOKEJISTI DVA ZÁPASY V ZÁKLADNEJ SKUPINE.



OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017   31

-

-

-
-

-

-

-
-

-

-

-

-
-

I

ZOH 2018 V PJONGČANGU

V BUDOVE VĽAVO V PRÍMORSKEJ DEDINE V GANGNEUNGU BUDÚ BÝVAŤ NAŠI HOKEJISTI.

OBYTNÝ PRIESTOR OLYMPIONIKOV 
V HORSKEJ DEDINE BUDE DOSŤ 
STIESNENÝ.

JUHOKÓREJČANIA V ZIMNÝCH 
ŠPORTOCH ŽIARIA 
NA DLHÝCH KORČULIACH. TIE 
DOMINUJÚ AJ OLYMPIJSKEJ 
2000-WONOVEJ BANKOVKE.

OLYMPIJSKÉ SUVENÍRY BOLO V SEPTEMBRI 
VIDNO EŠTE MÁLOKDE.
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ZOH 2018 V PJONGČANGU

O KÓREJSKEJ REPUBLIKE SO SLOVENSKÝM VEĽVYSLANCOM

V SOULE MILANOM LAJČIAKOMMILANOM LAJČIAKOM

FASCINUJÚCE ČÍSLA 
UKRÝVAJÚ ZÁROVEŇ 
AJ VEĽKÉ PROBLÉMY

 VEĽVYSLANEC MILAN LAJČIAK VO SVOJEJ KANCELÁRII V SOULE.
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Kórejskú republiku, alebo 
ľudovo povedané Južnú 
Kóreu, vnímame na Slovensku 

najmä cez mená veľkých 
investorov, ktorí u nás pôsobia 
a tiež cez spravodajstvo, ktoré nás 
dennodenne informuje o napätí 
na Kórejskom polostrove. Kórea 
je však pozoruhodná krajina, 
nielen zo športového hľadiska. 

KORČULIARSKA VEĽMOC
Kórejčania majú bližšie 
k letným ako zimným 
športom. Do roku 1992 by 
ste v zozname medailistov 
zo zimných olympijských hier 
márne hľadali juhokórejského 
športovca. V Albertville 
sa však do programu hier 
dostalo rýchlokorčuľovanie 

ČO STE (MOŽNO) 
NEVEDELI 
O KÓREJSKEJ 
REPUBLIKE

C V Ázii ste strávili už dovedna 23 rokov 
– posledné tri v Kórejskej republike. Pre 
našinca je Ázia sama osebe špecifická, 
ale Kórea vraj obzvlášť. V čom?

C Kórejská republika bola nie tak dávno 
označovaná za jedného z ázijských tig-
rov. Po tom, čo sa v značnej miere vďaka 
OH 1988 v Soule otvorila svetu, zazname-
nala obrovský ekonomický rast. Ako je to 
s jej súčasným rastovým potenciálom?

ZOH 2018 V PJONGČANGU

Už viac než tri roky 
je mimoriadnym 
a splnomocneným 
veľvyslancom SR v Kórejskej 
republike dnes 59-ročný 
Milan Lajčiak . So skúseným 
diplomatom, ktorý pred 
Soulom pôsobil na rôznych 
diplomatických postoch 
na našich zastupiteľstvách 
v Pekingu, Šanghaji, 
Londýne, Jakarte aj 
v Kuala Lumpure, sme 
hovorili o hostiteľskej 
krajine ZOH 2018.

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK
FOTO: TASR/AP, POCOG FLICKR, REPUBLIC OF KOREA FLICKR, ARCHÍV M. L.

TEXT: RUDOLF ŠEVČÍK

MILAN LAJČIAK VLANI 
NA PREDOLYMPIJSKEJ 

GENERÁLKE ZJAZDOVIEK 
V DŽEOGSEONE SPOLU 

S MANŽELKOU A S NAŠÍM 
REPREZENTANTOM 

ANDREASOM ŽAMPOM.
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na krátkej dráhe, čiže šorttrek. 
Pre Kórejčanov to znamenalo 
okamžitý príval medailí. 
Už v Albertville
získali dve zlaté a jednu 
bronzovú medailu. Zhodou 
okolností, na tých istých 
hrách sa im podarilo vyhrať 
aj prvú medailu v „klasickom“ 
rýchlokorčuľovaní. 

Odvtedy sa prísun kovov 
všetkých farieb nezastavil. 
Doteraz ich v šorttreku priniesli 
domov 42, z toho polovica bola 
zlatá. Možno by ich bolo aj viac, 
ale Ahn Hjun-soo súťažil v Soči 
už ako Viktor An za Rusko a pre 
svoju adoptívnu vlasť vybojoval 
tri zlaté a jednu bronzovú 
medailu.

V Pjončangu budú mať 
Kórejčania isto vyššie ambície, 
ako boli dve zlaté medaily 
v Soči. Odvážne ciele budú mať 
isto aj v rýchlokorčuľovaní
na dlhej dráhe 
a v krasokorčuľovaní žien. 

NÁRODNÝ ŠPORT 
JE TAEKWONDO
Aj letná edícia olympijských 
hier obsahuje športy, v ktorých 
Kórejčania ukazujú zvyšku 
sveta, kto je v nich pánom. 
Jedným z nich je pochopiteľne 
taekwondo, ich národný šport, 
ktorý sa ako ukážkový dostal 
do programu hier v Soule 1988 

C Samsung, Hyundai, Kia či LG, v minu-
losti Daewoo, sú svetoznáme obrovské 
firmy, ktoré potiahli juhokórejskú eko-
nomiku dopredu. Vďaka čomu? A prečo 
sa dnes pozeráte na ďalší rastový poten-
ciál krajiny skôr rezervovane?

C Skúste byť konkrétnejší...

C Na Slovensku patria juhokórejské gi-
ganty – Samsung a Kia Motors – medzi naj-
väčších zamestnávateľov. Ako to vnímate?

ZOH 2018 V PJONGČANGU

 MOMENTKA Z FESTIVALU KIMČI V SOULE. 
KVASENÁ A ČERTOVSKY ŠTIPĽAVÁ PAPRIKA 
KIMČI JE JEDNÝM ZO SYMBOLOM KÓREY.  V KÓREI SA OBROVSKÁ TECHNICKÁ MODERNIZÁCIA MIESI S TRADÍCIAMI.
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„SLOVENSKO MÁ 
Z KRAJÍN STREDNEJ 
EURÓPY NAJVÄČŠÍ 
POČET INVESTÍCIÍ 
Z JUŽNEJ KÓREY, 
AJ NAJVÄČŠÍ OBJEM 
OBCHODU S ŇOU.“ 

a medaily sa v ňom rozdávajú 
od roku 2000. Kórejská 
republika za ten čas získala 
tucet zlatých medailí, takmer 
tretinu všetkých udelených. 

Podobne dominantní sú 
Kórejčania aj v lukostreľbe. Z tej 
si priniesli už celkovo 23 zlatých 
medailí. Golf je síce na olympijskej 

scéne navrátilcom po viac ako 
storočí, ale hneď prvý turnaj 
v Riu ukázal, že v ženskom golfe 
kraľuje Kórea. Park In-bee zvíťazila 
s náskokom piatich úderov. Ešte 
rukolapnejšou ukážkou postavenia 
Kórey v tomto športe je pohľad 
na svetový rebríček – v prvej 
stovke má viac ako 40 hráčok pri 
svojom mene kórejskú vlajočku.

C Kórejské produkty sú na Slovensku 
dobre známe. Čo sa však dováža zo Slo-
venska na tamojší trh?

C Vidíte potenciál aspoň vo vývoze 
našej kultúry do Kórejskej republiky?

C Je niečo také, čo sa ľuďom z Kórey 
vybaví v hlave, keď poviete, že ste zo 
Slovenska?

ZOH 2018 V PJONGČANGU

OKOLO PJONGČANGU SÚ SÍCE HORY POMERNE NÍZKE, ALE V ZIME TAM JE VEĽMI 
CHLADNO. VĎAKA TOMU TAM ROK PRED ZOH MOHLI NA FESTIVALE SNEHU 
VYROBIŤ OBROVSKÉ OLYMPIJSKÉ KRUHY ZO ZMRZNUTÉHO SNEHU.
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ŠIKOVNÍ FUTBALISTI 
Rýchlokorčuľovanie, 
taekwondo či lukostreľba 
prinášajú Kórejčanom najviac 
olympijských medailí, ale 
vo svetovom športe sa dá 
zviditeľniť aj vo futbale. 
Kórejskej republike sa to 
podarilo najmä v roku 2002, 
keď na domácej pôde postúpila 

až do semifinále – ako vôbec 
prvý ázijský tím. Zlomyseľníci 
by isto poukázali na pomoc 
rozhodcov vo vyraďovacej fáze, 
ale aj bez nej hrali Kórejčania 
futbal, aký pred turnajom od 
nich len málokto čakal. Pre 
viacerých hráčov to znamenalo 
lukratívne prestupy do Európy. 
Zrejme najviac sa presadil Pak 

Či-song, ktorý odohral sedem 
sezón v drese Manchestru 
United. V súčasnej reprezentácii 
je najväčšou hviezdou Son 
Hung-min z Tottenhamu. 
Obaja nadväzujú na prvého 
Kórejčana, ktorý sa presadil 
v Európe – Čcha Bom-kun sa 
preslávil v 80. rokoch ako hráč 
Frankfurtu a Leverkusenu. 

C Čo zo Slovenska v tamojších ľuďoch 
predovšetkým rezonuje? C Hovorí Juhokórejčanom niečo aj slo-

venský šport?

C Vyrastali ste v Liptovskom Hrádku. 
Na Liptove má lyžovanie veľkú tradíciu 
– zjazdové aj bežecké. Chodíte aj v Kórei 
lyžovať?

C Pri návšteve Pjongčangu pred jeho 
prvou kandidatúrou v roku 2003 mi šéfka 
kórejskej agentúry pre cestovný ruch po-
vedala, že snahou získať olympiádu sledu-
jú strategický cieľ: od výrazne drahšieho 
Japonska postupne prevziať pozíciu lídra 
v oblasti zimného turizmu v najhustejšie 
osídlenej časti sveta. Dá sa po 14 rokoch, 
keď sme tesne pred ZOH v Pjongčangu, po-
vedať, že sa im tento zámer darí napĺňať?

ZOH 2018 V PJONGČANGU

V GANGNEUNGU SA V RÁMCI 
B-KATEGÓRIE HOKEJOVÝCH 
MS ŽIEN TOHTO ROKU 
STRETLI TÍMY Z OBOCH 
ZNEPRIATELENÝCH KÓREÍ. 
JUHOKÓREJSKÍ FANÚŠIKOVIA 
ZAPLNILI HĽADISKO 
S VLAJKAMI, NA KTORÝCH BOLA 
KONTÚRA CELÉHO KÓREJSKÉHO 
POLOSTROVA – S OBOMA 
KRAJINAMI... 
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Pri zmienke o kórejskom 
futbale treba spomenúť aj rok 
1966 a vystúpenie KĽDR na 
majstrovstvách sveta 1966. 
Severokórejčania tam šokovali 
svet, keď v skupine vyradili 
Taliansko a vo štvrťfinále viedli 
nad Portugalskom na čele 
s Eusébiom po 25. minútach 
3:0, nakoniec však prehrali 3:5. 

V TIENI VOJNY
Kórejská republika patrí 
dnes síce k najvyspelejším 
a najmodernejším štátom 
na svete. Zároveň je 
však stále formálne vo 
vojnovom stave s Kórejskou 
ľudovodemokratickou republikou. 
Tieto dva susedné štáty totiž 
nikdy nepodpísali mierovú 

dohodu, len prímerie. Okrem 
niekoľkých riadkov v učebniciach 
dejepisu poznáme u nás tento 
vojnový konflikt napríklad 
prostredníctvom seriálu 
M.A.S.H. Z neho by sa mohlo 
zdať, že život na fronte bol 
celkom zábava. V skutočnosti 
išlo o jeden z najkrvavejších 
konfliktov v 20. storočí. Za tri roky 

C Čím sa to dá vysvetliť?

C Aké správanie domácich môže očaká-
vať člen slovenskej výpravy, či náš turis-
ta, počas zimných olympijských hier?

C Počul som o obavách, že zahraniční 
turisti nebudú mať v olympijskom regióne 
po večeroch čo robiť. Že je tam veľmi málo 
reštaurácií iného typu ako kórejského, 
malé kultúrne vyžitie. Je to naozaj tak?

ZOH 2018 V PJONGČANGU

„OČAKÁVAM, 
ŽE TO BUDÚ JEDNY 
Z NAJLEPŠIE 
ORGANIZOVANÝCH 
OLYMPIJSKÝCH HIER 
V HISTÓRII.“

DEJISKO OLYMPIJSKÝCH SÚŤAŽÍ V HALOVÝCH ŠPORTOCH NA ĽADE GANGNEUNG 
PONÚKA AJ TAKÚTO SCENÉRIU S PIESKOVÝMI PLÁŽAMI.
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a jeden mesiac si kórejská vojna 
vyžiadala najmenej dva a pol 
milióna životov. Niektoré odhady 
hovoria až o štyroch miliónoch.

Tieň vojny visí nad Kórejským 
polostrovom dodnes. Prejavuje 
sa to aj vysokou militarizáciou 
oboch kórejských štátov. 
Juhokórejská armáda má viac 

ako 600-tisíc vojakov a ďalších 
päť miliónov v zálohe, dva 
a pol tisíca tankov a takmer 
šesťsto bojových lietadiel. 

Mladí muži dodnes musia 
narukovať na dvojročnú vojenskú 
službu. Pre porovnanie, ak by 
rovnaký stupeň militarizácie 
malo Slovensko, naše ozbrojené 

sily by mali takmer 60-tisíc 
príslušníkov. V skutočnosti 
je ich približne pätina. 

Zostáva dúfať, že studená 
kórejská vojna neprepukne 
do horúceho konfliktu. I

C V Kórejskej republike sú populárne 
bejzbal, futbal, taekwondo. Ako je to 
však s popularitou zimných športov?

C Myslíte si, že domácim médiám sa po-
darí „poblázniť“ ľudí, aby zaplnili hľadiská 
a utvorili tam patričnú atmosféru? Predsa 
len, zo zimných športov domáci vynikajú 
iba v šorttreku a v krasokorčuľovaní. Čo 
s návštevnosťou na ostatných športoch?

C Je Južná Kórea bezpečná krajina pre 
turistov?

C O to nebezpečnejší je jej severný su-
sed – komunistická KĽDR. S ňou je Kórej-
ská republika stále vo vojnovom stave, 
pretože po trojročnej vojne podpísali oba 
štáty v roku 1953 len prímerie. Vládca 
KĽDR Kim Čong-un v posledných mesia-
coch „šermuje“ hrozbou použitia zbraní 
hromadného ničenia, jeho režim otesto-
val aj vodíkovú bombu. Po jeho výmene 
veľmi ostrých vzájomných vyjadrení 
s  prezidentom USA Donaldom Trumpom 
svet vyjadruje veľké obavy o bezpečnosť 
na Kórejskom polostrove. Ako vnímajú 
tieto hrozby Juhokórejčania?

C Cítiť medzi Kórejčanmi zo severu 
a  z  juhu ešte stále, že sú jeden národ? 
Veď napriek nepriateľstvu oboch krajín 
sa v  športe objavili určité náznaky zbli-
žovania – spoločné nástupy oboch krajín 
na otvorení OH 2000 v Sydney aj 2004 
v  Aténach, nedávno v Gangneungu hrali 

proti sebe ženské hokejové tímy oboch 
krajín...

I

ZOH 2018 V PJONGČANGU

NA CELOSVETOVÚ PROPAGÁCIU ZOH 
V PJONGČANGU ORGANIZÁTORI AKO 
AMBASÁDORKU VYUŽILI AJ ZJAZDÁR-
SKU MEGAHVIEZDU LINDSEY VONNO-
VÚ Z USA.
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lávnostné otvorenie ZOH sa 

SOBOTA 10. FEBRUÁRA
C PRVÝ VRCHOL: Vo Vancouvri 2010 

Anastasia Kuzminová. 

Paulína Fialková

C ĎALŠÍ ŤAHÁK:

Alena 
Procházková.

NEDEĽA 11. FEBRUÁRA
C ŤAHÁK:

Klaudia Medlová

PONDELOK 12. FEBRUÁRA
C DRUHÝ, TRETÍ A MOŽNO AJ ŠTVRTÝ VRCHOL: 

Petra Vlhová

Anastasia Kuzmi-
nová i Paulína Fialková. Na ZOH 2010 

Klaudia Medlová.

UTOROK 13. FEBRUÁRA
C ŤAHÁKY:

 

s Pavlom Mlynárom Alenou 
Procházkovou

STREDA 14. FEBRUÁRA
C PIATY A ŠIESTY VRCHOL:

Veronika 
Velez Zuzulová

Petra Vl-
hová  

Anastasii Kuzminovej a Paulíne 
Fialkovej.
C ĎALŠÍ ŤAHÁK: Naši hokejisti

V programe XXIII. 
zimných olympijských 

hier v Pjongčangu je 16 
súťažných dní. Ak všetko 
pôjde podľa predpokladov, 
každý deň by mal byť 
v hre aj nejaký Slovák . 
Posvietili sme si na súťaže, 
kľúčové či zaujímavé 
zo slovenského pohľadu.

S

ZAOSTRENÉ NA NAŠE KĽÚČOVÉ SÚŤAŽE

V PROGRAME ZOH V PJONGČANGU

NAŠE KĽÚČOVÉ SÚŤAŽE

SOBOTA 10. FEBRUÁRA

SLOVÁCI V PJONGČANGU

BIATLONISTKA PAULÍNA FIALKOVÁ SA V PRETEKOCH 
SVETOVÉHO POHÁRA ČI NA MAJSTROVSTVÁCH SVETA UŽ 
DOKÁZALA PREBOJOVAŤ DO ELITNEJ DESIATKY.

POZNAČTE SI
DO KALENDÁRA
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ŠTVRTOK 15. FEBRUÁRA
C ŤAHÁKY:

s Alenou Procházkovou 

PIATOK 16. FEBRUÁRA
C ŤAHÁK: Naši hokejoví

SOBOTA 17. FEBRUÁRA
C SIEDMY VRCHOL:

Paulína 
Fialková

Anastasia Kuzmino-
vá

C ŤAHÁKY:
Zuzany Strom-

kovej.

Petra Vlhová.
ho-

kejisti

NEDEĽA 18. FEBRUÁRA
C ŤAHÁK:

PONDELOK 19. FEBRUÁRA
C ŤAHÁK:

Klaudia 
Medlová

UTOROK 20. FEBRUÁRA
C ÔSMY VRCHOL:

miešanej biat-
lonovej štafete

C MOŽNÝ ŤAHÁK:
hokejisti

STREDA 21. FEBRUÁRA
C ŤAHÁKY:

 sa 

C MOŽNÝ VRCHOL: 

ŠTVRTOK 22. FEBRUÁRA
C DEVIATY VRCHOL:

 

C ŤAHÁK:

PIATOK 23. FEBRUÁRA
C MOŽNÝ DESIATY A JEDENÁSTY VRCHOL: 

Klaudia Medlová

Petra Vlhová

C ŤAHÁKY: Nicole 

C TEORETICKÝ VRCHOL:
hokejisti

SOBOTA 24. FEBRUÁRA
C MOŽNÝ DVANÁSTY VRCHOL:

miešaných 
zjazdárskych tímov. 

C TEORETICKÝ VRCHOL:
hokejisti 

NEDEĽA 25. FEBRUÁRA
C ŤAHÁKY:

C TEORETICKÝ VRCHOL:
hokejisti

I

SLOVÁCI V PJONGČANGUTEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  FOTO: TASR/BRANISLAV RAČKO A TASR/AP

SOBOTA 17. FEBRUÁRA

ŠTVRTOK 15. FEBRUÁRA

ŠTVRTOK 22. FEBRUÁRA

SOBOTA 24. FEBRUÁRA

ADAM ŽAMPA 
SA NA MINULEJ 

ZIMNEJ 
OLYMPIÁDE 

V SOČI BLYSOL 
PIATYM MIESTOM 

V ALPSKEJ 
SUPERKOMBINÁCII 

A ŠIESTYM 
V SLALOME. 
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V slovenských farbách prvý raz zažiarila ziskom striebra na majstrovstvách sveta 2009 
v Pjongčangu. Teraz vo februári 2018 sa na rovnaké miesto vráti dovŕšiť svoju výnimočnú 
olympijskú misiu. S vidinou zisku cenného kovu pod piatimi kruhmi – aj do tretice.

S NAŠOU NAJÚSPEŠNEJŠOU ZIMNOU OLYMPIONIČKOU 

HISTÓRIE, BIATLONISTKOU ANASTASIOU KUZMINOVOUANASTASIOU KUZMINOVOU

25 ROKOV SOV

VÝSLEDKOVÝ NEPOKOJ
VO VNÚTORNOM POKOJI
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druhej októbrovej de-

chyni prenajímaného 

v dedinke Ramsau pod 

mali za sebou rozhovor 

lisejom a dcérkou Oli-
viou, ktorí zostali doma 

v Banskej Bystrici v opatrovaní Nastiných 

olympijskej medailistke, šampiónke 

C Žiarite spokojnosťou, čo je dobré 
znamenie...

z tréningu postavené dobré základy, po 

C V zime 2016/2017 to bolo pre vás veľmi 
náročné neustále bojovať s ochoreniami. 
Nič nešlo podľa plánu, však?

druhej strane spravila dobré rozhodnu-

hodobé antibiotiká, aby choroba nemala 

C Ako zvládla malá Olivia odstavenie 
od materského mlieka?

toho sa robilo s tým zámerom, aby to 

V
HOSŤ ČÍSLATEXT: IVOR LEHOŤAN, DENNÍK ŠPORT  FOTO: JÁN SÚKUP, TASR/MICHAL SVÍTOK, TASR/AP
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HOSŤ ČÍSLA

VYMAZÁVA VŠETKO ZLÉ
C Po materskej dovolenke ste však boli 
šiesta v Pokljuke vo Svetovom pohári 
i  ôsma na majstrovstvách sveta v  Hoch-
filzene. Navyše máte veľkú výhodu, že 
môžete vytiahnuť ako zo zásuvky aj skú-
senosti z úspešných olympijských sezón. 
Opakujete si, čo by mohlo platiť vo vašej 
poslednej sezóne?

VŠETKY PRETEKY PRED OLYMPIÁDOU
C Meníte taktiku na sezónu v tom, že 
chcete absolvovať všetky súťaže vo Sve-
tovom pohári. To je nový moment oproti 
minulosti. Prečo?

sa vyskytli komplikácie, keby mi to na-
príklad nešlo, vtedy to nastavíme znova 

ANASTASIA KUZMINOVÁ 
Narodila sa 28. augusta 1984 
v ruskom Ťumeni. Biatlonu sa 
venuje od roku 1999. Na Slovensko 
prišla za manželom Danielom 
Kuzminom, ruskýn rodákom 
reprezentujúcim Izrael a žijúcim 
v Banskej Bystrici. Na sklonku roku 
2008 získala slovenské občianstvo.

Klub: VŠC Dukla Banská Bystrica
Tréner: Daniel Kuzmin
Rodina: manžel Daniel Kuzmin, 
deti Jelisej (10), Olívia (2).
Najväčšie úspechy: dve zlaté 
a jedna strieborná medaila na 
zimných olympijských hrách 
(zlato na 7,5 km vo Vancouvri 
2010 a v Soči 2010, striebro 
v pretekoch s hromadným štartom 
na 12,5 km). Striebro a bronz na 
majstrovstvách sveta (striebro 
v pretekoch s hromadným 
štartom v Pjongčangu 2009, 
bronz v šprinte v Chanty-
Mansijsku 2011), päť víťazstiev 
v pretekoch Svetového pohára.
Účastníčka SP: od roku 2005.
Účasť MS: 2009, 2011, 
2012, 2013 a 2017.
Účasť ZOH: 2010 
Vancouver, 2014 Soči.

ANASTASIA KUZMINOVÁ 

„URČITE NAJKRAJŠIE 
EMÓCIE SÚ 
Z OLYMPIJSKÝCH 
HIER. SÚ TO OKAMIHY 
ŠPORTOVÉHO ŽIVOTA, 
KTORÉ VEĽA PRINÁŠAJÚ 
AJ DO BUDÚCNOSTI.“
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a takisto mi prospieva tréning s kolegy-

-

C Pri vás sú dve biatlonistky, od ktorých 
sa očakáva výkonnostný výšvih. Čo vy na 
to?

-

-

C Vyhovuje vám skladba súťaží do olym-
piády?

-

pri vstupe do sezóny prípadne nezlo-
-

va v novembri na snehu a moje pocity 
-

nivé, potom by som si ani tie preteky 

C Porovnávate si súčasné tréningové 
parametre s tými, ktoré ste dosahovali 
v minulosti, alebo to nie je pre vás pod-
statné?

-

ktoré boli pred olympiádami vo Vancou-
-

JEDINEČNÉ OLYMPIJSKÉ SEZÓNY
C Prezraďte, čím vysvetliť, že každá 
z vašich dvoch olympijských sezón v ka-
riére bola taká jedinečná?

pohára som mala vtedy dobrý, ale potom 
-

výkon, ktorý bol odmenený zlatou me-

C Bolo to však dané aj tým, že aj v naj-
úspešnejších sezónach ste boli buď 
zranená, alebo chorá. Nemali ste taký 
veľký počet súťaží, na aký sa chystáte 
tentoraz.

-

to zlomí pred olympiádou, oddýchnem si 

C Vráťme sa ešte k vašim emóciám 
z  dvoch predchádzajúcich olympiád. Sú 
hlboko vryté vo vašej pamäti?

-
-

najmenej myslela na olympiádu, aby som 

-

NÁVRAT DO PJONGČANGU 2009
C V roku 2009 sa na majstrovstvách 
sveta práve v Pjongčangu začala vaša 
hviezdna kariéra ziskom striebornej me-
daily v pretekoch s hromadným štartom. 
Je výhoda, že sa tam vrátite už na olym-
pijské športovisko, na miesto, kde ste to 
celé ,odpálili´?

HOSŤ ČÍSLA
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C Vaši priaznivci vedia, že ním je zisk 
titulu majsterky sveta. Príležitosť na to 
by bola až v roku 2019, v Östersunde...

-

C Vráťme sa ešte do Pjongčangu. 
Na  prelome februára a marca 2017 ste 
tam neboli na predolympijských pre-
tekoch v rámci Svetového pohára, ale 
zrejme vás tamojšie prostredie nemá 
čím prekvapiť. Je to tak?

-

-

najsilnejšie spomienky na to, ako som be-

-

C To by už potom ale nebol sen, nie?

C Vy a Kórejská republika. Aké pocity 
vo vás toto spojenie vzbudzuje?

-

C Oboznámili ste sa už so všetkými 
podmienkami, aké na vás na olympiáde 
čakajú?

predolympijského Svetového pohára, 
nebude aj tak identické s olympijskou 

C Možno budete, ako pred Soči, znova 
skladať olympijský sľub za slovenskú 
výpravu. Viete už o tom niečo?

-

-

urobila maximum, aby sezóna a olym-

-
komu inému, ktorý takisto tvrdo trénu-

ŠIROKÝ OKRUH FAVORITIEK
C Konkurencia bude možno ešte ná-
ročnejšia ako po minulé roky, pretože 
viaceré ste sa vrátili k biatlonu po ma-
terskej dovolenke, ale do popredia sa 
razantne tlačia aj mladé. Rozširuje sa 
okruh favoritiek?

-

biatlonová generácia a sledovala som 

-

C Aby ste napríklad podľa výkonu súpe-
riek na trati odhadli, ako sama bežíte?

-
-

-

C Vy ste sa aj v predchádzajúcich olym-
pijských sezónach často dopracúvali 
k  vrcholnej forme počas zimy. Preteky 
ste využívali na zdokonaľovanie. Môže 
to nastať aj tentoraz?

-

ČO VYBERIE DCÉRKA OLIVIA?
C Jednu vec by ste mali s manželom 
Danielom pred olympiádou zabezpečiť: 
aby si malá Olivia pozrela po vzore svoj-
ho brata Jeliseja olympijské medaily 
z  Pjongčangu na fotografii... Pripomí-
name, že Jelisej chcel od vás ešte pre 
Vancouvrom 2010, na základe fotografie 
v  olympijskej brožúre, aby ste mu do-
niesli olympijské medaily.

V SOČI 2014 OBHÁJILA OLYMPIJSKÉ ZLATO NA 7,5 KM, SPOLOČNOSŤ 
NA STUPNI VÍŤAZIEK JEJ ROBILI STRIEBORNÁ RUSKA VIĽUCHINOVÁ 
(VĽAVO) A BRONZOVÁ UKRAJINKA VITA SEMERENKOVÁ.
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HOSŤ ČÍSLA

C Jelisej ešte spomínana tú príhodu? 
Teraz má už desať rokov.

domov a návštevy sa k nám chodili poze-

C Vy by ste nemali zabudnúť vziať si 
so sebou aj štartové čísla z úspešných 
šprintov z minulých olympiád. V Soči sa 
to oplatilo...

C Viete už, aké bude slovenské olympij-
ské oblečenie?

pohodlné tie veci, v ktorých budem 

C Máte odložené nejaké kúsky z minu-
lého olympijského oblečenia?

C Pjongčanská strelnica býva zradná, 
často veterná. Môže to byť aj veterná, aj 
snehová lotéria. Zaoberáte sa tým?

I

NASŤA 
A FANÚŠIKOVIA
Pekný moment zo Soči bol vtedy, 
keď ste stojac na štarte šprintu 
uvoľnene kývali do kamery. Zrej-
me by ste si to rada zopakovali, 
či nie?
„Ten výsledok...? Áno! Uvidíme, 
ako ďaleko odo mňa bude stáť 
kamera. Viete, keď sa stretá-
vam s fanúšikmi, keď chodím 
za deťmi do škôl a rozdávam 
podpisové karty, vidím, koľko 
neskutočne veľa ľudí mi zo srdca 
dopraje úspech. Ja im hovorím, že 
keď ma raz budú sledovať v tele-
vízii a budem na štarte, zakývam 
aj im. Vnútorne si myslím, že keď 
tak urobím, vidia ma a ešte viac 
mi držia palce. Myslím si, že to 
tak vzájomne funguje, že keď je 
výkon, ako si želám, nemôžem 
zaň iba ja. Okolo mňa sú ľudia, 
ktorí so mnou spolupracujú, pod-
porujú ma a cítim aj na diaľku ich 
energiu. To mi pomáha.“

Vidno to aj na sociálnych sieťach, 
koľko ľudí komentuje napríklad 
vami publikované fotografie. 
Niekedy to beriete až príliš zod-
povedne, narážame na to, koľkým 
ľuďom chcete urobiť radosť. Nie je 
to tak?
„Pozrite sa, v športe som zotrvala 
nie preto, že výkony chcem pre 
seba. Raz to pekne vystihol cho-
dec Matej Tóth, že ešte radšej je 
vtedy, keď svojím úspechom po-
tešil tisícky ľudí. To, čo robím, pri-
ťahuje ľudí pred obrazovky zažívať 
silné emócie, či už radosti alebo 
sklamania. Závisí od výsledku. 
Veľa ľudí sa aj vďaka tomu postaví 
na bežky. To ma tak motivuje, že 
chcem ísť ďalej kvôli ľuďom, ktorí 
ako keby stáli na štarte spolu so 
mnou. Preto som sa rozhodla po-
deliť sa s nimi o moje zážitky cez 
sociálne siete. Nemám na to veľa 
času, pomáha mi s tým Natália 
Prekopová. Berie to naozaj veľa 
času. Je to pre tých, ktorí chcú vi-
dieť, čo som a čím žijem, ako ide 
tréningový proces.“

PJONGČANG 2009 – STRIEBORNÁ RADOSŤ KUZMINOVEJ NA MAJSTROVSTVÁCH SVETA. 
PO DEVIATICH ROKOCH NA ROVNAKOM MIESTE ZAÚTOČÍ NA OLYMPIJSKÝ KOV.
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DO PJONGČANGU 
ZA NAJVYŠŠÍM 
CIEĽOM
PETRA VLHOVÁ ODŠTARTOVALA 

SLALOMOVÚ SEZÓNU 

FAMÓZNE, VYDRŽÍ JEJ FORMA 

DO ZIMNEJ OLYMPIÁDY?

PETRA VLHOVÁ

TVRDÁ PRÍPRAVA, 
OKAMŽITÝ 
VÝSLEDOK

D va týždne pred štartom 
novej sezóny bolo u Petry 
neprehliadnuteľné obrov-

ské očakávanie. ,,Už aby sme tu 
mali prvé preteky,“ odpovedala 
na otázku, na čo sa najviac teší. 
Šestnáste miesto z obrovského 
slalomu v rakúskom Söldene 
bolo aj vzhľadom na menšie 
zranenie nohy solídnym štar-
tom, no všetci vo Vlhovej tíme 
tušili, že úspech ešte len príde. 
A ten doletel bleskovo. 

Petra Vlhová vyhrala hneď 
úvodný slalom vo fínskom Levi. 
Druhýkrát za sebou bola rých-
lejšia ako Mikaela Shiff rinová. 
Kým dovtedy bola lyžiarkou, 
ktorá mala šance americkú su-
perhviezdu zdolať, po Levi sa 
začalo nahlas hovoriť o tom, že 
by sa Shiff rinová mohla pozerať 
na chrbát Slovenky častejšie.

Internetový  portál ESPN na-
písal: ,,Petra Vlhová nestrácala 
čas a okamžite potvrdila, že 
v  slalome bude hlavnou súper-
kou Shiff rinovej v olympijskej 
sezóne.“ 

Z mladej Slovenky sršalo 
v  druhom kole sebavedomie 
a istota, aj preto vyšla z tesného 
súboja víťazne práve Liptáčka. 
,,Dávam do toho všetko a chcem 
už iba víťaziť. Buď to vyjde alebo 
nie. Zdolať Mikaelu je skvelé, 
no som si istá, že teraz si dá na 
mňa väčší pozor. Nič to však 
nemení na tom, že ja si pôjdem 
svoje jazdy a pokúsim sa znovu 
vyhrať,“ povedala Vlhová. I

OKAMŽITÝ 

PO VÍŤAZSTVE V ÚVODNOM SLALOME TEJTO 
SEZÓNY SVETOVÉHO POHÁRA V LEVI.
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C Pauza medzi posled-
nými pretekmi Svetového 
pohára v Aspene a začiat-
kom novej olympijskej 
sezóny trvala 224 dní. Ako 
ste ju využili?

C Náročnejší bude aj váš program. 
V uplynulej sezóne ste absolvovali 
22 pretekov, teraz je váš itinerár 
naplánovaný na 30 štartov. Prvýkrát si 
vyskúšate aj super-G. Aké budú vaše 
ambície v jednotlivých disciplínach?

C Je to začiatok cesty za veľkým 
krištáľovým glóbusom?

C Fyzicky ste silnejšia, no aj štýl vášho 
lyžovania sa zmenil.

C Vrcholom sezóny 2017/2018 však budú 
zimné olympijské hry v Pjongčangu. 
Pomýšľate na medailu? 

C V Pjongčangu by mohlo Slovensko 
pomýšľať na pekný výsledok aj v tímovej 
súťaži, v ktorej získalo na majstrov-
stvách sveta  striebro. Do poslednej 
chvíle budeme počítať potrebné body 
a  čakať na návrat Veroniky Velez Zuzu-
lovej. Bude vaše pôsobenie vo Svetovom 
pohári bez nej náročnejšie?   

I

NAŠE TROMFY ZO ZJAZDOVIEKTEXT: OĽGA HAMADEJOVÁ  FOTO: TASR/AP

Vo februári 2014 zažila 
Petra Vlhová premiéru pod 
piatimi kruhmi. V Soči sa 
z úctyhodnej vzdialenosti 
pozerala na triumf najmladšej 
olympijskej víťazky v slalome 
Mikaely Shiffrinovej. Jej strata 
na 19. mieste bola 5,62 s.

SME JEDEN TÍM

V íťazstvo Petry Vlhovej 
v  Levi si na diaľku vy-
chutnal aj tím Veroniky 

Velez-Zuzulovej. Tá v priamom 
prenose RTVS potvrdila, že po-
zorne sledovala svoju mladšiu 
kolegyňu už v  prvom kole. Po 
ňom dokonca Timotej Zuzula 
telefonoval Liviovi Magonimu, 
ktorý v Góloch, bodoch, sekun-
dách prezradil: ,,Chcel by som 
sa Timovi veľmi poďakovať. 
Práve on mi po prvej jazde za-
telefonoval a niečo mi poradil. 
Aj toto je dôkaz toho, že nie sme 
iba tím Vlhovcov a Zuzulovcov, 
spolu tvoríme jeden skvelý tím 
Slovensko.“  I

V
E JEDEN TÍM

VO FÍNSKOM LEVI DOSTALA PETRA VLHOVÁ ZA PRVENSTVO (ASPOŇ SYMBOLICKY) AJ SOBA.



50   OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017  WWW.OLYMPIC.SK

NAŠE TROMFY ZO ZJAZDOVIEK TEXT: OĽGA HAMADEJOVÁ  FOTO: TASR/AP A ARCHÍV VERONIKY VELEZ ZUZULOVEJ

VERONIKA VELEZ ZUZULOVÁ 

PREŽÍVA PO ROKOCH ĎALŠIU 

OLYMPIJSKÚ DRÁMU

V poslednej sezóne bohatej kariéry sa 
hotovala zaútočiť na malý krištáľový 
glóbus, ale všetko je inak . Osud, 
nešťastná náhoda? Jedna z najlepších 
slalomárok súčasnosti Veronika Velez 
Zuzulová musí po septembrovom 
zranení na tréningu v Argentíne meniť 
v olympijskej sezóne súťažné priority.

NIE GLÓBUS,
ALE OLYMPIÁDA
NIE GLÓBUS,
ALE OLYMPIÁDA
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V marci tohto roka ste oznámili, že 
pokračujete v kariére a v slalome sa 
pokúsite získať malý krištáľový glóbus, 
ale v septembri ste si na tréningu roz-
trhli krížny väz v pravom kolene. Čo vám 
v prvej chvíli preblyslo hlavou?

všetko stratené. Nepotrebovala som ani 

S odstupom niekoľkých týždňov po ne-
príjemnom páde sa však usmievate. Čo 
sa zmenilo?

Rovnaké zranenie, no v ľavom kolene, 
vás pripravilo o šancu bojovať o medailu 
v roku 2014 na zimných olympijských 
hrách v Soči.

Netajili ste sa tým, že malý krištáľový 
glóbus je pre vás väčšou motiváciou ako 

olympijská medaila. Na jeho zisk je totiž 
potrebná dlhodobá forma, nie iba jeden 
vydarený deň. Zmenili sa priority?

Rozprávame sa iba pár hodín pred ope-
ráciou, ktorej výsledok nie je zaručený. 
Vy však stále pôsobíte optimisticky, ba 
priam až vyrovnane. 

návrat spravím všetko. I

NAŠE TROMFY ZO ZJAZDOVIEK

s

PROGNÓZA VRAVÍ, ŽE BY SOM SA MOHLA 
O DVA MESIACE PO SEPTEMBROVEJ OPERÁCII 
POSTAVIŤ NA LYŽE.

Z LYONU 
DO PJONGČANGU

Veronika Velez Zuzulová 
absolvovala 22. septembra 
v  Lyone unikátnu operáciu 

krížneho väzu v pravom kolene. 
Jej výsledkom by mal byť až štyri-
krát rýchlejší návrat na svahy, ako 
pri bežnom zákroku. 

Ruky známeho lekára športov-
cov Bertranda Sonneryho-Cot-
teta sledovalo ďalších dvadsať 
jeho kolegov, ktorí boli zvedaví 
na tento typ operácie. Kým pred 
ňou bol Sonnery-Cottet opatrný, 
tesne po nej už neskrýval spokoj-
nosť. Niekoľko desiatok minút po 
prebudení sa dobre cítila aj slo-
venská zjazdárka. ,,Narkóza bola 
rovnaká, ako pred štyrmi rokmi, 
no prebudenie je pozitívnejšie, 
dokonca aj s úsmevom. Aj v tejto 
chvíli napínam sval, pretože to, čo 
môžem robiť, budem robiť na sto 
percent. Chcem byť čo najrých-
lejšie naspäť,“ povedala. 

Úvod novej sezóny Svetového 
pohára bol bez slovenskej slalo-
márskej jednotky. Rekonvales-
cencia však bola bezproblémová, 
podľa plánu šli aj prvé týždne reha-
bilitácie. Na začiatku decembra by 
mala mať Velez Zuzulová za sebou 
už aj prvý kontakt s lyžami. Na trať 
olympijského slalomu v  Pjong-
čangu sa vydajú pretekárky 14. feb-
ruára 2018. Verme, že medzi nimi 
nebude chýbať ani Veronika.
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o svojom tíme má Šatan 
viacero bývalých spolu-

-

postavou reprezentácie 

-

C Čo vám napadne, keď sa povie olym-
piáda?

-

-

Miroslav Šatan sa premiérovo predstaví na olympijských hrách v inej 
pozícii, ako hráč. Niekdajší skvelý útočník vymenil výstroj za oblek, 
hokejku za pero a poznámkový blok a z pozície generálneho manažéra 
bude skladať slovenskú reprezentáciu na blížiace sa hry v Pjongčangu.

V
LÍDROM NÁŠHO TÍMU V PJONGČANGU BUDE CRAIG RAMSAY, TVRDÍ 

GENERÁLNY MANAŽÉR HOKEJOVEJ REPREZENTÁCIE MIROSLAV ŠATAN

NA TURNAJI BEZ 
HVIEZD MÔŽEME 
PREKVAPIŤ
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-

C Za dôveru ste sa mu odvďačili devia-
timi gólmi v ôsmich zápasoch, stali ste 
sa najlepším strelcom turnaja. To všetko 
bez jedinej asistencie. Bilancia 9+0 sa 
vidí málokedy...

-

-

-

C Do Nórska ste cestovali ako hokejista 
na začiatku kariéry. Do Pjongčangu pôj-
dete ako začínajúci funkcionár. Dajú sa 
tieto etapy života porovnať? 

-

-

-

-

-

-
-

-

-

-

C Čo je náročnejšie. Ísť na olympiádu 
ako hráč, od ktorého sa čakajú góly ale-
bo ako manažér, od ktorého sa očakáva 
zloženie čo najlepšieho tímu?

-

-
-

-

C Zimná olympiáda v Pjongčangu bude 
špecifická pre neúčasť hráčov z NHL. 
Môže to byť pre Slovensko výhoda?

-

C Môže byť Craig Ramsay slovenským 
Herbom Brooksom a dosiahnuť zázrak 
na ľade?

-

-
-

C Bude olympijský turnaj napriek ne-
účasti najlepších hokejistov prestížny? 

-

HOKEJ NA ZOHTEXT: STANISLAV BENČAT, DENNÍK ŠPORT  FOTO: JÁN SÚKUP, TASR/MARTIN BAUMANN

CRAIG RAMSAY NA STRIEDAČKE SLOVENSKEJ REPREZENTÁCIE.
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C Slovenská skupina je totožná s tou 
zo Soči. Rusi sú hlavným adeptom na 
zlato, Slovinci budú tradične húževnatí. 
Najväčšia obmena čaká výber Ameriky. 
Zatiaľ čo pred štyrmi rokmi bol nabitý 
hviezdami profiligy, teraz sa lepí z hrá-
čov druhého sledu z Európy. Na Nemec-
kom pohári ste si vyskúšali konfrontáciu 

s týmto súperom, zdolali ste ho 2:1. Pre 
sebavedomie hráčov asi veľký impulz...

HOKEJ NA ZOH

LILLEHAMMER 1994
8 zápasov,
9 gólov – 0 asistencii – 9 bodov
Turnaj, po ktorom vypukla Šata-
nománia. Devätnásťročný mladí-
ček cestoval do Nórska ako člen 
štvrtej formácie, domov sa vrátil 
s vizitkou najlepšieho strelca zim-
nej olympiády a miláčika národa. 
Milovali ho mladí i starší, najmä 
však ženy. „Olympijský turnaj mi 
zmenil život. Dal som niekoľko 
gólov a zrazu ma všetci poznali. 
Tak nejako odštartovala moja veľ-
ká kariéra,“ vraví Šatan.

NAGANO 1998
Neštartoval
Šatan, podobne ako viaceré ďalšie 
slovenské hviezdy, do japonského 
dejiska olympiády pricestoval, 
no do Turnaja storočia nezasia-
hol. Rozhodol o tom nevďačný 
systém. Slovensko sa do hlavnej 
fázy muselo prebojovať z pred-
kvalifikácie, čo sa mu nepodarilo. 
Svet vtedy obleteli zábery, ako si 
hráči na tribúne obhrýzajú nechty 
a márne sledujú boj spoluhráčov 
v zápase s Ka zachstanom. „Keď 
sa povie Nagano, vidím sa na 
tribúne po boku Joža Stümpela, 
Žiga Pálff yho, Paľa Demitru a Riša 
Zedníka. Peťo Bondra s Robom 
Švehlom boli na ľade. Čakali sme, 
že chalani uhrajú povinný zápas... 

Neuhrali. O dva dni neskôr som 
cestoval naspäť.“

Turnaj s premiérovou účasťou 
hráčov NHL vyhrala Česká repub-
lika. Kanada s Waynom Gretzkým 
zostala bez medaily.

SALT LAKE CIT Y 2002
2 zápasy
0 gólov – 1 asistencia – 1 bod
Pod Skalistými horami zažilo 
Slovensko ešte trpkejší osud, 
ako štyri roky predtým. Do de-
jiska hier cestoval európsky 
výber, ktorý počas troch zápa-
sov v  predkvalifikačnej skupine 
dopĺňali húfne prichádzajúci 
hráči z NHL. Totálny chaos, nezo-
hratosť i únava spravili svoje. Tím 
trénera Jána Filca sa opäť nedo-
stal do hlavnej fázy. „To bolo šia-
lené. Rozhodnutia na najvyššej 
úrovni vtedy nezahŕňali menšie 
krajiny. Systém turnaja bol hroz-
ný. Poškodil nás, no až samotná 
olympiáda ukázala kompetent-
ným, čo spôsobili. Asi aj preto 
zmenili kľúč a od Turína sa hralo 
inak. V  Salt Lake City sme boli 
doslova pokus nými králikmi. Je 
šialené, aby na olympiádu letelo 
jedno mužstvo a následne sa 
k nemu pridávali hráči zo zámo-
ria. Na zápasy sme navyše lietali 
unavení, vyčerpaní. Jeden deň 
som hral zápas NHL, hneď po 

jeho konci som letel do Salt Lake 
City, odohral duel za Slovensko 
a  vzápätí sa bleskovo presúval 
cez celú Ameriku do New Jersey 
hrať za klub. Ťažko sa mi o tom aj 
hovorí,“ povzdychol si Šatan.

O tri mesiace neskôr si všet-
ko vynahradil, keď v Göteborgu 
doviedol Slovensko ako kapitán 
k titulu majstrov sveta.

TURÍN 2006
6 zápasov
0 gólov – 2 asistencie – 2 body
Slovenskí hokejisti v skupino-
vej fáze zdolali Rusov, Ameriku, 
Kazachstan, Lotyšsko i Švédsko 
a suverénne vyhrali základnú 
skupinu. Na medailu si však ne-
siahli. Vo štvrťfinále ich vyradila 
Česká republika. „Mali sme to 
tam skvelo rozohrané, ale... Jeden 
zápas rozhodol, že sme boli všetci 
extrémne sklamaní.“

VANCOUVER 2010
5 zápasov,
1 gól – 1 asistencia – 2 body
Úvod turnaja vynechal pre reznú 
ranu na dlani. Keď sa však dostal 
na ľad, opäť patril k najlepším 
hráčom mužstva. V zápase o po-
stup do štvrťfinále strelil Nórom 
víťazný gól na 4:3, keď šikovne 
vložil hokejku do prihrávky Viš-
ňovského. Slovensko bolo veľmi 

blízko k medaile, no nezískalo ju, 
hoci v zápase o bronz viedlo nad 
Fínskom po dvoch tretinách 3:1. 
„Podobne ako v Turíne sme mali 
rezervy v príprave v najdôležitej-
ších momentoch. Na ľade sme 
odovzdávali maximum, bojovali 
sme, ako sme vedeli. Semifiná-
lový zápas s  Kanadou mi utkvel 
v  pamäti. V  kariére som nehral 
proti silnejšiemu mužstvu, akým 
vtedy disponovali javorové listy. 
Ani na All-Stars zápase v  NHL. 
Odohrali sme ho dôstojne, pre-
hrali sme tesne 2:3.“

SOČI 2014
Neštartoval
Rozlúčku pod piatimi kruhmi mo-
hol Šatan zažiť v ruskom letovisku, 
ale do výberu trénera Vladimíra 
Vůjtka sa nedostal. Nie však pre 
zranenie, alebo slabú formu. Český 
kouč ho nenominoval, keďže sa 
obával atmosféry v kabíne medzi 
Šatanom a Zdenom Chárom. Dve 
ikony nášho hokeja sa rozkmotrili 
po ataku obrovitého obrancu 
v zápase KHL medzi Levom Praha 
a  Slovanom Bratislava. Chára ne-
šetrne zrazil Šatana na ľad a spô-
sobil mu vážne zranenie. „Soči? 
Vtedy zlyhalo vedenie mužstva. 
Celá komunikácia z ich strany bola 
nejasná. Bol som pripravený po-
môcť.“ I

ŠATANOVE OLYMPIÁDY
DEVÄTNÁSŤROČNÝ MIROSLAV ŠATAN 
AKO ČLEN OLYMPIJSKEJ VÝPRAVY 
V LILLEHAMMERI 1994.
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C Slovenský hokej mal vždy veľké 
osobnosti. V začiatkoch samostatnosti 
bol lídrom na zimnej olympiáde Peter 
Šťastný, potom už prevzala opraty vaša 
generácia so Žigmundom Pálff ym, Pet-
rom Bondrom, Ľubomírom Višňovským. 
V  posledných rokoch zastávali túto 
úlohu Marián Hossa, Zdeno Chára. Kto je 
z vášho pohľadu lídrom kabíny dnes?

C Máte pocit, že hráči už pochopili 
filozofiu trénera Ramsayho a aj on vie, 
s akým materiálom pracuje?

C Slovenský hokej zažíva veľký para-
dox. Ako celok klesá, kreatívnych útoč-
níkov je v porovnaní s minulosťou málo, 
no na brankárskom poste patrí k špičke. 
Čím to je?

C Nosíte už v hlave približnú olympij-
skú zostavu?

C Čo bude rozhodovať? 

C Aký máte pocit pred olympiádou? 

I

NASTÚPIA SLOVÁCI 
V PJONGČANGU 
TAKTO?
Brankári: Ján Laco, Július 
Hudáček, Patrik Rybár.
Obrancovia: Peter Čerešňák, 
Marek Ďaloga, Michal Čajkovský, 
Andrej Meszároš, Ivan Baranka, 
Adam Jánošík, Juraj Mikuš, 
Michal Sersen (Martin Gernát).
Útočníci: Tomáš Marcinko, Tomáš 
Surový, Marek Viedenský, Peter 
Ölvecký, Libor Hudáček, Martin 
Bakoš, Marcel Haščák, Miloš 
Bubela, Patrik Lamper, Tomáš 
Hrnka, Ladislav Nagy, Matej 
Paulovič, Michal Krištof, (Branko 
Radivojevič, Michel Miklík).

V PJONGČANGU VO VANCOUVRI 2010 V ZÁPASE PROTI ŠVÉDSKU.
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V pondelok 20. novembra mala slovenská verejnosť možnosť 
spoznať oficiálne oblečenie našej olympijskej výpravy do 
Pjongčangu. Slovenský olympijský výbor ho 81 dní pred ZOH 
predviedol na Fashion Show v bratislavskom hoteli NH Gate One.

TAKTO PÔJDEME 
DO PJONGČANGU

SLOVENSKÁ OLYMPIJSKÁ KOLEKCIA JE LADENÁ 

DO SIVÝCH, ČIERNYCH, BIELYCH A ČERVENÝCH ODTIEŇOV, 

DOPLNKOM DOMINUJÚ ČIČMIANSKE MOTÍVY

ódnu prehliadku, ktorú 
spestrilo spevácke vy-
stúpenie Dary Rolins, 
sledovali zhruba dve 
stovky hostí a zástup-
cov médií. Juhokórej-

Taero Li sa im na úvod 
prihovoril najprv lá-

Anton Siekel 
a designovaný šéf výpravy, športový 

pijskej kolekcii, predvádzanej modelmi 
a modelkami.

M
SLOVENSKÁ OLYMPIJSKÁ KOLEKCIA
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OLYMPIC FASHIONTEXT: SOV  FOTO: JÁN SÚKUP

-

Regatta – generál-

-

bola vyberaná z prémiovej predajnej 
-

-
miansky vzor je decentne zakompono-

-

-

ceremoniáli. Bohatú kolekciu dotvára-
jú stredné vrstvy páperových vetroviek 

-
kami kolekcie sú pohodlná tepláková 
súprava, tenšie zimné nohavice, troj-

-
kavice a dva páry zimných topánok.

-
-

Gabor

SportCool – svetre, 

 
-

-
nym národným dizajnom od športovej 

olympionici zabalia do kufrov, cestov-
Samso-

nite  I
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PARTNERSTVO

Britská spoločnosť Regatta s centrálou v Manchestri, vlastník 
značky Dare2b, je Generálnym partnerom Slovenského 
olympijského výboru a Slovenského olympijského tímu.

PRODUKCIA S OHĽADOM NA ĽUDSKÉ 
ZDRAVIE A ŽIVOTNÉ PROSTREDIE

REGATTA PATRÍ 

K EURÓPSKYM 

I SVETOVÝM LÍDROM 

BIZNISU NA ZÁKLADE 

CELOSPOLOČENSKEJ 

ZODPOVEDNOSTI

Prečo je Regatta všeobecne považovaná 
za top proekologickú outdoorovú firmu 
na svete?: 

REGATTA 
A SLOVENSKÍ 
OLYMPIONICI

Regatta už od roku 2015 
oblieka výpravy, vysielané 
Slovenským olympijským 

výborom, na všetky olympij-
ské podujatia. Oblečenie so 
značkou Dare2b, čo je jedna 
z  obchodných značiek Regatty, 
nosili Slováci na OH 2016 v Riu 
de Janeiro, na ZOH mládeže 
2016 v Lillehammeri, na I. eu-
rópskych hrách 2015 v Baku, aj 
na mládežníckych EYOF v lete 
aj v zime 2015 i 2017. Oblečenie 
so značkou Dare2b ponesie 
slovenská výprava aj na febru-
árových zimných olympijských 
hrách v Pjongčangu.

REGATTA PROFESSIONAL SHOWROOM V CENTRÁLE FIRMY V BRITSKOM MANCHESTRI.

MAJITEĽ 
SPOLOČNOSTI 
REGATTA 
KEITH BLACK .R

REGATTA
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PARTNERSTVOTEXT A FOTO: REGATTA LTD.

Prečo Regatta ustúpila od používania PFOA, 
keď na ňu nikto nevyvíjal nátlak?: 

Aké ekologické štandardy impementovala 
spoločnosť Regatta?: 

Na čo slúži akcia „Vymeň staré za nové?: 

Aké aktivity spoločensky prospešného 
charakteru realizuje Regatta vo svete?: 

I

REGATTA V KOCKE

R egatta dnes patrí medzi najpopulárnejšie značky outdoorového oblečenia vo 
Veľkej Británii a rýchlo sa stáva poprednou značkou aj v celej Európe. Značka Re-
gatta vznikla v roku 1981. Odvtedy poskytuje vysoko kvalitné a cenovo dostupné 

produkty pre celú rodinu. 
Regatta ťaží z viac ako 80-ročných skúseností s výrobou kvalitných, vodeodolných 

membránových materiálov. Keith Black a jeho sestra Joanne na čele spoločnosti idú po 
stopách svojho otca a praotca, ktorí tiež vyrábali outdoorové oblečenie.

Dnes Regatta vyváža produkty do viac ako 55 krajín po celom svete. Sídla dcérskych 
spoločností sú vo Francúzsku, Belgicku, Írsku, Nemecku, Holandsku, Španielsku, Poľ-
sku, Taliansku, Fínsku, Česku, Slovensku, Švédsku, Rusku a v Izraeli. Vo Veľkej Británii sa 
nachádza množstvo vzorkovní. V Ázii má Regatta dlhodobé vzťahy s najlepšími dodá-
vateľmi a vlastné pobočky v čínskom Sia-mene a v bangladéšskej Dahke. Celá skupina 
zamestnáva viac než 1500 pracovníkov.

S továrňami v Ázii Regatta úzko spolupracuje a riadi sa prísnym etickým kódexom. Je 
hrdá na svoju reputáciu pre vynikajúce vzťahy na pracovisku. Mnohí pre Regattu pracujú 
už desaťročia a celá spoločnosť robí všetko pre to, aby sa k zákazníkom dostali kvalitné 
výrobky za prijateľné ceny.

Sídlo spoločnosti v Manchestri je domovom všetkých kľúčových oddelení, vrátane 
predaja, nákupu, dizajnu, marketingu, plánovania, dovozu, vývozu, účtovníctva, IT a ľud-
ských zdrojov. 

Spoločnosti Regatta bolo viackrát udelené ocenenie „Queen Award for Enterprise: 
International Trade“. V rokoch 2012, 2013, 2015 a 2016 bola Regatta zaradená medzi 200 
najlepších britských spoločností s najrýchlejším medzinárodným rastom.

Regatta zahŕňa štyri značky: Regatta Great Outdoors (outdorové oblečenie, obuv, 
batohy a doplnky), Regatta Professional (pracovné a promo oblečenie), Dare2b (lyžo-
vanie, cyklistika, horská cyklistika, outdoorové aktivity a terénny beh) a Craghoppers 
(celoročné oblečenie na cestovanie, tašky a doplnky). 

Rady produktov Regatta sa delia na Adventure Tech, Outdoor Classics a Heritage&-
Lifestyle tak, aby si každý zákazník mohol vybrať produkt podľa svojich potrieb. Vďaka 
širokej ponuke búnd, fleece mikín, softshellových búnd, tričiek, nohavíc, topánok, dopln-
kov a batohov pre mužov, ženy a deti dokáže Regatta pokryť potreby pre všetky outdo-
orové aktivity. Isotex, vodeodolný a vzdušný materiál s vodným stĺpcom do 20 000 mm, 
má až trojročnú záruku. Výroba topánok Regatta od začiatkov v roku 2005 zaznamenala 
obrovský rast.

Ročný obrat Regatty: viac ako 260 miliónov eur 
Počet zamestnancov spolu: viac ako 1500
Export do zahraničia: tvorí viac ako 40% predaja 
Počet zákazníkov: 4 500 
Súčasná pozícia v Európe: číslo 3 v kvalite distribúcie
Kapacita skladu: 80 – 90 tisíc vyexpedovaných kusov na objednávkach denne
Počet prevádzok: vo Veľkej Británii viac ako 450 shop-in-shopov, 42 vlastných predajní 
a outletov, v zahraničí 150 shop-in-shopov, 12 outletov

V KOCKE
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IVAN BÁTORY (42 rokov, beh na lyžiach, 5-krát na 
ZOH, najlepšie ôsmy):
1.

2.

3.

JÁN FILC (64 rokov, ľadový hokej, 2x na ZOH ako 
tréner, najlepšie štvrtý):

1.

2. 

3.

V dňoch, keď olympijský oheň pre ZOH 2018 v Pjongčangu začal putovať 
z Olympie do ich dejiska, oslovili sme deväť slovenských osobností 
zimných športov z nedávnej či dávnejšej minulosti s tromi otázkami:
1. Na čo v programe ZOH sa najviac tešíte?
2. Čo čakáte od členov našej výpravy?
3. Komu zo Slovákov najviac veríte, prípadne od koho čakáte medailu?

DEVIATICH OSOBNOSTÍ NAŠICH ZIMNÝCH 

ŠPORTOV SME SA SPÝ TALI NA ICH 

OČAKÁVANIA OD ZOH V PJONGČANGU

DEVIATICH OSOBNOSTÍÍ

OLYMPIJSKÁ ANKETA

KAŽDÁ MEDAILA 
BY MALA
CENU ZLATA

VERONIKA VELEZ ZUZULOVÁ

IVAN BÁTORY 

JÁN FILC
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JANA GANTNEROVÁ-ŠOLTÝSOVÁ (58 rokov, 
zjazdové lyžovanie, 3-krát na ZOH, najlepšie piata, 
v Soči 2014 viedla slovenskú výpravu):
1.

2.

3.

AGNESA BUŘILOVÁ (74 rokov, krasokorčuľovanie, 
1-krát na ZOH ako športovkyňa, ako trénerka pri-
viedla Sabovčíka k bronzu v Sarajeve 1984): 
1.

2.

3.

MÁRIA JASENČÁKOVÁ (60 rokov, sánkovanie, 
5-krát na ZOH, najlepšie deviata): 

1.

2.

3. 

PETER JURKO (50 rokov, zjazdové lyžovanie, 
2-krát na ZOH, najlepšie piaty):
1. 

2. 

3.

OLYMPIJSKÁ ANKETATEXT: ŠTEFAN ŽILKA  FOTO: JÁN SÚKUP, TASR/ TOMÁŠ HALÁSZ, MICHAL SVÍTOK

JANA GANTNEROVÁ-ŠOLTÝSOVÁ

AGNESA BUŘILOVÁ

PETER JURKO

MÁRIA JASENČÁKOVÁ 
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RADOSLAV ŽIDEK (36 rokov, snoubording, 1-krát 
na ZOH, striebro v snoubordkrose v Turíne 2006): 
1.

2.

3. 

PAVOL HURAJT (39 rokov, biatlon, 3x na ZOH, naj-
lepšie bronzový vo Vancouvri 2010)
1.

2. 

3. 

ĽUBOMÍR VIŠŇOVSKÝ (41 rokov, ľadový hokej, 
4-krát na ZOH, najlepšie štvrtý):
1.

2.

3.

I

NASŤA KUZMINOVÁ 
MÁ MEDAILY 
Z DVOCH OLYMPIÁD,
MOHLA BY MAŤ 
AJ Z TRETEJ.

OLYMPIJSKÁ ANKETA

ANASTASIA KUZMINOVA

RADOSLAV ŽIDEK 

PAVOL HURAJT ĽUBOMÍR VIŠŇOVSKÝ 
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1.1. OTÁZKA: ZMENÍ SA ČELO 
HISTORICKEJ TABUĽKY 
NAJÚSPEŠNEJŠÍCH NA ZOH? 

Ole 
Einar Björndalen

Marit Björgenová 

Viktor An

C NAŠA PREDPOVEĎ: Björgenová

Björndalen

Šestnásť februárových olympijských 
dní v Pjongčangu dá odpovede na veľa 
otázok . Niektoré sme sa aj s pomocou 
odporúčaní zahraničných štúdií a tex tov 
pokúšali predpovedať so značným 
časovým predstihom. Našu prognózu 
berte bez záruky – tým viac, že v čase 
uzávierky bol neznámy osud ruských 
olympionikov v Pjongčangu... 

TUCET OTÁZOK A PREDPOVEDÍ 

PRED ZOH 2018

OTÁZOK A PREDPOVEDÍ

PROGNÓZA

ČO SA STANE 
V PJONGČANGU?

VIKTOR AN

PREKONÁ MARIT 
MARIT 

BJÖRGENOVÁ 
V POČTE 

ZÍSKANÝCH 
MEDAILÍ NA ZOH 

OLEHO EINARA 
BJÖRNDALENA?

j g g
otázok . Niektoré sme sa aj s pomocou
odporúčaní zahraničných štúdií a tex tov
pokúšali predpovedať so značným
časovým predstihom. Našu prognózu 

á ý



OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017   65

2.
3.

2. OTÁZKA: VYHRAJÚ KANADSKÍ 
HOKEJISTI TRETÍ RAZ ZA SEBOU? 

Ka-

Rusi
Švédi.

C NAŠA PREDPOVEĎ:

3. OTÁZKA: BUDÚ VONNOVÁ 
A SHIFFRINOVÁ DOMINOVAŤ 
AJ V PJONGČANGU? 

Lindsey Vonnová  

Mikaela Shif-
frinová

PROGNÓZATEXT: PETER PAŠUTH, DENNÍK ŠPORT  FOTO: TASR/AP

ZÍSKA KANADA ZLATÝ HETRIK NA ZOH?

MIKAELA SHIFFRINOVÁ
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4. 5.
6.

7.

C NAŠA PREDPOVEĎ:

4. OTÁZKA: ZOPAKUJE BIATLONISTKA 
DAHLMEIEROVÁ TRIUMFÁLNE 
MS V HOCHFILZENE? 

Laura Dahlmeierová

C NAŠA PREDPOVEĎ:

5. OTÁZKA: DOČKÁ SA HIRSCHER 
KONEČNE OLYMPIJSKÉHO ZLATA? 
Marcel Hirscher

C NAŠA PREDPOVEĎ:

6. OTÁZKA: ROZHODNE 
POULINOVÁ OPÄŤ OLYMPIJSKÉ 
FINÁLE HOKEJISTIEK? 

Marie-Philip Poulinovú

C NAŠA PREDPOVEĎ:

7. OTÁZKA: STANE SA MARTIN 
FOURCADE NAJÚSPEŠNEJŠÍM 
BIATLONISTOM? 

Martin Fourcade

C NAŠA PREDPOVEĎ:

PROGNÓZA

MARCEL HIRSCHER

LAURA DAHLMEIEROVÁ MARTIN FOURCADE
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8.
9.

10. 12.
11.

8. OTÁZKA: VYROVNÁ SA TAKANAŠIOVÁ 
KONEČNE S TLAKOM VEĽKEJ SÚŤAŽE? 

Sara Takanašiová

C NAŠA PREDPOVEĎ:

9. OTÁZKA: NEPOMÝLI SI 
RÝCHLOKORČULIAR KRAMER DRÁHU? 

Sven Kramer 

C NAŠA PREDPOVEĎ:

10. OTÁZKA: ZOPAKUJE STOCH 
SVOJE ÚSPECHY ZO SOČI? 

Kamil Stoch 

C NAŠA PREDPOVEĎ:

11. OTÁZKA: O KOĽKO BODOV 
VYHRÁ MEDVEDEVOVÁ? 

Jevgenija Med-

vedevová.

C NAŠA PREDPOVEĎ:

12 . OTÁZKA: ZÍSKA FERNANDEZ 
PRE ŠPANIELSKO TRETIU 
MEDAILU ZO ZOH? 

Javier Fernandez

C NAŠA PREDPOVEĎ:

I

PROGNÓZA

SVEN KRAMER SI UŽ DRUHÝKRÁT DRÁHU NEPOMÝLI JEVGENIJA MEDVEDEVOVÁ NENÁJDE PREMOŽITEĽKU
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SLOVENSKÉ ZIMNÉ 
PÄŤKRUHOVÉ PRÍBEHY

PAMÄTNÉ ZÁPISY NAŠICH ŠPORTOVCOV NA ZOH OD GA-PA 1936 AŽ PO SOČI 2014

Slovenskí športovci sú síce z historického pohľadu na zimných olympijských hrách (ZOH) 
výrazne menej úspešní, než na letných OH, ale mnohé ich päťkruhové príbehy sú pre 
nás pamätné. S výhľadom na februárové ZOH v Pjongčangu si niektoré pripomeňme.

NAŠICH ŠPORTOVCOV NA ZOH

SLOVÁCI NA ZOH TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  FOTO: PETER POSPÍŠIL, JÁN SÚKUP, JAKUB SÚKUP, ARCHÍV SOV A SOV – SOŠM

KRASOKORČULIAR ONDREJ NEPELA NA CESTE 
K HISTORICKEJ PRVEJ ZLATEJ MEDAILE 

SLOVÁKA ZO ZOH – V SAPPORE 1972.
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imné olympijské hry píšu 
svoju históriu od roku 
1924, ale slovenskí špor-

koslovenskej republiky 

na IV. ZOH v roku 1936 
vGarmich-Partenkirche-
ne. Dovtedy však štar-

Szepes (pôvodným menom Vojtech 
Strauch
pes (pôvodným menom 

aj na letných OH – v atletike v Štokholme 

V ČS. ÉRE 16 MEDAILISTOV, 
ZLAT Ý LEN NEPELA

– rovný tucet hokejistov, traja krasokor-

v Innsbrucku 1964 bol vo veku 13 rokov 

novala 

meckom Mannheime.

BRANKÁRSKA LEGENDA DZURILLA

mesiace neskôr však prispel k titulu maj-

ce trénerov  (sám hral na 

len  Pritom ten bol pô-
vodne len tretí, necestujúci brankár. Ale Z

SLOVÁCI NA ZOH

BRANKÁR VLADIMÍR DZURILLA ZÍSKAL TRI 
OLYMPIJSKÉ MEDAILY – A POKOJNE MOHOL 
MAŤ AJ ŠTVRTÚ...

HISTORICKÁ CHVÍĽA – PRVÝ 
SLOVÁK NA NAJVYŠŠOM 
STUPNI V HISTÓRII ZOH. 
KRASOKORČULIARSKY „KRÁĽ“ 
ONDREJ NEPELA V SAPPORE 1972 
V SPOLOČNOSTI STRIEBORNÉHO 
ČETVERUCHINA ZO ZSSR 
A BRONZOVÉHO FRANCÚZA PÉRU.
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SLOVÁCI NA ZOH

PRVÝ SLOVENSKÝ MEDAILISTA ZO ZOH, 
HOKEJISTA LADISLAV TROJÁK (VPRAVO), 
SPOLU S KANAĎANOM SLOVENSKÉHO 
PÔVODU MIKEOM BUCKNOM, TRÉNEROM 
STRIEBORNÉHO TÍMU ČSR V ST. MORITZI 
1948.

NÁŠ ZIMNÝ OLYMPIJSKÝ PRIEKOPNÍK
Z GA-PA 1936 – BEŽEC NA LYŽIACH
LUKÁŠ MICHALÁK .

MOMENTKA Z LEGENDÁRNEHO ZÁPASU ČSSR – ZSSR 5:4 NA ZOH 1968 V GRENOB-
LI. V ZÁVARE PRED DZURILLOVOU BRÁNKOU ZĽAVA SUCHÝ, NÁŠ KAPITÁN GOLON-
KA, STARŠINOV, JIŘÍK , V NAŠEJ BRÁNKE FIRSOV, V POZADÍ ROZHODCA DAHLBERG 
A MACHAČ.

PRIEKOPNÍK TROJÁK

re, ale individuálne sa príliš nepresadil.
Po vynútenej olympijskej vojnovej pre-

iný príbeh. V tíme, ktorý viedol kanadský 
bol vo veku 

34 rokov veteránom. Zahral si v prvom 

páskom a Vladimírom Zábrodským. Obá-

najlepší strelec turnaja Zábrodský rekord-

Dvoma olympijskými medailami sa 

 prispel 

ho priviedol k striebru v Grenobli 1968. 

V oboch turnajoch strelil Golonka po 

ský rodák 

 (ten bol s 9 bodmi 



OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017   71

aj Zlatú hokejku pre najlepšieho hokejistu 

 ktorý však neodchytal ani minútu.

(v dru-

rodák  ktorý sa potom 

chom pôsobil aj trénersky.

ĎALŠÍ MEDAILISTI:
DIVÍN, SABOVČÍK I SEKAJOVÁ
V individuálnych športoch bolo medailí 

 bol v hre o cenné kovy 

v Innsbrucku 1964 (kde Nepela debuto-

SLOVÁCI NA ZOH

ĎALŠÍ EXCELENTNÝ 
ÚTOČNÍK DUŠAN PAŠEK, 
ČLEN STRIEBORNÉHO TÍMU 
V SARAJEVE 1984.

ROBUSTNÝ OBRANCA RUDOLF TAJCNÁR 
PRISPEL K BRONZU DRUŽSTVA ČSSR 
V SAPPORE 1972.

LEGENDÁRNE SLOVENSKÉ ÚTOČNÉ TRIO VO 
FEDERÁLNEJ REPREZENTÁCII (ZĽAVA) IGOR 
LIBA, DÁRIUS RUSNÁK A VINCENT LUKÁČ. 
V SARAJEVE 1984 PRISPELI K STRIEBRU, 
V  PRAHE 1985 (ODTIAĽ JE TÁTO FOTOGRA-
FIA) SA STALI MAJSTRAMI SVETA.
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európsky šampionát. Napriek hendikepu 
na ZOH povinné cviky vyhral – aj pred do-

viac trpel, s výnimkou trojitého rittbergera 

SLOVÁCI NA ZOH

SLOVÁCI S MEDAILAMI ZO ZOH
DVE ZLATÉ A STRIEBRO
ANASTASIA KUZMINOVÁ (biatlon), Vancouver 2010 (zlato na 7,5 km, striebro 
v stíhacích pretekoch na 10 km), Soči 2014 (zlato na 7,5 km)

ZLATO
ONDREJ NEPELA (krasokorčuľovanie), Sapporo 1972 (súťaž mužov)

STRIEBRO A DVA BRONZY
VLADIMÍR DZURILLA (ľadový hokej), Grenoble 1968 (striebro), 
Innsbruck 1964 (bronz), Sapporo 1972 (bronz)

STRIEBRO A BRONZ
JOZEF GOLONKA (ľadový hokej), Grenoble 1968: striebro, Innsbruck 1964: bronz
IGOR LIBA (ľadový hokej), Sarajevo 1984: striebro, Albertville 1992: bronz

STRIEBRO
LADISLAV TROJÁK (ľadový hokej), St. Moritz 1948
KAROL DIVÍN, krasokorčuľovanie, Squaw Valley 1960 (súťaž mužov)
GABRIELA SVOBODOVÁ-SEKAJOVÁ (beh na lyžiach), 
Sarajevo 1984 (štafeta na 4x5 km)
VINCENT LUKÁČ (ľadový hokej), Sarajevo 1984
DUŠAN PAŠEK (ľadový hokej), Sarajevo 1984
DÁRIUS RUSNÁK (ľadový hokej), Sarajevo 1984
RADOSLAV ŽIDEK (snoubording), Turín 2006 (snoubordkros)

BRONZ
FRANTIŠEK GREGOR (ľadový hokej), Innsbruck 1964
RUDOLF TAJCNÁR (ľadový hokej), Sapporo 1972
JOZEF SABOVČÍK (krasokorčuľovanie), Sarajevo 1984
ROBERT ŠVEHLA (ľadový hokej), Albertville 1992
PETER VESELOVSKÝ (ľadový hokej), Albertville 1992
JAROMÍR DRAGAN (ľadový hokej), Albertville 1992
PAVOL HURAJT (biatlon), Vancouver 2010 (15 km s hromadným štartom)

MEDAILAMI

KRASOKORČULIAR KAROL DIVÍN, PO 
HEROICKOM VÝKONE STRIEBORNÝ 
V SQUAW VALLEY 1960.

PO STRIEBRE DIVÍNA A ZLATE 
NEPELU SKOMPLETIZOVAL JOZEF 
SABOVČÍK BRONZOM V SARAJEVE 
1984 OLYMPIJSKÚ MEDAILOVÚ 
ZBIERKU SLOVENSKÝCH 
KRASOKORČULIAROV.

PRVÁ PÄŤNÁSOBNÁ OLYMPIONIČKA 
V SLOVENSKEJ HISTÓRII, SÁNKARKA MÁRIA 
JASENČÁKOVÁ.
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 Zverenec 
Agnesy 

šiesty, ale hoci ho pred ZOH trápili chro-

svete predviedol vydarený štvoritý skok – 

 

na štvrté miesto, ale s malým odstupom 

Jeriová.
Mimochodom, Gabriela má ešte úspeš-

ČO EŠTE HODNO SPOMENÚŤ 
Z ČESKOSLOVENSKEJ ÉRY

vaní boli našimi vrcholmi piate miesta 
J

 v kombi-
nácii v Calgary 1988 ( v nej 

v kombinácii v Calgary 1988. 

V biatlone sa najviac blysol Peter 

SNOUBORDISTA 
RADOSLAV ŽIDEK NA 
CESTE K OLYMPIJSKÉMU 
STRIEBRU V TURÍNE 
2006.

 DVAJA BIATLONISTI S TROMI MEDAILAMI Z VANCOUVRU 2010 – BRONZOVÝ 
PAVOL HURAJT V SPOLOČNOSTI ZLATEJ A STRIEBORNEJ ANASTASTIE 
KUZMINOVEJ.
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bol naj-

len dvaja (brankár prispel 
k štvrtému miestu tímu hokejistov a Ko-

brankár 

strieborného Divína bolo vidno aj hoke-
jistov – k ich štvrtému miestu prispeli Ján 

 plus ako druhý 
tréner 

Zopakoval si to aj v Innsbruc-

dosiahla najlepšie individuálne výsledky 

 deviata 

 a 

 

emigrovali do Kanady. Napriek ich vysokej 

 

Mimoriadne úspešné pre výpravu 

 tam 

Peter 

dosiahol historicky najhoršie umiestenie 
– 6. miesto. sa však v ta-

SLOVÁCI NA ZOH

SPOMIENKA NA LILLEHAMERSKÚ 
SLOVENSKÚ OLYMPIJSKÚ 
PREMIÉRU V ROKU 1994 – NA 
HOKEJOVEJ ĽAVIČKE ZĽAVA OTO 
HAŠČÁK , KAPITÁN PETER ŠŤASTNÝ 
A TRÉNER JÚLIUS ŠUPLER.

ŽIGMUND PÁLFFY BOL 
NAJPRODUKTÍVNEJŠÍM HRÁČOM 
HOKEJOVÉHO TURNAJA 
V LILLEHAMMERI 1994.

SLOVÁCI 
S NAJVYŠŠÍM 
POČTOM ÚČASTÍ 
NA ZOH
PÄŤ ÚČASTÍ
MÁRIA JASENČÁKOVÁ 
(sánkovanie) 
1980/84/92/94/98

IVAN BÁTORY
(beh na lyžiach) 
1994/98/2002/06/10

MARTINA HALINÁROVÁ-
SCHWARZBACHEROVÁ-
JAŠICOVÁ (biatlon)
1994/98/2002/06/10

MARTIN BAJČIČÁK 
(beh na lyžiach)
1998/2002/06/10/14

ŠT YRI ÚČASTI
ALŽBETA HAVRANČÍKOVÁ 
(beh na lyžiach)
1988/92/94/98

SOŇA MIHOKOVÁ
(biatlon)
1994/98/2002/06

MIROSLAV ŠATAN
(ľadový hokej) 
1994/2002/06/10

ĽUBOMÍR VIŠŇOVSKÝ
(ľadový hokej) 
1998/2002/06/10

MILAN JAGNEŠÁK
(boby)
2002/06/10/14

MARIÁN HOSSA
(ľadový hokej) 
2002/06/10/14

V Pjongčangu si v prípade 
štartu štvrtú olympijskú 
účasť pripíšu zjazdárka 
Veronika Velez Zuzulová 
a v sérii bežkyňa na 
lyžiach Alena Procházková 
a sánkar Jozef Ninis.

S NAJVYŠŠÍM
POČTOM ÚČASTÍ 
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Ján 
 a 

– 

výpravy na ZOH 1992 v Albertville (vtedy 

 

rom bol 
bola v alpskej kombinácii 

V SLOVENSKEJ ÉRE 
KRÁĽOVNOU KUZMINOVÁ

ZOH len traja športovci. Našou suverén-

lonistka 

Šipulinová (jeho slávu dnes v biatlone 

striebornej medaily prekonala dvojnásob-

boli a 

V biatlonovom areáli vo Whistleri sa 

sol aj 

nú prípravu...

v olympijskej premiére snoubordkrosu 

potom. Pod trénerským vedením olym-

sa 

HOKEJOVÝ LILLEHAMERSKÝ VZLET
Pri všetkej úcte k medailistom, slovenská 

 A ten sa postaral pod piatimi 

1994. Pôvodne tam však náš tím vôbec 

SLOVÁCI NA ZOH

NÁŠ ELITNÝ HOKEJOVÝ ÚTOK 
S PAVLOM DEMITROM, MARIÁNOM 

GÁBORÍKOM A MARIÁNOM 
HOSSOM ŽIARIL V TURÍNE 2006 AJ 

VO VANCOUVRI 2010.
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tívne preradený takpovediac do suterénu.

stvo kanoniera  ktorý sa 

ju vyhralo a postúpilo na 

 sa stal s 9 gólmi najlepším strel-
com, 

Peter 
 (spolu s biatlonistkou 

Jašcovou

ril aj 

miesta v hlavnom turnaji.

 

PARÁDA V TURÍNE A PREMRHANÁ 
ŽIVOTNÁ ŠANCA VO VANCOUVRI

skupine pod vedením 

tie miesto v poradí najproduktívnejších 

a 

SLOVÁCI NA ZOH

 V NAGANE 1998 SIAHALA BIATLONISTKA 
SOŇA MIHOKOVÁ DVAKRÁT NA MEDAILU 
– NA 15 KM AJ SO ŠTAFETOU SKONČILA 
ŠTVRTÁ.

SLOVÁCI NA ZOH V ÉRE SAMOSTATNOSTI

N – uvádza počet nesúťažiacich športovcov, za lomkou je uvedený 
počet odvetví, v ktorých na ZOH súťažili slovenskí športovci. 
Nasledujú počty umiestení na 1. – 8. mieste na jednotlivých ZOH.

Počty súťažiacich slovenských športovcov v jednotlivých 
odvetviach: spolu, v zátvorke muži + ženy.

V ÉRE SAMOSTATNOSTI
Účasť a úspešnosť Počet športovcov 1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8.

LILLEHAMMER 1994 42/7 odvetví - - - - - 2 1 -
NAGANO 1998 39 + 8 N/7 - - - 2 - - 1 -
SALT LAKE CITY 2002 49 + 2 N/10  - - - - 1 - - -
TURÍN 2006 58 + 1 N/9 - 1 - - 2 - - 2
VANCOUVER 2010 72 + 1 N/8 1 1 1 1 1 - 1 2
SOČI 2014 62 + 6 N/9 1 - - - 2 2 - -
Spolu  2 2 1 3 6 4 3 4

Účasť po športoch 1994 1998 2002 2006 2010 2014  

Ľadový hokej 23 (23+0) 23 (23+0) 23 (23+0) 23 (23+0) 44 (23+21) 25 (25+0)
Biatlon 6 (4+2) 5 (1+4) 6 (1+5) 10 (5+5) 9 (4+5) 10 (5+5)
Beh na lyžiach 5 (1+4) 7 (5+2) 3 (2+1) 6 (4+2) 5 (4+1) 4 (2+2)
Zjazdové lyžovanie 1 (0+1) – 3 (2+1) 6 (2+4) 3 (1+2) 9 (4+5)
Skoky na lyžiach 2 (2+0) 1 (1+0) – 1 (1+0) 1 (1+0) –
Severská kombinácia 3 (3+0) – 1 (1+0) – – –
Akrobatické lyžovanie – – – – – 2 (0+2)
Krasokorčuľovanie – 1 (1+0) 3 (1+2) – 1 (0+1) 1 (0+1)
Šort trek – – 1 (1+0) 1 (1+0) – 1 (0+1)
Snoubording – 1 (0+1) 1 (0+1) 1 (1+0) – –
Sánkovanie 2 (1+1) 1 (0+1) 4 (3+1) 6 (4+2) 5 (3+2) 6 (5+1)
Boby – – 4 (4+0) 4 (4+0) 4 (4+0) 4 (4+0)
Spolu (1994 – 2014) 42 (34/8) 39 (31/8) 49 (38/11) 58 (45/13) 72 (40/32) 62(45/17)
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nerom  dokonca na dosah 

 

koncom chýbali centimetre k vyrovnaniu. 

stvo našich  ktoré ôsmym 

OD JAŠICOVEJ PO ŽAMPU

nistka 

ma. Výpravu viedol 
V Nagane 1998 slovenské biatlonistky 

dvakrát neúspešne siahali na medailu. 

cherová a deviata 

vu viedol 

svojej tretej olympiáde prebojovala do 

ceremoniálu. Výpravu viedol 

pil biatlonista piaty 

potešil ôsmym miestom 
v skiatlone a takisto ôsmym v tímovom 

 
Výpravu viedol 

vyrovnali historický slovenský rekord. 

 Jeho piate miesto 
v superkombinácii i šieste v slalome boli 

nom slalome aj v druhom kole špeciálne-

 Výpravu viedla 

 I

SLOVÁCI NA ZOH

NAŠI ZATIAĽ NAJÚSPEŠNEJŠÍ ZJAZDÁRI POD PIATIMI KRUHMI – JANKA GANTNE-
ROVÁ (PIATA V ZJAZDE V SARAJEVE 1984) AKO VEDÚCA NAŠEJ VÝPRAVY O 30 
ROKOV NESKÔR V SOČI 2014 SPOLU S ADAMOM ŽAMPOM, PIATYM V SUPERKOM-
BINÁCII A ŠIESTYM V SLALOME.
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pomínam si celkom pres-

PRIŠLA O MEDAILU

OLYMPIJSKÉ NÁVRATY TEXT: STANO ŠČEPÁN FOTO: PETER POSPÍŠIL

BIATLONISTKA MARTINA HALINÁROVÁ 

MNOHOKRÁT V KARIÉRE ZAŽIARILA , 

NO NA LILLEHAMMER 1994 SPOMÍNA 

NAJRADŠEJ. MALA DEVÄTNÁSŤ...

Akokoľvek si to nechceme 
priznať , život má svoje 
tajomstvá, zákonitosti 
aj prekvapenia. Nie vždy 
ho pevne držíme v rukách. 
Niekedy sa zvr tne 
v jedinej v osudovej chvíli, 
na jedinom nevhodnom 
slove, v jedinom výstrele... 
Martina Halinárová by 
vedela o tom rozprávať ...

S
NA LILLEHAMMERSKEJ STRELNICI...

REBELKA 
A JEJ KÓD 
OSOBNOSTI

MARTINA HALINÁROVÁ

me v ruk
zvrtne 

j v osudovej chvíli,
dinom nevhodnom

ove, v jedinom výstrel
Martina Halinárová b
vedela o tom rozp

konitosti
Nie vždy

rukách.
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TRPKOSŤ BEZ POZDRAVU

I

OLYMPIJSKÉ NÁVRATY

...A V BEŽECKEJ 
STOPE

MARTINA HALINÁROVÁ- 
SCHWARZBACHEROVÁ-JAŠICOVÁ NA ZOH
6. na 15 km a 15. na 7,5 km – ZOH 1994 Lillehammer
7. na 7,5 km, 46. na 15 km a 4. v štafete – ZOH 1998 Nagano
9. na 15 km, 13. na 7,5 km, 18. v stíhačke a 5. v štafete – ZOH 2002 Salt Lake
16. na 7,5 km, 34. na 15 km a 10. v štafete – ZOH 2006 Turín
44. na 15 km, 54. na 7,5 km a 13. v štafete – ZOH 2010 Vancouver

Á NA ZOH
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OTESTUJTE SA

MOŽNO NEVIETE, ŽE...
ZAUJÍMAVOSTI Z DOTERAJŠIEHO PÔSOBENIA SLOVÁKOV NA ZOH

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  FOTO: PETER POSPÍŠIL, JÁN SÚKUP, ARCHÍV

M Slováci na doterajších zimných olym-

M 

M 

M 

M 

M 

M 

M Historicky prvý slovenský medailista zo 

zostáva dodnes najstarší slovenský me-

M 

M 

ZAUJÍMAVOSTI

TROJNÁSOBNÝ HOKEJOVÝ 
MEDAILISTA ZO ZOH, LEGENDÁRNY 

BRANKÁR VLADIMÍR DZURILLA.

ONDREJ 
NEPELA S TRÉNERKOU 
HILDOU MÚDROU.
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                                  OTESTUJTE SA

M 
štartovala na ZOH pod tromi rôznymi 

M 

M 

M 

Wlachovská sama štartovala na ZOH 

M 

M 

M 

M 

M 

M 

M 

I

JEDINÁ LYŽIARSKA OLYMPIJSKÁ MEDAILISTKA ZO 
SLOVENSKA, ČLENKA STRIEBORNEJ BEŽECKEJ 
ŠTAFETY V  SARAJEVE 1984 GABRIELA SVOBO-
DOVÁ-SEKAJOVÁ, JE MAMA ČESKEJ BIATLONOVEJ 
HVIEZDY GABRIELY KOUKALOVEJ-SOUKALOVEJ.

BRATIA MARIÁN, PETER A ANTON ŠŤASTNÍ UTVORILI OBÁVANÉ ÚTOČNÉ TRIO NIELEN 
V SLOVANE BRATISLAVE, ALE AJ V REPREZENTAČNOM DRESE NA ZOH 1980 V LAKE 
PLACIDE. DODNES SÚ JEDINOU NAŠOU SÚRODENECKOU TROJICOU POD PIATIMI KRUHMI.
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Hokej hral so srdcom, s emóciami, bil sa za víťazstvá, na ľade sa 
smial i plakal. Bol ho plný ľad. Ľudia ho milovali.

JOZEF GOLONKA PATRIL DO TROJICE NAJLEPŠÍCH SLOVENSKÝCH 

HOKEJISTOV 20. STOROČIA , ČOSKORO OSLÁVI ŽIVOTNÉ JUBILEUM

JOZEF GOLONKA

BOL OSTRÝ AKO ŽILETKA, 
ALE TITUL MU UNIKAL

e sa 

LETK
UNIK
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HOKEJ ČI TENIS?

MAMA HO BRÁNILA

Z
JUBILEUMTEXT: PETER DOBOŠ  FOTO: JÁN SÚKUP, ARCHÍV SOV, TASR/VLADIMÍR BENKO

STARŠÍ, GOLONKA, ČERNICKÝ - TÍ TO HRALI TECHNICKY.

NA DRESE NOSIL DEVIATKU – PODĽA 
SVOJHO VZORU, KTORÝM BOL VSEVOLOD 
BOBROV

Ý - TÍ TO H
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PAMÄTNÉ FOTOGRAFIE 
Z OLYMPIJSKÉHO 
TURNAJA V GRENOBLE 
1968. GOLONKA V EU-
FÓRII PO PIATOM GÓLE 
KĽAČÍ NA KOLENÁCH, 
OKOLO NEHO KORČU-
ĽUJE SMUTNÝ SILÁK 
OBRANY SOVIETOV 
ALEXANDER RAGULIN.  

V OBROVSKEJ ŠANCI 
PRED ŠVÉDSKYM 
BRANKÁROM HOLM-
QVISTOM. GOLONKA 
NEDAL, ZLATO NAŠI 
NEZÍSKALI.

JOZEF GOLONKA 
Narodil sa 6. 1. 1938 v Bratislave. 

M V Slovane vyrástol na výraznú 
osobnosť, hral aj za Duklu Jihlava, 
nemecký SC Riessersee, kariéru 
ukončil vo Zvolene v roku 1975. 
M V najvyššej čs. súťaži 
odohral 330 zápasov, strelil 
298 gólov, v roku 1961 sa stal 
najlepším ligovým strelcom. 
M V reprezentácii nastúpil v 134 
zápasoch, dal 82 gólov. Osemkrát 
hral na MS, má tri strieborné 
a tri bronzové medaily. Z troch 
štartov na ZOH získal jedno 
striebro (1968) a bronz (1964). 
M V sezóne 1996/1997 viedol 
slovenskú reprezentáciu, na MS 
vo Fínsku skončila na 9. mieste. 
M Ako tréner získal tituly 
v nemeckej lige s SC Riessersee 
(1978) a EC Kolín (1984)
M Je členom Siene slávy 
Medzinárodnej hokejovej federácie 
i siení slávy slovenského, českého 
aj nemeckého hokeja. Výborne 
hral aj tenis, vyhral Pardubickú 
juniorku 1956, bol dorasteneckým 
majstrom Československa.

JOZEF GOLONKA 

JUBILEUM STUPNE VÍŤAZOV
V GRENOBLI –  

GOLONKA, B. MAJOROV
A JOHNSTON.

úťa
pas

roku
m ligo

prez
pasoc

hral n
a t
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UTIEKOL Z NEMOCNICE

„PROTI SOVIETSKEMU 
MUŽSTVU SME HRALI 
NA 150 PERCENT, 
TAK VEĽMI SME CHCELI 
NAD RIVALMI VYHRAŤ. 
ROBIŤ KAPITÁNA V TOM 
TÍME MI PRINÁŠALO 
VEĽKÚ RADOSŤ.“

JUBILEUM

SKEM
RALI 

S ĎALŠÍM LEGENDÁRNYM ÚTOČNÍKOM SLOVANA I ČS. REPREZENTÁCIE 
DUŠANOM PAŠEKOM.

TRÉNERSKÁ RADOSŤ NA STRIEDAČKE SC RIESERSEE, S KTORÝM GOLONKA 
ZÍSKAL TITUL MAJSTRA NSR.
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TARASOV KRIČAL: T Y FAŠÍST

HOKEJ S PRELEPENOU HVIEZDOU
TITULOV SA DOČKAL AKO TRÉNER

I

SO  STANOM MIKITOM.

S MANŽELKOU BOŽENOU.

JUBILEUM
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SAGANOV ZLATÝ HETRIK
HITOM LETA

Z ROZPAČITO VYZERAJÚCEHO SLOVENSKÉHO POOLYMPIJSKÉHO 

ROKA SA NAPOKON VYKĽULO SEDEM MEDAILÍ

V polovici augusta to vyzeralo na mimoriadne chudobné slovenské športové leto.
Na svetových šampionátoch naši dovtedy nezískali v olympijských disciplínach 
ani jednu medailu. V závere leta však prišiel obrat .

SEDEM MEDAILÍ

ROK PO RIU

PETER SAGAN (VĽAVO) VO FINIŠI MAJSTROVSTIEV SVETA V NÓRSKOM BERGENE ZDOLAL DOMÁCE CYKLISTICKÉ ESO ALEXANDRA KRISTOFFA.

TEXT: GABRIEL BOGDÁNYI  FOTO: TASR/MARTIN BAUMANN, PAVEL NEUBAUER, TASR/SZKDV, TASR/AP

SAGANOV ZLATÝ HE
HITOM LETA

ETR
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ROK PO RIU

edno zlato, štyri striebra a dva 
bronzy. Zbierka bola napokon 
bohatšia ako lanská v Riu, 
kde naša elita získala po dve 
zlaté a strieborné medaily. Na 
poolympijský rok, ktorý mal 

našu) v mnohých odvetviach 
prívlastok oddychový, celkom 
solídna bilancia. 

Zo štyroch slovenských 
medailistov z Ria však na MS 
uspeli iba olympijskí šampió-

Ladislav a Peter Škantárovci. Vybojovali 
si strieborné medaily. Matejovia, chodec 

vyšli naprázdno. Slovensko získalo me-

športoch – vodnom slalome, rýchlostnej 

rovi Saganovi v cestnej cyklistike.

ských hier, ktoré medzinárodným špor-
tovým federáciám nanútil Medzinárodný 

hry atraktívnejšie a rodovo vyrovnanej-

disciplín.

STOP ŠKANTÁROVCOM, 
CHODCI USPELI
Na tieto inovácie doplatil aj slovenský 
šport. Bratranci Peter a Ladislav Škantá-

vráti,“ povzdychol si Ladislav Škantár. 

na slabý tlak na Medzinárodnú kanois-

ného slalomu iným športom,“ hneval sa 
Peter Škantár. 

Matej Tóth. Po obrovskom tlaku a ce-

Rada Medzinárodnej asociácie atletických 

chodecká komisia konala pod obrovským 
lobistickým tlakom... 

športovci.“

Strieborný štvorkajak rýchlostných 

disciplína, na ktorú sa pripravujete, je zra-

úspešnej lode Peter Likér.

NEZASTAVITEĽNÝ SAGAN

minátor“ na dvoch kolesách Peter Sagan. 

lotónu – výkonmi i charizmou. Tretí raz 
za sebou získal titul svetového šampióna, 

Pred dvoma rokmi v americkom 
Richmonde nevídaným sólom v záve-

na rovine všetkým šprintérskym esám na 

J
TROJICA ÚSPEŠNÝCH KANOISTOV NA DIVOKEJ VODE ALEXANDER SLAFKOVSKÝ, 
MATEJ BEŇUŠ A MICHAL MARTIKÁN (ZĽAVA) NA MAJSTROVSTVÁCH SVETA V PAU.
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ROK PO RIU

v nórskom Bergene, kde kilometer pred 

znova rozhodne hromadný špurt.

kov máte ako keby len jeden výstrel, aby 

Peter Sagan. 

Saganove schopnosti. 

cyklista s tromi titulmi majstra sveta, ale 
prvý, ktorý ich získal za sebou bez preru-
šenia.

tóne. Jubilejný stý triumf dosiahol tesne 
pred MS na Grand Prix v kanadskom 

a zrejme aj rekordný šiesty zelený dres 

dishom vo 4. etape.

Marlona. 

HVIEZDNI TRIDSIATNICI

v Tacene i na MS v Pau na prelome sep-
tembra a októbra. Najviac sa darilo kano-

ro, veterán Michal Martikán bol v oboch 
prípadoch bronzový. 

CHODEC MATEJ TÓTH PRE DOČASNE POZASTAVENÚ ČINNOSŤ NEMOHOL OBHAJOVAŤ TITUL 
MAJSTRA SVETA NA 50 KM.

SLOVENSKÉ 
TOP VÝSLEDKY 
2017 NA MS
V DISCIPLÍNACH 
OH 2020 V TOKIU

ZLATO
PETER SAGAN
(cestná cyklistika – preteky 
s hromadným štartom)

STRIEBRO
PETER GELLE, ADAM BOTEK 
(rýchlostná kanoistika 
– K2 na 1000 m)

ALEXANDER SLAFKOVSKÝ 
(vodný slalom – C1)

JANA DUKÁTOVÁ
(vodný slalom – K1 ženy)

BORIS MAKOJEV
(zápasenie – voľný 
štýl do 86 kg)

BRONZ
MICHAL MARTIKÁN 
(vodný slalom – C1)

ZUZANA REHÁK ŠTEFEČEKOVÁ 
(streľba – trap)

Poznámka: Na OH môže 
štartovať vo vodnom 
slalome v každej disciplíne 
len jedna loď z krajiny.

TOP VÝSLEDKY

PEŤO PREDVIEDOL
UŽ TRETÍ SPÔSOB, 
AKO SA DOPRACOVAŤ 
K TITULU
MAJSTRA SVETA.
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ROK PO RIU

v súboji o jedinú slovenskú miestenku 

medailista.

poriadne oplakala, no v tomto roku do-

jedno zlato má aj z novej olympijskej 

Medailu na svetovom šampionáte zís-

Slovenský vodný slalom však má 
okrem skúsených tridsiatnikov v zálohe 
aj šikovnú mladú generáciu. Mirgorodský 

vekovej kategórii triumfovali aj Jakub 

GELLEHO STRIEBORNÝ EXPERIMENT

spolieha na tridsiatnikov – Petra Gelle-

v Riu neznamenala pre odchovanca štú-

umiestenie, s ktorým by bol spokojný. 

tekoch na Zemníku zdolali na olympij-

horší nebude a ja sa budem o seba dobre 

Gelle. 
Striebro dvojkajaka bola jediná slo-

venská medaila na MS. Elitný štvorkajak 

ŠPRINTÉR JÁN VOLKO BEŽAL NA MAJSTROVSTVÁCH SVETA V LONDÝNE V SEMIFINÁLE NA 200 METROV.

poriadne oplakala, no v tomto roku do-
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ROK PO RIU

NAJLEPŠIE MIERILA 
REHÁK ŠTEFEČEKOVÁ

diný cenný kov v olympijskej disciplíne 

v Moskve postarala v trape Zuzana Rehák 

ale prvý po šiestich rokoch. V minulosti 

trape. 
Trapista Erik Varga vynechal celú 

nulého roka v Taliansku. Po operácii 4. ja-

skrutky, nasledovala dlhá rekonvalescen-

cy si v novej olympijskej disciplíne, tí-

siedmy.

NEČAKANÍ MEDAILISTI: 
MAKOJEV A POLIAK

pionátoch, na medzinárodnej scéne si 

v máji na ME v Novom Sade v premiére 
v slovenských farbách nevyhral ani jeden 

na MS.

šavský výsledok beriem ako odrazový 

medaila na ME v ére samostatnosti, no 

Popredné umiestenia v úpolových 

NAGY DVANÁSŤ ROKOV 
PO MORAVCOVEJ

tika a plávanie – vyšli na MS medailovo 

šampionáte v Londýne z rôznych objek-

tretinu našej výpravy. 

svojho mena. 
Bez medaily, hoci len európskej 

RICHARD NAGY DOPLÁVAL VO FINÁLE NA 400 M POLOHOVÉ PRETEKY NA MS V BUDAPEŠTI ÔSMY.

DOSTAŤ SA DO 
PRVEJ OSMIČKY
NA MS V PLÁVANÍ JE 
PRE AKÉHOKOĽVEK 
SLOVÁKA
V SÚČASNEJ 
OBROVSKEJ 
KONKURENCII 
ÚŽASNÝ VÝSLEDOK.

NA MS V PLÁVAN
PRE AKÉHOKOĽVE
SLOVÁKA
V SÚČASNEJ

NÍ JE 
VEK 
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a bronz na Svetovej univerziáde. 

globálnom podujatí dosiahol lepší výsle-

v Budapešti po dvanástich rokoch prerušil 

za osobným rekordom z olympiády v Riu 

RYBÁRIKOVEJ ŽIVOTNÁ SEZÓNA

zaujímavé výsledky: v Linzi hrala vo 

mesiac svetová štvorka, no sezónu skon-

unavená. Potrebujem si poriadne od-

 OH 2016 MS (ME) 2017

PETER A LADISLAV ŠKANTÁROVCI* (vodný slalom – C2) 1. 2.
MATEJ TÓTH (atletika – 50 km chôdza) 1. N
MATEJ BEŇUŠ  (vodný slalom – C1) 2. 13.
ŠTVORKAJAK/K4** (rýchlostná kanoistika – 500 m) 2. 5.
JURAJ TUŽINSKÝ (streľba – vzduchová pištoľ) 4. 14.
JANA DUKÁTOVÁ (vodný slalom – K1) 4. 2.
JAKUB GRIGAR (vodný slalom – K1) 5. 16.
MARCEL LOMNICKÝ (atletika – kladivo) 5. 13.
PAVOL KOPP*** (streľba – ľubovoľná pištoľ) 7. 24.
PETER GELLE (rýchlostná kanoistika – K1) 8. N
DVOJKAJAK/K2**** (rýchlostná kanoistika – 1000 m) 8. 2.

Poznámky: N – na vrchole roka neštartoval, (*) – disciplína už nebude olympijská, (**) – v Riu 
2016 sa súťažilo na 1000 m, v Tokiu 2020 na 500 m (pri MS 2017 uvádzame umiestenie na tejto 
trati), (***) – disciplína už nebude olympijská, (****) – v Riu 2016 štartovali Erik Vlček a Juraj Tarr, 
na MS 2017 Peter Gelle a Adam Botek . Strelci-pištoliari nemali v roku 2017 MS, ale len ME.

AKO SI POČÍNALI NAJLEPŠÍ Z RIA 
NA VRCHOLOCH ROKA 2017
AKO SI POČÍNALI

NA TENISOVÝCH KURTOCH SA BLYSLA MAGDALÉNA RYBÁRIKOVÁ, VO WIMBLEDO-
NE SA DOSTALA AŽ DO SEMIFINÁLE.
NA TENISOVÝCH KURTOCH SA BLYSLA MAGDALÉNA RYBÁRIKOVÁ, VO WIMBLEDO-
NE SA DOSTALA AŽ DO SEMIFINÁLE.
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ROK PO RIU

Z TÍMOV ZAUJALI FUTBALISTI

ti, vodní pólisti) sú v súvislosti s Tokiom 

a výsledky našich tímov nesignalizujú 

ôsme, volejbalisti obsadili na kontinen-

bojov o medaily. 

I

OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017K    95

Rok 2017 určite nevnímam 
ako neúspešný, na sveto-
vých šampionátoch sme 
v  olympijských disciplínach 

mali celkom peknú medailovú 
úrodu. Ak by sme sa z Tokia 2020 
vrátili so siedmimi cennými kov-
mi, vládla by vo výprave stoper-
centná spokojnosť.

Navyše, niektorí naši elitní špor-
tovci z rôznych dôvodov nesúťažili 
– spomeniem chodca Maťa Tótha 
a strelca Erika Vargu – alebo im rok 
nevyšiel podľa predstáv. Športov-
cov s výkonnosťou, s ktorou môžu 
pomýšľať na olympijskú medailu, 
máme približne dvakrát toľko ako 
medailistov z tohtoročných MS.

Aj v tomto roku sa potvrdil trend 
z minulosti, že ťahúňmi nášho 
športu sú zrelí tridsiatnici a mladšia 
generácia sa na medzinárodnom 
fóre výraznejšie nepresadzuje. 
Starnutie našej absolútnej špičky 
nevnímam ako závažný problém, 
podobný riešia aj iné krajiny. Dlho-
vekosť vo vrcholovom športe, keď 
sa aj takmer už štyridsiatnici držia 

vo svetovej špičke, je zaujímavý 
jav. Kvalitná regenerácia a špičko-
vá starostlivosť vo všetkých oblas-
tiach robí divy.

Či naši tridsiatnici vydržia až 
do ďalšej olympiády? Vzhľadom 
na vek a opotrebovanosť sa môže 
stať všeličo. Musí im slúžiť najmä 
zdravie, to je prvý predpoklad, aby 
vydržali. Druhý je mať chuť a mo-
tiváciu. Taký Mišo Martikán, ktorý 
po OH v Londýne už lámal pádlo, 
zrazu dostal znova chuť a chce sa 
pobiť o Tokio. 

Ak by naši osvedčení reprezen-
tanti – tridsiatnici skončili zo dňa 

na deň, chvíľku by trvalo, kým by 
sa mladí dostali na ich úroveň. 
Všetko chce čas. Dôležité však je, 
že máme v zálohe zopár šikovných 
talentov. Za všetky spomeniem 
kajakára Adama Boteka, ktorý 
v  lodi so skúseným Gellem získal 
na MS striebro v K2 na 1000 m, 
cyklistu Matúša Štočeka, lezkyňu 
Vandu Michalkovú, o vodnom sla-
lomárovi Jakubovi Grigarovi, ktorý 
skončil vlani v Riu v K1 piaty, ani 
nehovoriac. Už na hrách v Tokiu by 
mohli prekvapiť i niektorí z nášho 
projektu „Juniorský olympijský 
tím“, v ktorom máme medailistov 
z vrcholných svetových a európ-
skych mládežníckych podujatí. 
Ktokoľvek z tohto tímu môže za 
tri roky urobiť veľký výkonnostný 
skok, u týchto športovcov je dy-
namika prirodzeného vývoja na 
rýchlom vzostupe.

Pre mňa osobne bolo najväčšie 
letné prekvapenie striebro dua 
Gelle – Botek. Po Riu som mal oba-
vy, ako nešťastná štvrtá priečka 
poznačí kajakárku na divokej vode 

Janku Dukátovú, no ukázala, že 
má pevnú vôľu a na MS dosiahla 
skvelý výsledok. Zlatý hetrik Petra 
Sagana nepotrebuje komentár. 
V  zbierke triumfov mu chýba už 
len olympijské zlato. Či oň zabojuje 
v Tokiu, ťažko teraz prognózovať. 
Do hry vstupuje viacero faktorov: 
profil trate, jeho osobná motivácia. 
Navyše, cyklistika je fyzicky nes-
mierne náročný šport, nik netuší, 
čo bude o tri roky. Takisto vieme, 
že prienik profesionálneho športu 
a olympizmu nie je vždy absolútny, 
no myslím si, že Sagan má poten-
ciál aj na olympijské zlato.

Do olympiády 2020 sú ešte tri 
roky, no určite by som bol spokoj-
ný, ak by v Tokiu štartovalo viac 
športovcov ako v Riu. Každé číslo 
nad 51 by bolo super. Ak by sme 
získali aspoň tri medaily, bolo by 
to fajn, takisto 10 až 12 umiestení 
v prvej osmičke. Veľmi by som 
sa tešil aj z toho, keby si čo naj-
viac našich športovcov vylepšilo 
osobné maximá, alebo sa k nim 
priblížilo.  I

ROMAN BUČEK, RIADITEĽ SOV PRE ŠPORTY:

ŤAHÚŇMI SÚ NAĎALEJ TRIDSIATNICI
ROMAN BUČEK, 

Z KOLEKTÍVOV ZAUJALO ÚSPEŠNÉ VYSTÚPENIE FUTBALOVÉHO TÍMU DO 21 RO-
KOV NA MAJSTROVSTVÁCH EURÓPY V POĽSKU.

bojov o meddaily.
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TEXT: MARIÁN ŠIMO FOTO: ARCHÍV MOV, TASR/AP

MEDZINÁRODNÝ OLYMPIJSKÝ VÝBOR POD TLAKOM 

ROZHODOL O DEJISKÁCH DVOCH HIER NARAZ

Olympijské hry sa po sto rokoch vrátia do Paríža (2024) a tretí raz zavítajú aj do Los Angeles (2028). 
Vrchnosť piatich kruhov prvý raz v histórii schválila cestovný poriadok letných Hier na jedenásť rokov 
dopredu. Urobila však len z núdze cnosť . Septembrová voľba dvoch dejísk naraz v peruánskej Lime 
nerieši problém klesajúceho záujmu hostiť olympijské sviatky ani rastúci počet ich odporcov.

POD TLAKOM

ROZHODOL

OLYMPIJSKÁ VOĽBA

OLYMPIÁDA
– NEŽELANÝ HOSŤ? 
AKO PRE KOHO

ŠTADIÓN MEMORIAL COLISEUM V LOS ANGELES HOSTIL OH 1932 AJ 1984.
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OLYMPIJSKÁ VOĽBA

rancúzsky barón Pierre de 
Coubertin v blahej pamäti 
roztomilo spomínal, ako sa 

-
-

kete premiéry novovekých 
olympijských hier v roku 

aby sa Atény stali ich trvalým 
dejiskom. 

-

-

v prípade jedného dejiska by olympijské 

NA ÚVOD DEJISKÁ AD HOC

-
radúvanie Hier na jednom mieste by 

-

-

-

dejisko premiéry v roku 1896 spomínal 
-

-

a vyslanie silnej výpravy na aténsky 
-

Olympijského výboru USA. Pôvodne 

americký prezident Theodore Roosevelt 
-

nostiam spojenia olympijských hier so 
-

ZLOMOVÉ SEDEMDESIATE ROKY

-

-

-

White City Stadium neniesol prívlastok 

atletickým i 600-metrovým cyklistickým 

-

-

-

pred otvorením. Študenti vyrukovali aj 
-

roky pokropilo krvou mníchovské Hry 

1976, ktoré získalo pred dva a pol rokom 
-
-

Innsbruck, ktorý 12 rokov po olympijskej 

REFERENDÁ: NOVINKA? OMYL! 

aktivistov na celom svete a odporcov 

-

-

-

-

F

VYHLÁSENIE VÍŤAZOV, TENTORAZ BEZ NAPÄTIA DO POSLEDNEJ CHVÍLE.
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ekonomiky hamburskej univerzity, prvým 

-
loradskom parlamente a mal charizmu aj 

-

-

-

-

v Montreale – priemerné dosahuje 176 
-

ANJELSKÝ ÚSPECH BEZ SÚPEROV

-

-

-

-

-

podmienky. Súhlasil dokonca aj s tým, aby 

v pamäti, napriek tomu v nej ostanú – aj 

-

-

prezidentom Olympijského výboru USA.

VEĽKÉ PENIAZE A VEĽKÉ AFÉRY
-

-

-

-

povinne prispievali aj na chod jeho sekre-

-

-

Saúl Ferreira Pires vybral na olympijské 
hry v Ríme 1960 s celou rodinou a z hotela 

-

-

-

-
rovinkami a kovbojskými klobúkmi, kým 

-

desiatich sankcionovali. 

OLYMPIZMUS BOL V PREŠI 

na konci Samaranchovej éry, ktoré Španiel 
-

-

-

-
-

vého zväzu Ivana Slavkova prichyteného 

-

-

-

POŽIADAVKOU DOBY 
JE NA NAJNIŽŠIU 
ÚNOSNÚ MIERU ZNÍŽIŤ 
NÁROKY NA HOSTITEĽA 
A VYJSŤ MU V ÚSTRETY, 
AKO SA LEN DÁ.

OLYMPIJSKÁ VOĽBA
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OLYMPIJSKÁ VOĽBA

Olympizmus sa v poslednom období 
-

alebo nedomyslených rozhodnutí v hlav-

-

sileného splnenia chiméry rodovej eman-

-

-
renej ponuky po ekonomickom úspechu 

-

-

KAM Z KONOPÍ? ZĽAVIŤ Z NÁROKOV
-

-

-

-

-

-

sveta, ktorý mal premiéru rok po prvých 

-

neprosíme. I

RADOSŤ PARÍŽSKEJ DELEGÁCIE.

EIFFELOVA 
VEŽA 
NASVIETENÁ 
VO FARBÁCH 
OLYMPIJSKÝCH 
KRUHOV NA 
PODPORU 
PARÍŽSKEJ 
KANDIDATÚRY.
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KAŽDÝ PROFESIONÁLNY ŠPORTOVEC RAZ SKONČÍ. DOKONCA AJ JAROMÍR JÁGR.

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  
FOTO: JÁN SÚKUP, SOV
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TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  
FOTO: JÁN SÚKUP, SOV

GÁBOR 
ASVÁNYI
(34 rokov, od toh-
to roku výkonný 
riaditeľ SOV), 

absolvent University of Seattle 
Bratislava (znalostný manažment 
– titul magister) a Vysokej školy 
manažmentu v Bratislave (fi-
nančný manažment – titul MBA). 
Kariéra v šerme a v modernom 
päťboji: v šerme viacnásobný 
majster SR v korde mužov, medzi 
juniormi bronzový s družstvom 

PRÍBEHY TÝCH, ČO MYSLELI 
NA ZADNÉ KOLIESKA
Prácu na SOV si našlo až osem bývalých reprezentantov, aj olympionik

Verte či neverte, na Slovenskom olympijskom výbore dnes pracuje 
osem bývalých reprezentantov Slovenska, resp. ČSSR a ČSFR. Sú to 
teda niekdajší vrcholoví športovci – jedna ešte aj súčasná – ktorí 
mysleli na zadné kolieska. Ponúkame vám ich stručné príbehy.

ZADNÉ KOLIESKA
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ŽIVOT PO KARIÉRETEXT: BORIS VANYA  FOTO: TASR/MARTIN PALKOVIČ, TASR/
HENRICH MIŠOVIČ, TASR/RADOVAN STOKLASA, TASR/AP

KONIEC KARIÉRY
NIE JE KONIEC SVETA

VEREJNOSŤ ČASTO PODLIEHA STEREOTYPU, ŽE PROFESIONÁLNI ŠPORTOVCI SÚ ĽUDIA , 

KTORÍ MAJÚ DOSŤ PEŇAZÍ A NEMAJÚ ŽIADNE STAROSTI. ALE NIE JE TO PRAVDA.

NAJVÄČŠÍ PROBLÉM JE PRÁCA

Zbierajú medaily, dosahujú 
víťazstvá, užívajú si potlesk 
tribún. Mnohí štar tujú na 
majstrovstvách sveta či 
Európy, aj na olympiádach. 
Ale keď športovci ukončia 
súťažnú kariéru,
ocitnú sa na prahu 
inej – civilnej.
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a 12. v korde jednotlivcov na ME 
2001, viacnásobný účastník MSJ, 
v modernom päťboji účastník MS 
mužov.
„Výkonnostný rozdiel medzi 
juniorskou a seniorskou 
kategóriou je v šerme aj 
v modernom päťboji obrovský, 
takže mi bolo jasné, že šampión 
zo mňa nebude. Na športovom 
gymnáziu v Bratislave som mal 
individuálny plán a podmienky 
na dvojfázové tréningy. Ale 
v športe som svoju budúcnosť 

nevidel, pretože trénerská práca 
ma nepriťahovala. Lákali ma 
financie. Vybral som si denné 
štúdium manažmentu, ktoré som 
absolvoval bez individuálneho 
plánu. So športom som teda 
skončil, ale po pôsobení 
v zahraničných firmách som sa 
k nemu okľukou vrátil. Najprv 
v manažmente Športovej haly 
Mladosť a teraz na SOV.“

VIDOR 
BORSIG
(54, vnútorná 
správa SOV), ab-
solvent FTVŠ UK 

v Bratislave (trénerstvo vodného 
póla – titul magister). Kariéra vo 
vodnom póle: dlhoročný popred-
ný reprezentant ČSSR, odohral 
vyše 300 medzištátnych zápasov, 
účastník OH 1992 v Barcelone a 6 
ME, 4-násobný majster Českoslo-
venska, rok hral v talianskom klube 
Genova Nervi a 5 rokov v rakúskom 

Tirole Innsbruck, dlhší čas pôsobil 
ako tréner mládeže.
„Vodnému pólo som sa venoval 
od 11 rokov. Už ako 17-ročný 
som debutoval vo federálnej 
reprezentácii. Patril som k 
najlepším, takže som mal ponuky 
z Nemecka aj Talianska. Emigrovať 
som však odmietal. Slávia UK ma 
nabádala ísť študovať na FTVŠ, 
aby som mohol zostať pri športe. 
Uvedomoval som si, že niečo 
by som mal mať ,v ruke´ a išiel 
som na telovýchovu. Vo vodnom 

K

VEREJNOSŤ ČASTO PODLIEHA STEREOTYPU,
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póle boli u nás ,profesionáli´ len 
v ČH Košice, zaradení na pozície 
športových inštruktorov. Lenže 
mne sa nechcelo aj s rodinou 
odchádzať z Bratislavy. V iných 
kluboch prevažovali vysokoškoláci, 
ktorým to uľahčilo neskoršiu 
existenciu. Peniaze, ktoré som 
zarobil v zahraničí, som využil 
zmysluplne. Doma som potom 
nežil z trénovania mládeže, ale 
z práce v bratovej firme. Pracovné 
skúsenosti, ktoré som tam získal, 
som mohol zužitkovať aj na SOV.“

ROMAN 
BUČEK
(52, už od roku 
2000 športový 
riaditeľ SOV), 
absolvent FTVŠ 

UK v Bratislave (učiteľstvo telesná 
výchova a geografia – titul Paed-
Dr., v roku 2009 získal titul PhD.). 
Kariéra v rýchlostnej kanoistike: 2x 
majster ČSSR mužov v K2, účastník 
MS mužov 1983 a Svetovej univer-
ziády 1987, 7. na ME juniorov, potom 
dlhoročný tréner mládeže v  ČH 

Bratislava, viedol aj juniorskú repre-
zentáciu SR.
„S kanoistikou som začal po 
iných športoch vo veku 12 rokov. 
Lodenica ma uchvátila, bolo to 
pre mňa dobrodružné miesto ako 
z románov o Tomovi Sawyerovi 
a Huckovi Finnovi. Mal som veľké 
športové ambície, ale svoje budúce 
zamestnanie som nevidel v športe. 
Na ZŠ som chodil do matematickej 
triedy, ale bavili ma prírodné vedy, 
biológia, aj zemepis. V karloveskej 
lodenici pôsobilo veľa vzdelaných 

ľudí, takže ísť na ,výšku´ bolo v 
tomto prostredí prirodzené. Klubový 
tréner docent Ladislav Čepčiansky 
ma napokon nasmeroval na FTVŠ, 
ale nechcel som sa zameriavať len 
na telocvik. Bol som v stredisku 
vrcholového športu ministerstva 
školstva, ale keď nás nepustili na OH 
do Los Angeles, kam som mal šancu 
ísť v K2 s Trepákom, znechutilo ma 
to a stratil som športovú motiváciu. 
Po skončení školy som narukoval 
do Červenej hviezdy, kde mi ponúkli 
trénovanie mládeže. Bavilo ma to, 

AKÉ VYPLYNULI Z VÝSKUMU ZÁVERY?

ZĎALEKA NIE VŠETCI BÝVALÍ PROFESIONÁLNI ŠPORTOVCI SÚ PO SKONČENÍ KARIÉRY 
ZABEZPEČENÍ PODOBNE AKO ŠPIČKOVÍ FUTBALISTI, HOKEJISTI ČI TENISTI.

ROZHODNE NEMÔŽEME 
POVEDAŤ, ŽE PRE 
VŠETKÝCH ŠPORTOVCOV 
JE UKONČENIE KARIÉRY 
,STRAŠIAKOM´.
NIEKTORÍ SA 
NA ODCHOD DO 
ŠPORTOVÉHO 
DÔCHODKU 
PRIPRAVUJÚ.

N
NA O
ŠPORRTTO
DDÔÔCCHODDKKUU 
PRIPRRAAVUJÚ.

ŽIVOT PO KARIÉRE



OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017   103OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017K    103

popri trénerskej práci som študoval 
veľa teórie, spravil som si doktorát 
– a napokon som dostal ponuku ísť 
robiť  športového riaditeľa SOV.“

BORIS 
DEMETER
(35, športo-
vé oddelenie 
SOV), absolvent 

Náro dohospodárskej fakulty Eko-
nomickej univerzity v  Bratislave 
(titul inžinier). Kariéra vo volej-
bale: tri roky člen A-tímu mužov 

SR, účastník Svetovej univerziády 
2001 a 2005, trojnásobný majster 
SR aj víťaz Slovenského pohára.
„Ja som sa odmala venoval 
rôznym športom. Vraj som mal 
talent na tenis, ale v 18 rokoch 
som sa zameral na volejbal. 
Mama, ktorá na mňa mala veľký 
vplyv, ma stále presviedčala, že 
musím vyštudovať vysolú školu 
– a spravila dobre. Pôvodne som 
chcel ísť na FTVŠ, ale prijímačky 
som zmeškal. Nevedel som, čo iné 
by som si mal vybrať a napokon 

som si zvolil smer, v ktorom som 
videl najväčšiu šancu neskôr 
získať zamestnanie. Vo volejbale 
je veľa vysokoškolákov. Ja 
som vyštudoval diaľkovo, 
denné štúdium by som popri 
športe nezvládol. Bolo to však 
ťažké, pretože som zistil, že 
národohospodárstvo ma nebaví. 
Ale hneď po ukončení štúdia 
som dva roky nehral pre zranenia 
a vtedy som si uvedomil, že bez 
školy by som bol ,stratený´.“

PETRA 
GANTNEROVÁ
(30, medziná-
rodné oddelenie 
SOV), absolvent-

ka Fakulty manažmentu UK v Brati-
slave (titul magisterka) a marketingu 
na University of Alaska v Anchorage, 
USA (bakalárka). Kariéra v zjazdo-
vom lyžovaní: Členka juniorského 
a akademického reprezentačného 
tímu SR, účastníčka MSJ, na Sveto-
vej zimnej univerziáde 2009 štvrtá 
v kombinácii a siedma v slalome. 

ŽIVOT PO KARIÉRE

BÝVALÝ BEŽEC NA LYŽIACH IVAN BÁTORY (VĽAVO) SI NAŠIEL PRÁCU MIMO ŠPORTOVEJ SFÉRY, PRACUJE NA ŽELEZNICI.
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„Lyžovala som od 8 rokov. Dlhšie 
som nemala predstavu, čo 
chcem robiť po športovej kariére, 
takže som išla na gymnázium. 
Vtedy som sa vážnejšie zranila 
a pochopila som, že lyžovaním 
si na živobytie nezarobím. U nás 
v rodine majú takmer všetci 
vysokú školu a rodičia nás aj so 
sestrou Janou tlačili, aby sme 
poriadne študovali, inak lyžovanie 
nebude. Počas gymnázia nám ani 
nedovolili rozkladať si ročníky, 
len individuálny študijný plán. 

Napokon som si vybrala štúdium 
manažmentu, v tom som videla 
perspektívu. Našťastie som mohla 
mať individuálny plán a vďaka 
lyžovaniu som potom ešte dostala 
štipendium na univerzite v USA.“

ROMAN 
HANZEL
(40, športové od-
delenie SOV), ab-
solvent FTVŠ UK 

v Bratislave (trénerstvo a učiteľstvo 
– titul magister). Kariéra v atletike: 

Mnohonásobný majster SR na 800, 
1500 m a v štafete na 4x400 m, účast-
ník ME i halových MS aj ME, 8. na 
800 m na Svetovej univerziáde 2003.
„Atletike som sa venoval od 
6 rokov. Šport bol pre mňa 
dlho hlavný, ale rodičia mi vždy 
prízvukovali, že na prvom mieste 
musí byť škola. Odkedy som 
z Kysuckého Nového Mesta prišiel 
ako 17-ročný do Bratislavy, tréner 
Ladislav Asványi ma stále tlačil 
do toho, aby som popri atletike 
študoval. Spravil som prijímačky 

na VŠE, ale keďže tam nebol 
priestor na individuálny študijný 
plán, išiel som na FTVŠ, kde túto 
možnosť vtedy práve utvorili. 
Medzi mojimi spolužiakmi boli 
viacerí olympionici aj známi 
futbalisti. Keď som sa na halových 
MS 2004 zranil a prišiel som 
o štart na OH v Aténach, pochopil 
som, že ďalšia olympiáda je pre 
mňa už nereálna a rozhodol som 
sa zaradiť do bežného života. 
Šport ma na to vybavil vyššou 
odolnosťou a mentálnou silou.“ 

TELO SI ZVYKÁ POSTUPNE

PETER KURAČKA POPRI FUTBALOVEJ KARIÉRE VYŠTUDOVAL ZAHRANIČNÝ OBCHOD, SOCIOLÓGIU A PSYCHOLÓGIU.
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IVANA 
MOTOLÍKOVÁ
(39, riaditeľka 
oddelenia olym-
pizmu SOV), 

absolventka VŠMU v Bratislave 
(choreografia baletu – titul magister-
ka umení) a Masarykovej univerzity 
v  Brne (trénerstvo modernej gym-
nastiky). Kariéra v modernej gym-
nastike: Historicky najúspešnejšia 
slovenská pretekárka – mnohoná-
sobná majsterka SR a účastníčka via-
cerých MS aj ME, dlhoročná úspešná 

trénerka a medzinárodná rozhodky-
ňa (aj na OH 2016), kratší čas bola aj 
predsedníčka zväzu.
„Pod vplyvom mamy – trénerky 
som sa od 4 rokov venovala 
modernej gymnastike. Kedysi 
to bol pod názvom umelecká 
gymnastika šport pre ženy, 
zakladali ho pedagogičky na 
vysokých školách. Postupne sa 
však zmenil na šport dievčat. 
Ja som nikdy nemala problém 
skĺbiť športovanie so štúdiom – aj 
vďaka tomu, že na ZŠ Beňadická 

v Petržalke mi maximálne 
vychádzali v ústrety. Vtedy sa 
ešte nosilo, že škola sa chválila 
úspešnými športovcami... 
V našej rodine bolo prirodzené 
ísť na ,výšku´. Trénerky nás 
však tiež viedli k tomu, aby 
sme sa pripravovali na život po 
kariére. Na Slovensku k tomu 
pristupovali oveľa zodpovednejšie, 
ako v Česku. Tu bolo každému 
jasné, že športovaním sa žiadna 
moderná gymnastka neuživí, 
takže vlastne každá sa starala 

o svoju budúcnosť. Odhadujem, 
že u nás asi 90 percent bývalých 
pretekárok absolvovalo vysokú 
školu, z toho zhruba dve tretiny 
medicínu, zvyšok hlavne právo 
a ekonómiu. Okrem toho mnohé 
získali aj trénerské vzdelanie 
a spravili si rozhodcovské skúšky. 
Mne trvalo štúdium až osem rokov, 
pretože ako jedna z mála som popri 
vysokej škole naďalej vrcholovo 
športovala. A keďže na choregrafiu 
musí človek aj mentálne 
vyzrieť, bolo to aj užitočné.“

ŽIVOT PO KARIÉRE

OHROZENÁ SKUPINA? MUŽI!

KEĎ PÁD NA DNO BOLÍ

„NENAZVAL BY SOM TO 
ŽIVOTOM V BUBLINE. 
JE TO JEDNODUCHO 
REALITA ŠPORTOVCOV.“
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ŽIVOT PO KARIÉRE
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DOMINIKA 
NESTARCOVÁ
(32, Slovenská 
olympijská mar-
ketingová, a.s.), 

absolventka Fakulty ekonomiky 
a manažmentu na Paneurópskej 
univerzite v Bratislave (medzi-
národné podnikanie – titul Ing.). 
Kariéra vo volejbale: S Natáliou 
Dubovcovou utvorila na dlhší 
čas najlepšiu slovenskú dvojicu 
plážových volejbalistiek, trikrát 
získali bronz na turnajoch FIVB 

World Tour a na ME 2015 obsadili 
4. miesto. Vlaňajšie zranenie pre-
rušilo jej hráčsku kariéru, ale teraz 
v nej znovu pokračuje.
„V šestkovom volejbale som síce 
hrávala extraligu, ale príjem 
250 - 300 eur mesačne bol len na 
prilepšenie. Na to, aby som uspela 
v zahraničí, by som potrebovala 
byť vyššia, takže mi bolo jasné, 
že z volejbalu nevyžijem. Vybrala 
som si štúdium VŠE, ale keďže 
som s priateľom žila v Innsbrucku, 
platila som si externé štúdium. 

V roku 2008 ma oslovil Miloš 
Dubovec, či to neskúsim 
v ,beachi´ profesionálne s jeho 
dcérou. Vtedy som bola v treťom 
ročníku a mala som 24 rokov. 
Keďže som sa ,beachu´ chcela 
venovať naplno, prestúpila som 
na Paneurópsku univerzitu. 
Škola sa stala naším hlavným 
sponzorom a dostala som 
i štipendium aj individuálny 
plán. Získala som titul inžinierky 
a chcela som pokračovať 
doktorátom, ale to som už popri 

športe nezvládala. A keď som sa 
vlani zranila, bola som nútená 
zamestnať sa. Teraz sa popri 
práci vraciam naspäť na súťaže.“

ŠPORTOVÁ KARIÉRA NESTAČÍ

I

ZNÁMY FUTBALISTA SZILÁRD NÉMETH SA VENUJE TRÉNOVANIU MLÁDEŽE, ALE RÁD BY SA 
POSUNUL ĎALEJ.
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ŽIVOT PO KARIÉRE

C Prečo ste skončili s aktívnou kariérou? 

C Ako ste sa s tým vyrovnávali?

C Čo vás trápilo najviac?

C Ako ste sa dostali z krízy?

C Prečo si myslíte, že to nie je ich vina, 
keď mnoho bývalých športovcov doká-
zalo etablovať aj v civilnom živote?  

C Pôsobíte momentálne vo finančnej 
sfére. Ako je to podľa vás s finančnou 
gramotnosťou športovcov?

C Čo by mali športovci robiť, aby sa na 
život po kariére chystali už počas nej?

C Stáli ste pri zrode projektu Európskej 
univerzitnej hokejovej ligy. Dá sa na 
Slovensku skĺbiť vrcholový šport s  vy-
sokoškolským štúdiom?

I

Boris Jankovský (27) je bývalý 
hokejista, ktorý si kedysi zahral 
aj slovenskú extraligu v drese 
Slovana Bratislava. Neskôr stál pri 
zrode projektu Európskej univerzitnej 
hokejovej ligy, v pozícii hráča či 
manažéra bratislavského tímu 
Paneuropa Kings. Téma života po 
skončení športovej kariéry ho zaujala 
aj na základe osobných skúseností. 
Osudy niektorých športovcov po 
kariére prirovnal k americkým 
veteránom z vietnamskej vojny 
– sú duševne aj fyzicky vyčerpaní 
a nevyužiteľní v reálnom živote.

SKONČÍTE, 
A STÁLE ČAKÁTE 
NA POKYNY
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aneta Csáderová na úvod 

C Čo je nové v oblasti mimosúťaž-
ných kontrol?
ŽC:

C Konečné zloženie našej výpravy na 
ZOH spoznáme až koncom januára. Pod-
ľa čoho teda vyberáte športovcov na 
testovanie?   
ŽC:

ĽG: „Medzinárodná hokejová federá-

C Ako sa táto situácia riešila pred ZOH 
v Soči 2014?  
ŽC:

LG:

TRI TEST Y PRED ZOH? 

U HOKEJISTOV ŤAŽKO REALIZOVATEĽNÉ

O téme boja proti dopingu pred ZOH v Pjongčangu sme sa rozprávali
s riaditeľkou Antidopingovej agentúry (ADA) SR Žanetou Csáderovou
a s odborným pracovníkom ADA SR pre výchovu a vzdelávanie
Ľubomírom Gulánom. 

RÉBUS
PREDOLYMPIJSKÉHO 
TESTOVANIA

Ž

ANTIDOPING

TRI TEST Y PRED ZOH?

Počas ZOH 2014 v Soči vykonali 
2473 dopingových testov, 
na vlaňajších OH v Riu de 
Janeiro 4882. Počet testov 
v Pjongčangu určite prevýši 
číslo zo Soči. WADA začína 
viac kontrolovať súčinnosť 
všetkých signatárov, či už 
národných antidopingových 
organizácií, alebo organizátorov 
významných podujatí 
a medzinárodných federácií. 
WADA od uvedených subjektov 
požaduje podrobné informácie, 
akým spôsobom sa vykonávajú 
kontroly, ako je zamedzený 
konflikt záujmov aj či sa 
dozerá na maximálne nezávislý 
výkon každej kontroly.
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C Aj hokejisti musia absolvovať tri tes-
ty?
ĽG: 

C Žiadajú pred olympiádou športovci 
o radu?
ĽG: 

C Ako je to s  terapeutickými výnimka-
mi?
ŽC: 

C Ako sa športovci dozvedia o  zmene 
v zozname zakázaných látok?
ŽC:

ĽG: 

C Čo všetko musia absolvovať a  vedieť 
lekári, ktorí budú na olympiáde k dispo-
zícii športovcom? 
ĽG:

ŽC:

I

V PRÍPADE 
SLOVENSKÝCH 
HOKEJISTOV 
VYTYPOVAŤ 
Z OKRUHU STOVKY 
HRÁČOV TÝCH, 
KTORÍ PÔJDU NA 
FEBRUÁROVÉ ZOH 
A MALI BY PREDTÝM 
BYŤ VIACKRÁT 
TESTOVANÍ, 
ZNAMENÁ ŤAŽKO 
RIEŠITEĽNÝ RÉBUS.

SLOVENSKO NA OLYMPIÁDACH ZATIAĽ DO-
PINGOVÝ ŠKANDÁL NEMALO (GULIARA MI-
LANA HABORÁKA VYLÚČILI Z  OH 2004 NA 
ZÁKLADE POZITÍVNEHO NÁLEZU EŠTE PRED 
HRAMI), ALE OBROVSKÝ RUSKÝ DOPINGO-
VÝ ŠKANDÁL V  SÚVISLOSTI SO ZOH V SOČI 
OTRIASA ŠPORTOVÝM SVETOM. NAPRÍKLAD 
Z  TROJICE RUSKÝCH MEDAILISTOV V  BE-
ŽECKOM MARATÓNE NA 50 KM (NA SNÍMKE 
ZĽAVA STRIEBORNÝ MAXIM VYLEGŽANIN, VÍ-
ŤAZ ALEXANDER ĽOGKOV A BRONZOVÝ IĽJA 
ČERNOUSOV) MOV NEDÁVNO DODATOČNE 
DISKVALIFIKOVAL PRVÝCH DVOCH, O MEDAI-
LY PRÍDE AJ STRIEBORNÁ ŠTAFETA…

ANTIDOPINGTEXT: SVETLANA BARÁTOVÁ  FOTO: JÁN SÚKUP, TASR/AP, WWW.SHUTTERSTOCK.COM
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ŠPECIÁLNE OLYMPIÁDY

nutie Special Olympics In-

U NÁS VYŠE 3 000 ŠPORTOVCOV 
VO VIAC NEŽ 50 KLUBOCH

ŠPECIÁLNE OLYMPIÁDY 
NIE SÚ IBA O ŠPORTE

VEĽMI ÚSPEŠNÝ ROK 2017
Pre Special Olympics Slovakia bol rok 

Slovenskí medailisti z 11. svetových zim-
ných hier Špeciálnych olympiád – ZLATO: 

NAJKOMPLEXNEJŠÍ PROGRAM 

NA PODPORU ROZVOJA OSOBNOSTI 

ČLOVEKA S MENTÁLNYM POSTIHNUTÍM 

A JEHO ZAČLENENIE DO SPOLOČNOSTI

ZOZNÁMTE SA:

ŠPECIÁLNE OLYMPIÁDY 
SLOVENSKO

DVOJNÁSOBNÝ ZLATÝ MEDAILISTA SVETOVÝCH 
ZIMNÝCH HIER ŠPECIÁLNYCH OLYMPIÁD 2017 JAKUB 
KRIŠŠÁK ZO ŠK MALUŽINÁ.

Špeciálne olympiády Slovensko vznikli v roku 1993. Sú akreditovaným 

programom Medzinárodného hnutia špeciálnych olympiád – Special 

Olympics International. Táto celosvetová organizácia spája viac ako 
4,5 milióna ľudí s mentálnym postihnutím v 170 krajinách sveta.

H

PODPORU ROZVOJA OSOBNOSTI

ČLOVEKA S MENTÁLNYM POSTIHNUTÍM

TEXT: EVA GAŽOVÁ  FOTO: PAVOL UHRIN
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ŠPECIÁLNE OLYMPIÁDY

-

-
 

Milan Pumpa
-

STRIEBRO: 

 
 

Elin 

BRONZ: 
-

-

-
Juraj Šuster 

Mojmír 
Cikrai
Milan Pumpa

NÁRODNÉ HRY ŠPECIÁLNYCH 
OLYMPIÁD V ŠAMORÍNE

X-bionic
-

-

-

-

-

-

I

ÚSPEŠNÍ BEŽCI NA LYŽIACH NA SVETOVÝCH ZIMNÝCH HRÁCH 
ŠPECIÁLNYCH OLYMPIÁD 2017.

MOMENTKA Z OTVORENIA TOHTOROČNÝCH X . NÁRODNÝCH 
HIER ŠPECIÁLNYCH OLYMPIÁD V ŠAMORÍNE. NA ČELE ŠTAFETY 
S OHŇOM OLYMPIONIK V ATLETIKE MARCEL MATANIN, VEDĽA 
NEHO BÝVALÝ FUTBALOVÝ REPREZENTANT FILIP ŠEBO.

PREZIDENTKA ŠPECIÁLNYCH OLYMPIÁD SLOVENSKO EVA 
LYSIČANOVÁ (VĽAVO) S PLAKETOU FAIR PLAY, KTORÚ JEJ 

V ŠAMORÍNE ODOVZDALA KATARÍNA RÁCZOVÁ.

„RESPECT ME, RESPECT 
EVERYONE (REŠPEKTUJ MŇA, 
REŠPEKTUJ KAŽDÉHO).“ 
- toto motto vyjadruje 
filozofiu Special Olympics.

„TÚŽBU VÍŤAZIŤ MÁME 
ROVNAKÚ.“ 
- motto slovenských športovcov 
s mentálnym postihnutím.

„ŠPORT JE TÁ NAJKRAJŠIA 
A NAJĽAHŠIA CESTA 
INKLÚZIE.“ - zakladateľka 
projektu  Inkluzívna Talk 
show o športe Eva Gažová

„ŠPORTOVCOM 
S MENTÁLNYM 
POSTIHNUTÍM SOM VĎAČNÝ 
ZA INŠPIRÁCIU A ODVAHU 
PREKONÁVAŤ SAMÉHO 
SEBA.“ - predseda správnej 
rady Nadácie SOV Dušan Guľáš

MODERNÁ GYMNASTKA PAULÍNA 
RIEGLOVÁ ZO ŠK ARABESKA.
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JUNIORSKÝ OLYMPIJSKÝ TÍM:
PRE 21 TALENTOV NA ROK 
50-TISÍC EUR

NAŠE ŠPORTOVÉ TALENTY TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK, SOV  FOTO: SOV/JOT, JÁN SÚKUP, TOMÁS TURČAN

SLOVENSKÝ OLYMPIJSKÝ VÝBOR 

AJ NADÁCIA SOV SA ČORAZ VIAC 

KONCENTRUJÚ NA MLADÉ TALENT Y. 

V starostlivosti o mladé 
športové talenty nás 
na Slovensku dlhodobo 
tlačí topánka. Už dávno 
sa sťažila prístupnosť 
športu pre deti z menej 
solventných rodín 
a obrovský odpad 
objavených talentov máme 
pri prechode juniorov 
do seniorskej kategórie.

Z
ZACIELENÉ 
NA MLÁDEŽ

DVOJNÁSOBNÁ DORASTENECKÁ MAJSTERKA EURÓPY V BOXE JESSICA 
TRIEBEĽOVÁ JE ČLENKA JOT A USPELA AJ V PROJEKTE UKÁŽ SA!

ZACIELEN
NA MLÁDE

NÉ 
EŽ

112 OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017  WWW.OLYMPIC.SKK

V poradí XIV. letná edícia Európske-
ho olympijského festivalu mládeže 
(EYOF) sa odohrala 23. – 29. júla 

len kúsok od našich hraníc – v maďar-
skom Győri. Mestu, ktorého primáto-
rom je olympijský víťaz v  gymnastike 
Zsolt Borkai, toto multišportové podu-
jatie pre mládež vo veku 14 – 17 rokov 
sadlo presne na mieru. Ponúklo veľmi 
koncentrovaný koncept so všetkým 
potrebným na malej ploche. Ubytova-
nie i športové zariadenia spĺňali všetky 
náročné kritériá, k tomu sa pridala kva-

litná organizácia, ochotní dobrovoľníci 
i dobrá atmosféra. Podľa všeobecného 
hodnotenia to bol najvydarenejší letný 
EYOF od premiéry tohto podujatia 
v Bruseli 1991.

Všetkých 50 národných európskych 
výborov Európy vyslalo do Győru 
dovedna 2503 mladých športovcov. 
Slovenský olympijský výbor (SOV) 
nominoval 54 športovcov, súťažiacich 
v  7 z celkového počtu 10 športových 
odvetví, ktoré bývajú v  programe let-
ného EYOF – spolu 14 atlétov (7 chlap-

cov plus 7 dievčat), 12 plavcov (4 + 8), 
9  džudistov (6 + 3), 6 rýchlostných 
kanoistov (3 + 3), 6 cyklistov (3+3), 4 te-
nistov (2 + 2) a 3 športové gymnastky. 
Naši športovci chýbali len v  troch 
kolektívnych športoch – v basketbale, 
hádzanej a volejbale.

Pre Slovensko bol EYOF v Győri cel-
kove najúspešnejší v  histórii. Výprava 
sa vrátila domov s rekordnými 10 me-
dailami (1-4-5), čím prekonala doteraj-
šie maximum z Belehradu 2007 (1-4-3). 
„Z výkonov športovcov sme boli všetci 

PARÁDNY
EYOF V GYŐRI
- AJ PRE NÁS

PARÁDNY
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ČLENOVIA JUNIORSKÉHO OLYMPIJSKÉHO TÍMU 
(OD 1. NOVEMBRA 2017): Kristína Jesenská 

Gabriela Gajanová, Andrej 
Paulíny

Samuel Jaroš
Matúš Jedinák
Eliška Mintálová Nina 
Geršiová, Denis Turac Ma-

Vanesa 
Hocková Tatiana 

Nikola Se-
Lucia Halušková

Mia Tarcalová 

Samuel Revúcky
Adam Štiffel, Jakub Popelka

Zsuzsanna Molnár 
Jozef Hušla

UKÁŽ SA!: VIAC AKO 40-HLASOV 
ROZHODLO O ROZDELENÍ 30-TISÍC EUR

NAŠE ŠPORTOVÉ TALENTY

STRIEBORNÝ MEDAILISTA Z EYOF 2017, 
DŽUDISTA DENIS TURAC. VZPIERAČKA NIKOLA SENIČOVÁ JE TOHTOROČNÁ MAJSTERKA EURÓPY DO 17 ROKOV.JE TOHTOROČNÁ MAJSTER

OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017K   113

nadšení. Najmä medailisti majú veľký 
potenciál niečo dokázať aj v neskorších 
vekových kategóriách,“ povedal vedúci 
výpravy Roman Hanzel. Celkove má 
Slovensko na letných EYOF (v rokoch 
1991 – 1999 malo podujatie skratku 
EYOD) na konte už 14 zlatých, 14 strie-
borných a 25 bronzových medailí.

Deväť športových odvetví je 
v programe letného EYOF tradične, de-
siate si môže vybrať organizátori. Maďa-
ri si vybrali rýchlostnú kanoistiku, ktorá 
je u nich veľmi populárna (u nás v Ko-

šiciach, dejisku letného EYOF v   roku 
2021, bude zase voliteľným športom 
triatlon) – a tým veľmi pomohli aj nám. 
Naši vodáci pod trénerským vedením 
ostrieľaných olympionikov, kajakára 
Róberta Erbana a kanoistu Mariána 
Ostrčila, získali až 7 medailí (1-3-3)! Ďalší 
vodák, trojnásobný olympijský medai-
lista Erik Vlček, bol zase ambasádorom 
slovenskej výpravy.

Každý z našej šestice na hladkej 
vode mŕtveho ramena rieky Ráb stál 
na stupni víťazov. Z kanoistov Lucia 

Valová vyhrala spolu s  Eduardom 
Strýčkom v C2 mix na 200 m, v C1 na 
200 m aj na 500 m pridala strieborné 
medaily. Medzi kajakármi bol Martin 
Hvojník tretí v  K1 na 200 m a spolu 
s  Richardom Némethom pádloval 
ešte v troch medailových lodiach – 
v  striebornej miešanej K4 na 500  m 
(aj  s Romanou Jakubisovou a  Karolí-
nou Seregiovou) a v bronzových dvoj-
kajakoch na 200 i 500 m.

Dvoma kovmi prispeli do medailovej 
zbierky džudisti. Denis Turac do 90 kg 

prehral až vo finále, Nina Geršiová do 
70 kg pridala bronz. Desiaty sloven-
ský kov pridal atlét Andrej Paulíny, 
bronzový v behu na 1500 m. Z ďalších 
výsledkov možno ešte vyzdvihnúť tri 
tenisové postupy do štvrťfinále – Ro-
many Čisovskej a Lukáša Paloviča vo 
dvojhrách, Čisovskej s Eszter Mériovou 
vo štvorhre, ďalej 5. miesto plavkyne 
Nikolety Trníkovej na 200 m prsia, 
7. miesto cyklistu Dávida Sikoru v prete-
koch s hromadným štartom a 7. miesto 
atléta Mareka Havlíka v behu na 400 m.
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Daniel 

Klaudia Nemcová

Mária Nagyová, 

ROZDELENIE GRANTOV NADÁCIE SOV NA ZÁKLADE 
HLASOVANIA VEREJNOSTI:

Jessica Zatlkajová 

tin Józsa 
I
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MEDAILY
SLOVÁKOV V GYŐRI

ZLATO: Lucia Valová, Eduard 
Strýček (rýchlostná kanoistika, 
C2 mix na 200 m) 

STRIEBRO: Lucia Valová (rýchlostná 
kanoistika, C1 na 500 m), Romana 
Jakubisová, Karolína Seregiová, 
Martin Hvojník, Richard Németh 
(rýchlostná kanoistika, K4 mix 
na 500 m), Denis Turac (džudo, 

do 90 kg), Lucia Valová (rýchlostná 
kanoistika, C1 na 200 m)

BRONZ: Martin Hvojník, Richard 
Németh (rýchlostná kanoistika, K2 
na 500 m), Andrej Paulíny (atletika, 
beh na 1500 m), Nina Geršiová 
(džudo, do 70 kg), Martin Hvojník 
(rýchlostná kanoistika, K1 na 200 m), 
Martin Hvojník, Richard Németh 
(rýchlostná kanoistika, K2 na 200 m)

NAŠE ŠPORTOVÉ TALENTY

VŠETCI SLOVENSKÍ MEDAILISTI Z GYÖRU S KANOISTICKÝMI 
TRÉNERMI A S VEDENÍM VÝPRAVY.

BRONZOVÁ MEDAILISTKA V BEHU 
NA 800 M NA JUNIORSKÝCH ME 2017 
GABRIELA GAJANOVÁ.

KOLÁŽ S FOTOGRAFIAMI TUCTU MLADÝCH TALENTOV S GRANTMI V RÁMCI PROJEKTU UKÁŽ SA!
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Ján LašákGabriela Gajanová

Tvoríme Juniorský 
olympijský tím
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MLADÝ TALENT

DOSTAL ŠANCU

KEĎ TÚŽBA ZLOMÍ 
RANU OSUDU
Šestnásťročný chodec 
DANIEL KOVÁČ v tohtoročnom 
projekte Nadácie SOV „Ukáž 
sa!“ dostal od verejnosti 
najviac hlasov spomedzi tuctu 
finalistov a vyslúžil si grant 
vo výške štyritisíc eur. Medzi 
tými, čo mu v začiatkoch 
pomohli, bol aj Matej Tóth.

TAKMER FILMOVÝ PRÍBEH MLADÍKA , 

O KTORÉHO NEMAL NIKTO ZÁUJEM

DANIEL KOVÁČ Š

TEXT: IVAN JANKO  FOTO: ARCHÍV PETRA MEČIARA
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PLAKAL OD RADOSTI

NITRIANSKE VYKÚPENIE

MLADÝ TALENT

„PRIŠIEL 
V ROZTRHANÝCH 
TENISKÁCH, KTORÉ 
SA HODILI AKURÁT 
TAK NA KOPANIE 
ZÁHRADY,
NIE NA TRÉNING.“ 

KOVÁČOV 
CHODECKÝ 
ROK 2017
18. marec Grand Prix Lu-
gana (Švajč.): na 10 km 
časom 46:33 min splnil 
B-limit na MS do 17 rokov

9. apríl Poděbrady (ČR):
na 10 km časom 45:51 min 
splnil A-limit na MS

23. apríl: Borský Mikuláš: na 
majstrovstvách SR juniorov do 
19 rokov skončil na 10 km druhý 

15. júl Nairobi (Keňa): na maj-
strovstvách sveta do 17 rokov 
časom 46:50 min pôvodne 
obsadil 20. miesto, ale doda-
točne ho diskvalifikovali

ROK 2017
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MLADÝ TALENT

KAŽDÝ DEŇ JE INÝ

MEDIÁLNA HVIEZDA

PENIAZE, PENIAZE, PENIAZE...

DANIEL KOVÁČ S TRÉNEROM PETROM MEČIAROM
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SEN SA STAL SKUTOČNOSŤOU

TEŠIL SA LEN KRÁTKO

PRÁCE BUDE VEĽA

I

DANOV PRÍBEH 
SLEDUJE POZORNE 
AJ MATEJ TÓTH
„Teším sa, že Dano Kováč získal 
vďaka Nadácii SOV lepšie pod-
mienky na prípravu. Jeho chodec-
kú kariéru vnímam už od začiatku. 
Keďže ho trénuje môj prvý tréner 
Peter Mečiar, mám informácie 
o  jeho príprave z prvej ruky. Aj 
preto si trúfam povedať, že ho 
poznám veľmi dobre. Za svoju 
snahu, odhodlanie a pracovitosť 
si grant z projektu „Ukáž sa!“ za-
slúži. Dano ukázal, že predsudky 
treba hodiť za hlavu a podporiť 
treba tých, ktorí sa snažia niečo 
dokázať. Som rád, že aspoň ma-
lým kúskom mu v jeho kariére 
môžem pomáhať aj ja. Teraz 
nejde o materiálnu pomoc, ale 
skôr o morálnu podporu a správ-
ny vzor. Veď aj ja som v mojich 
športových začiatkoch pozeral na 
moje vzory s otvorenými ústami 
a chcel som sa im podobať. Tak 
ako mne tréner púšťal video z OH 
v Soule a triumfálny záver Jozefa 
Pribilinca, tak teraz Dano sleduje 
zábery z Ria. Spoločné máme to, 
že nevidíme v tých momentoch 
len slávu a medaily. Ale tak ako 
ja pred 21  rokmi, aj on si teraz 
uvedomuje, že ak sa raz chce 
dopracovať k takým výsledkom, 
musí predovšetkým tvrdo, cieľa-
vedome, krok za krokom a pocti-
vo pracovať. Držím mu palce, aby 
aj jeho cesta bola úspešná, ale 
najmä, aby mu prinášala radosť 
a napĺňala ho.“

MATEJ TÓTH

MLADÝ TALENT
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OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI

ZÁPASIL 
AJ PRED 
EGYPTSKÝM 
KRÁĽOM

TRNAVČAN JOZEF HERDA BOL 

V ČESKOSLOVENSKEJ ÉRE PRVÝ 

SLOVÁK S OLYMPIJSKOU MEDAILOU

TEXT: VILIAM KARÁCSONY  
FOTO: ARCHÍV AUTORA, ARCHÍV SOV – SOŠM

STOJKA NA KOMÍNEZ uhorskej éry evidujeme šesť 
olympijských medailistov 
pochádzajúcich zo Slovenska. 
V československej ére 
bol celkom prvý zápasník 
z Trnavy Jozef Herda. 
Na Hrách XI. olympiády 
v Berlíne získal 9. augusta 
1936 striebro v grécko-
rímskom štýle do 66 kg.

J
JOZEF HERDA V ROKU 1929

JOZEF HERDA



OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017   121

OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI

ZÁPASNÍCKE ZAČIATKY

NA L. A. NEBOLI PENIAZE

CESTA K OLYMPIJSKÉMU
STRIEBRU

V  ľahkej váhe sa stretlo 18 zápasníkov z 18 
krajín. V prvom kole zdolal Herda za 4:10 min 
na lopatky Švajčiara Holingera. V druhom po 

ťažkom boji zvíťazil podľa verdiktu rozhodcov 3:1 
nad Maďarom Kálmánom. V treťom kole mal voľ-
no. V semifinále sa stretol s Talianom Albertom 
Molfinom, ktorého položil na lopatky po 10:14 min. 
Tým postúpil do trojčlenného finále, v ktorom sa 
rozhodovalo o medailách. Hneď v prvom zápase 
nastúpil Herda proti Fínovi Laurimu Koskelovi. 
Po vyrovnanom boji rozhodol výrok rozhodcov 
2:1 v prospech Koskelu. Keď ten v ďalšom zápase 
zdolal rovnako 2:1 Estónca Voldemara Väliho, 
bolo o zlate rozhodnuté. Herda mal v zápase 
o striebro jasnú prevahu a Välliho zdolal 3:0. 

VÍTANIE JOZEFA HERDU PO NÁVRATE Z OH 1936

JOZEF HERDA V REPREZENTAČNEJ 
UNIFORME PRED OH 1936

CESTA
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ODCHOD DO WALDESU A DIŠTANC

ŽIVOTNÝ ÚSPECH V BERLÍNE

ZABUDNUTÍ OLYMPIONICI

ČESTNÝ OBČ AN 
TRNAVY

Mesto Trnava si svojho jedi-
ného olympijského medai-
listu veľmi váži. V júni 1992 

bolo pri príležitosti medzinárodnej 
olympiády detí a mládeže Ka-
lokagatia premenované bývalé 
Tyršovo námestie na Námestie 
Jozefa Herdu. V  roku 2006 mu 
udelilo mestské zastupiteľstvo in 
memoriam najvyššie uznanie – 
Čestné občianstvo mesta Trnava. 
Od roku 2008 nesie jeho meno aj 
trnavské športové gymnázium.

JOZEF HERDA NA 
VRCHOLE KARIĀRY 
V DRESE WALDESU 
PRAHA.
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NÁVRAT NA SLOVENSKO

ROZLÚČKA VO VEKU 46 ROKOV

I

OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI

JOZEF HERDA 
Narodil sa 21. apríla 1910 v Trnave, 
zomrel 4. októbra 1985 v Bratislave.

OH 1936 Berlín: 2. miesto v ľahkej 
váhe grécko-rímsky štýl
ME 1934 Rím: 6. miesto 
15-násobný majster ČSR
Kluby: AFK Stráž bezpečnosti 
Praha, AFK Waldes Praha, 
Ursus Bratislava, ŠK 
Bratislava, Lokomotíva 
Bratislava, Dunajplavba 
Bratislava, príležitostne 
štartoval aj za iné kluby

Už počas aktívnej kariéry (ukončil 
ju v roku 1956) a po jej skončení 
tréner, funkcionár a rozhodca.

JOZEF HERDA

JOZEF HERDA AKO 70-ROČNÝ
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Z KUCHYNE SOV

OKOLO NAŠICH OLYMPIJSKÝCH KRUHOV

TOMIMU „KIDOVI“ KOVÁCSOVI ODOVZDAL TROFEJ MOV „ŠPORT BEZ HRANÍC“ JEHO BOXERSKÝ 
VZOR, OLYMPIJSKÝ VÍŤAZ JÁN ZACHARA, VPRAVO PREZIDENT SOV ANTON SIEKEL.

V poradí 52. valné zhromaždenie 
SOV 9. júna v bratislavskom hoteli 
NH Gate One premiérovo viedol 
Anton Siekel, zvolený za prezi-
denta SOV na vlaňajšom novem-

brovom 51. VZ SOV. V rámci svojej správy 
predložil víziu transformácie SOV na streš-
nú organizáciu slovenského športu. Opieral 
sa pritom o množstvo diskusií, ktoré absol-
voval s  predstaviteľmi športových zväzov, 
aj o  anketu, ktorú SOV realizoval medzi 
svojimi členmi. Plénum poverilo prezidenta 
a výkonný výbor SOV utvorením pracovnej 
skupiny na prípravu procesu zastrešenia 
slovenského športu pod SOV. Delegáti 52. 
VZ SOV zároveň poverili prezidenta SOV 
aj vedením rokovaní o utvorení štátneho 
orgánu pre šport aspoň na úrovni štátneho 
tajomníka pre šport.

Jarné VZ SOV sa na rozdiel od minulosti 
konalo neskôr – v predošlých rokoch bý-
valo už v aprílovom termíne. Posun zhruba 
o poldruha mesiaca neskôr oproti zvyklos-
tiam si vyžiadala príprava obsiahlej výroč-
nej správy SOV o činnosti za rok 2016, ktorá 
vyplýva z nového Zákona o športe. Príprava 
výročnej správy bola administratívne veľmi 
náročná, a preto zdĺhavá. Výročná správa 
SOV na 214 (!) stranách zahŕňa aj výročné 
správy „dcérskych“ spoločností SOV – Slo-
venskej olympijskej marketingovej (SOM), 
a.s., a Nadácie SOV. Je zverejnená na inter-
netovej stránke SOV.

V roku 2016 SOV hospodáril s rozpoč-
tom s príjmovou časťou vo výške 4 034 675 
eur a s výdavkami vo výške 3 965 728 eur. 
Keďže išlo o olympijský rok a cez SOV bola 
poukázaná aj štátna dotácia na Slovenský 
dom v Riu de Janeiro počas OH 2016, štát-
ne dotácie tvorili až 64 % percent príjmov. 
V rámci výdavkov boli viac než dve tretiny 
rozpočtu použité v rámci športového od-
delenia.

Plénum schválilo rozpočet SOV na rok 
2017, koncipovaný ako vyrovnaný, s príjma-
mi aj výdavkami vo výške 2 505 277 eur. Zo 
štátnych dotácií sa kalkulujú celkové príj-

my 1 370 997 eur, z fondov MOV, resp. EOV 
717 992 eur a z vlastného marketingu SOV 
formou transferu zo SOM, a.s., spolu 416 
288  eur. Až 663 000 eur sa plánuje na za-
bezpečenie účasti na ZOH v Pjongčangu.

V programe rokovania bola aj slávnost-
nejšia časť. Za nových čestných členov SOV 
plénum jednomyseľne prijalo významného 
športového funkcionára s osobitným zame-
raním činnosti na atletiku a mládež Antona 
Javorku a nestora slovenskej športovej 
žurnalistiky, už 90-ročného Jozefa Kšiňana. 
Okrem nich si diplom čestného člena SOV 
prevzal aj Vladimír Miller, ktorý bol prijatý 
už vlani v novembri, na 51. VZ SOV sa však 
nemohol zúčastniť.

Odovzdanie všetkých vyznamenaní 
a výročných ocenení SOV sa na rozdiel od 
minulosti neuskutočnilo v rámci valného 
zhromaždenia, ale až na slávnostnej ve-
čeri v ten istý deň na rovnakom mieste. 
Okrem množstva významných športových 
osobností sa na nej zúčastnili aj predseda 

Národnej rady SR Andrej Danko a bývalý 
prezident SR Ivan Gašparovič. Hosťom 
slávnosti bola aj prvá dáma slovenského di-
vadla Mária Kráľovičová, ktorá odovzdáva-
la ocenenie nazvané menom jej zosnulého 
manžela – Cenu Mira Procházku. Slávnosť 
bola chvíľami veľmi emotívna. Výročnú trofej 
MOV za rok 2017 s názvom Šport bez hraníc 
si za príkladné pôsobenie proti diskriminácii 
v športe a za využívanie športu ako pro-
striedku na celkovú sociálnu inklúziu prevzal 
boxer a predseda Slovenskej boxerskej fede-
rácie Tomáš „Kid” Kovács.  

VÝROČNÉ OCENENIA 
SOV ZA ROK 2016
M TROFEJ SOV (za aktuálny prínos v propa-
gácii olympijského hnutia a prehlbovaní 
jeho vplyvu na šport, kultúru, výchovu 
a spoločnosť): Matej Tóth, CENA VLADIMÍ-
RA ČERNUŠÁKA (za výchovnú, vzdelávaciu 
a propagačnú činnosť v oblasti olympij-
skej výchovy): Marián Kafka, CENA JÁNA 

SNAHA TRANSFORMOVAŤ SOV 
NA STRECHU SLOVENSKÉHO ŠPORTU

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK   FOTO: JÁN SÚKUP, POV
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Z KUCHYNE SOV

T rojnásobná biatlonová olympionička 
Jana Daubnerová (ešte v minulej sezó-
ne súťažila pod dievčenským menom 

Gereková) bola počas 9. európskeho fóra 
športovcov a 5. zhromaždenia európskych 
športovcov v Monte Carle 20. októbra na 
štyri roky zvolená do komisie športovcov 
EOV ako jedna z dvoch zástupcov zimných 
športov. I

P laketu SOV za mimoriadny športový 
prínos pre rozvoj krasokorčuľovania si 
v auguste v Bratislave z rúk vicepre-

zidenta SOV Zdenka Kríža prevzal legen-
dárny ruský krasokorčuliar, dvojnásobný 
olympijský víťaz, trojnásobný majster sveta 
a sedemnásobný majster Európy Jevgenij 
Pľuščenko (na fotografii). Pred očami ve-
rejnosti v nákupnom centre Avion potom 
Pľuščenko odovzdal v mene SOV symbo-
lický šek s finančnou podporu vo výške 
1000 eur talentovanému slovenskému 
juniorskému krasokorčuliarovi Lukášovi 
Václavíkovi z krasokorčuliarskeho oddielu 
ŠKP Bratislava. I

JANA DAUBNEROVÁ 
V KOMISII ŠPORTOVCOV EOV

PLAKETA SOV 
JEVGENIJOVI 
PĽUŠČENKOVI

POPLUHÁRA (za celoživotné pôsobenie 
v  súlade s princípmi humanizmu): Peter 
Mráz, CENA MATYLDY PÁLFYOVEJ (za špor-
tové výsledky žien, ich aktivitu v športe 
a v olympijskom hnutí): Anna Blahutová, 
Jana Kuťková, CENA PAVLA SCHMIDTA (za 
najhodnotnejší individuálny výkon roka): 
Ladislav a Peter Škantárovci, CENA ON-
DREJA NEPELU (pre športovca do 23 rokov): 
Andrej Málek, CENA BOHUMILA GOLIANA 
(pre tím za najhodnotnejší kolektívny vý-
kon roka): futbalový tím Slovenska do 
21 rokov, CENA PAVLA DEMITRU (za mimo-
riadny prínos k reprezentácii SR v spojení 
s vynikajúcimi výkonmi): Veronika Velez 
Zuzulová, CENA JÁNA ZACHARU (pre trénera 
mládeže): Róbert Valuch, CENA MIROSLAVA 
PROCHÁZKU (za propagáciu športu a olym-
pizmu prostriedkami literatúry a publicis-
tiky): Stanislav Ščepán, CENA VINCENTA 
LAFKA – olympijský klub roka (pre OK, 
ktorý vyvíjal najvýraznejšie aktivity pri pl-
není úloh SOV a v propagácii olympizmu): 
Olympijský klub Alojza Szokolyiho Šahy.

VYZNAMENANIA SOV
ZLATÝ ODZNAK SOV (za výnimočný prínos 
pre olympijské hnutie a šport): František 
Hrúzik, Štefan Pipa, Anton Javorka, Jozef 
Kšiňan, Vladimír Miller, STRIEBORNÝ ODZNAK 
SOV (za výrazný prínos pre olympijské hnutie 
a šport): Tomáš Grosmann, Marián Linder, 
Ľubor Štark, Peter Tichý, BRONZOVÝ ODZNAK 
SOV (za dlhodobú prácu a prínos pre rozvoj 
olympijského hnutia a športu): Peter Buček, 
Július Černický, Dušan Gabáni, Gabriela 
Hanuláková, Libor Charfreitag St., Imrich 
Kováč, Mária Marcibálová, Dušan Sliva, 
Ján Štefánik, ČESTNÉ UZNANIE SOV (za dlho-
dobú aktivitu pri šírení olympizmu): Mária 
Čamborová, Pavol Mečiar, Vlasta Nemco-
vá, Pavel Oršula, František Pitoňák, Milan 

Pollák, Pavol Svrček, Ladislav Šandor, 
Jozef Šoška, MEDAILA SOV (pre úspešných 
účastníkov OH a ZOH): Katarína Beňuško-
vá-Lamrichová, Marta Pernišová-Pösová, 
Martin Tešovič, PLAKETA SOV (za významný 
príspevok k rozvoju olympizmu a športu): 
Ján Nosko  

OCENENIA KLUBU FAIR PLAY SOV
CENA KFP SOV – za príkladný čin v duchu 
fair play: Pavol Horňák a Alojz Kavuljak, 
za celoživotné pôsobenie v duchu fair 
play in memoriam: Vladislav Janovjak, 
za aktívne šírenie a propagáciu fair play): 
František Štamberský, DIPLOM KFP SOV – za 
celoživotné pôsobenie v duchu fair play: 
Alena Hejtmánková-Holárková, Szabolcs 
Eschwig-Hajts, za aktívne šírenie a propa-
gáciu fair play: Ján Kubiš. I

ŠTYRIA NOVÍ DRŽITELIA ZLATÉHO ODZNAKU SOV – ZĽAVA JOZEF KŠIŇAN, ŠTEFAN PIPA SO 
SYNOM, ANTON JAVORKA A VLADIMÍR MILLER.

CENU PAVLA SCHMIDTA ODOVZDAL PETROVI 
(VPREDU) A LADISLAVOVI ŠKANTÁROVCOM 
VICEPREZIDENT SOV JOZEF GÖNCI.
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Z KUCHYNE SOV

PILOTNÝ ROČNÍK PROGRAM SUCCESS S ÔSMIMI SLOVENKAMI

O sem žien vybraných SOV – Mária Bla-
žeková (Slovenská basketbalová aso-
ciácia), Zuzana Chrenková (Slovenský 

zväz ľadového hokeja),  Eva Gažová (Špe-
ciálne olympiády), Zora Hujsová (Športový 
klub polície Bratislava), Michaela Kováčik 
Grendelová (Slovenský krasokorčuliarsky 
zväz), Michaela Masárová (Slovenská 
asociácia univerzitného športu), Ivana 

Motolíková (Slovenský olympijský výbor) 
a Zuzana Trojáková (Slovenský atletický 
zväz) sa zúčastnilo na premiérovom ročníku 
medzinárodného tréningového programu 
pre ženy v  riadiacich pozíciách v športe, 
známeho pod skratkou SUCCESS. Program 
inicioval Chorvátsky olympijský výbor.

Do prvého pokusného ročníka progra-
mu SUCCESS sa zapojili NOV Chorvátska, 

Slovenska, Českej republiky, Francúzska, 
Talianska a Litvy. Každý NOV nominoval 
osem žien. Program vytvorený v rámci 
iniciatívy Európskej únie Erasmus+ je ur-
čený na poskytnutie nevyhnutých znalostí 
a vedomostí ženám pracujúcim v oblasti 
športu. Účastníčky programu absolvovali 
dva semináre – prvý v októbri 2016 v Ríme 
a druhý v máji 2017 v Paríži. I

V rezorte X-Bionic Sphere v Šamo-
ríne–Čilistove sa konali dve veľké 
medzinárodné olympijské akcie, ktoré 
zabezpečoval Slovenský olympijský 

výbor (SOV) – v júni marketingový seminár, 
na ktorom sa zúčastnilo 112 účastníkov zo 67 
krajín sveta a v októbri stretnutie vedúcich 
predstaviteľov 17 národných olympijských 
výborov krajín strednej a juhovýchodnej 
Európy.

OLYMPIJSKÝ MARKETINGOVÝ SEMINÁR: 
Hlavnými organizátormi dvojdňového mar-
ketingového seminára boli Medzinárodný 
olympijský výbor (MOV), Asociácia národ-
ných olympijských výborov (ANOC) a SOV. 
V Šamoríne sa diskutovalo o marketingovom 
potenciáli OH 2016 v Riu de Janeiro, o pre-
dajných stratégiách, aj o možnostiach, ktoré 
NOV ponúka celosvetový televízny Olympic 
Channel – ten spustil svoje vysielanie deň 
po skončení OH 2016. Prezentácie mali aj 
predstavitelia celosvetových TOP-partnerov 
MOV – spoločností Bridgestone, Panasonic 
a Alibaba. O prípravách ZOH 2018 v Pjong-
čangu informovala predsedníčka koordi-
načnej komisie MOV pre tieto ZOH Gunilla 
Lindbergová, zároveň generálna sekretár-
ka ANOV a členka exekutívy MOV. Účastníci 
z Rakúska a Talianska predstavili koncepty 
svojich národných domov. Záver seminára 
patril panelovej diskusii.

„Takýto seminár organizujeme druhý 
rok. Keďže na svete máme 206 NOV, roz-
delili sme ich do troch skupín, ktoré sú 
v  oblasti marketingu na približne porov-
nateľnej úrovni. Na Slovensku sme školili 

marketingových pracovníkov z krajín s naj-
lepšie rozvinutou prácou v tejto oblasti. 
Myslím si, že naozaj môžu byť spokojní 
s tým, čo sa tu dozvedeli. Je dôležité zo-
známiť sa s  tým, čo robia inde a vypočuť 
si informácie o  množstve rôznorodých 
programov v iných krajinách. Určite cenná 
bola aj prezentácia televízneho zástupcov 
televízneho Olympic Channelu. Objasnili, 
v čom môžu NOV poskytnúť pomoc a spo-
luprácu, aký olympijský videoobsah im 
môžu poskytnúť pre ich webové stránky 
a sociálne médiá, aj akú technickú podpo-
ru im môžu ponúknuť,” povedala o seminá-
ri Gunilla Lindbergová.

STRETNUTIE NOV STREDNEJ A JUHOVÝ-
CHODNEJ EURÓPY: Na októbrové stretnutie 
predstaviteľov národných olympijských 
výborov krajín strednej a juhovýchodnej Eu-
rópy prišli zástupcovia 17 NOV – Albánska, 
Rakúska, Bosny a Hercegoviny, Chorvátska, 

Česka, Bývalej juhoslovanskej republiky Ma-
cedónska, Grécka, Maďarska, Moldavska, 
Čiernej Hory, Poľska, Rumunska, Srbska, 
Slovinska, Turecka, Kosova a Slovenska. 
Ospravedlnili sa len Bulhari. Až 11 NOV za-
stupovali ich prezidenti. Delegáciu SOV tvo-
rili prezident Anton Siekel, čestný prezident 
František Chmelár a generálny sekretár Jo-
zef Liba. Mimo delegátov jednotlivých NOV 
prišiel do Šamorína aj prezident Európskych 
olympijských výborov (EOV) Janez Kocijan-
čič, ktorý dlhé roky viedol NOV Slovinska 
a  má veľmi dobré vzťahy s predstaviteľmi 
SOV. Takéto stretnutie, ktorých tradícia sa 
začala písať v roku 2000 s účasťou len NOV 
krajín Visegrádskej štvorky, plus Slovinska, 
SOV organizoval už po tretí raz. V rezorte 
X-Bionic Sphere sa hovorilo predovšetkým 
o prípravách na ZOH 2018 v Pjongčangu, aj 
o hodnotení predchádzajúceho štvorročné-
ho olympijského cyklu a plánoch na najbliž-
šie obdobie. I

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK   FOTO: JÁN SÚKUP, ANDREJ GALICA

DVE VEĽKÉ MEDZINÁRODNÉ 
OLYMPIJSKÉ AKCIE V ŠAMORÍNE

ÚČASTNÍCI STRETNUTIA 17 NÁRODNÝCH OLYMPIJSKÝCH VÝBOROV V ŠAMORÍNE.
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V rámci vernisáže výstavy Nájdi si svoj 
šport! sa v spolupráci so Slovenskou 
poštou a s jej odborom POFIS usku-

točnila aj slávnostná inaugurácia športovej 
poštovej známky, ktorá cez tri výnimočné 
športové osobnosti – futbalistu Andreja Kvaš-
ňáka, hokejistu Václava Nedomanského 
a boxera Júliusa Tormu – zaujímavo ilustruje 
česko-slovenskú vzájomnosť.

Na známke s nominálnou hodnotou 
1 euro, ktorej tvorcom je akademický maliar 
Igor Piačka a autorom námetu Peter Osus-
ký, sú tri športové esá výtvarne stvárnené pri 
športovom zápolení, na priloženom kupóne 
aj portrétovo. Všetci traja získali svetovú 
slávu počas pôsobenia v inom prostredí, než 
v ktorom vyrastali – Košičan Andrej Kvašňák 
v pražskej Sparte, Hodonínčan Václav Ne-
domanský v bratislavskom Slovane a rodák 
z Budapešti Július Torma v ČSR, kam repat-
rioval po druhej svetovej vojne. I

ŠPORTOVÁ POŠTOVÁ 
ZNÁMKA ČS. VZÁJOMNOSTI

ZO SEMINÁRA SOV 
K ZOH V PJONGČANGU

Dovedna 11 slovenských športovcov zara-
dila Olympijská solidarita Medzinárod-
ného olympijského výboru (OS MOV) 
na návrh SOV od septembra 2017 do 

trojročného štipendijného programu smerom 
k OH 2020 v Tokiu. SOV vybral štipendistov 
spomedzi športovcov, ktorí svojimi výkonmi 
preukázali veľký výkonnostný potenciál, ale 
zatiaľ sa ešte plne nepresadili na vrcholných 
svetových súťažiach dospelých.

V porovnaní s minulosťou sa štipendijný 
program OS MOV rozšíril o celý jeden rok, 
takže všetci 11 športovci budú na hradenie ná-
kladov preukázateľne spojených s ich špor-
tovou prípravou počas 36 mesiacov každý 
mesiac poberať v priemere podporu vo výške 
650 USD. Nad uvedený rámec môžu športov-

ci čerpať ešte grant až do výšky 4 545 USD 
na hlavu na hradenie účasti na kvalifikačných 
súťažiach na OH. Držiteľ štipendijného grantu 
OS MOV by oň prišiel vo chvíli, keď by bolo 
jasné, že už nemá ani teoretickú šancu kvalifi-
kovať sa na OH 2020.

Zoznam 11 slovenských štipendistov OS 
MOV smerom k OH v Tokiu: Andrea Pod-
maníková (plávanie), Romana Gajdošová 
(triatlon), Vanda Michalková (športové le-
zenie), Simona Glejteková (vodný slalom), 
Barbora Mokošová (športová gymnastika), 
Veronika Sýkorová (športová streľba), 
Ján Volko (atletika), Martin Kučera (atle-
tika), Matej Poliak (džudo), Samuel Baláž 
(rýchlostná kanoistika) a Dominik Imrich 
(karate). I

Hotel Kaskády v Sielnici pri Sliači bol 
7.  júna už tretí raz dejiskom odborného 
seminára SOV. Medzi jeho 60 účast-

níkmi boli z radov športovcov bojujúcich 
o  účasť na ZOH v Pjongčangu zjazdári 
Adam a Andreas Žampovci, Matej Falat 
a Barbara Kantorová, biatlonisti Matej Ka-
zár, Martin Otčenáš a Tomáš Hasilla, sán-
kári Jozef Ninis, Marek Solčanský a Karol 
Stuchlák i bežkyňa na lyžiach Alena Pro-
cházková, ale aj špičková snoubordistka 
Klaudia Medlová a ďalší mladí adepti 
štartu v Pjongčangu. Aspoň na chvíľu prišli 
aj naše najlepšie biatlonistky, dvojnásobná 
olympijská šampiónka Anastasia Kuzmi-

nová a Paulína Fialková, ktoré si takisto 
ako ostatní odskúšali olympijské svetre 
a obuv. V zastúpení ďalších našich zimných 
športovcov prišli členovia ich realizačných 
tímov, vrátane hokejového.

Prednášky zahŕňali témy: Príprava na ZOH 
v Pjongčangu, Zdravotné zabezpečenie, Ak-
tuálne informácie z oblasti boja proti dopingu, 
Výživa športovca – mýty a fakty, Činnosť ko-
misie športovcov SOV, Olympijský marketing, 
Sociálne médiá SOV a Mediálne predpisy 
MOV. V rámci programu bola aj prezentácia 
doplnkov výživy pre športovcov a odznela 
i prednáška o konginitívnych schopnostiach 
v športe. I

OSEM Z JEDENÁSTICH ŠTIPENDISTOV OS MOV NA SPOLOČNEJ FOTOGRAFII NA PÔDE SOV: VPREDU ZĽA-
VA VANDA MICHALKOVÁ, VERONIKA SÝKOROVÁ A ROMANA GAJDOŠOVÁ, VZADU MATEJ POLIAK, MARTIN 
KUČERA, SAMUEL BALÁŽ, JÁN VOLKO A DOMINIK IMRICH.

POHĽAD NA ČASŤ ÚČASTNÍKOV SEMINÁRA V SIELNICI.

SMEROM K OH V TOKIU 
11 ŠTIPENDISTOV OS MOV
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NA SVETOVÝCH VEĽTRHOCH OLYMPIJSKÝCH A ŠPORTOVÝCH ZBERATEĽOV MOŽNO NÁJSŤ NAO-
ZAJ VŠEHOCHUŤ ARTEFAKTOV.

NA VÝSTAVE NÁJDI SI 
SVOJE HOBBY! NAŠLI 
ŠPORTOVÍ FANÚŠIKOVIA 
MNOŽSTVO UNIKÁTNYCH 
ZBERATEĽSKÝCH 
VZÁCNOSTÍ.

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  FOTO: JÁN SÚKUP, ĽUBOMÍR SOUČEK

SVETOVÝ VEĽTRH OLYMPIJSKÝCH ZBERATEĽOV V BRATISLAVE

V bratislavskom hoteli NH 
Gate One zorganizovala 
Slovenská spoločnosť 

olympijských a športových 
zberateľov (SSOŠZ) pod 
patronátom Medzinárodnej 

asociácie olympijských zberateľov (AICO) 
8. – 10. septembra už 23. ročník svetové-
ho veľtrhu olympijských zberateľov. Na 
predajnom veľtrhu sa stretlo viac ako sto 
zberateľov z 25 krajín. „Svetové stretnutie 
sme pripravili na veľmi dobrej úrovni. Prišla 
k nám početná špička zberateľov z tradič-
ných veľmocí – USA, Rusko, Čína, ďalej 
zberatelia z viacerých európskych krajín, 
ale aj z Japonska či Indie,“ povedal pred-
seda SSOŠZ a šéf organizačného výboru 
Branislav Delej, zároveň člen exekutívy 
AICO. Sprievodnými akciami podujatia boli 

autogramiády olympijských medailistov zo 
Slovenska, návšteva výstavy Nájdi si svoje 
hobby!, ako aj dražba niektorých exponá-

tov. Prezident SOV Anton Siekel na nej pre 
zbierky SOV – ŠOŠM vydražil olympijskú 
pochodeň z Barcelony 1992. I

SOV – Slovenské olympijské a športové 
múzeum (SOŠM) realizovalo v druhej 
polovici roka 2017 viacero výstavných 
aktivít.

NÁJDI SI SVOJE HOBBY!
Najvýznamnejšiu predstavovala výstava Náj-
di si svoje hobby!, ktorá bola v Múzeu mesta 
Bratislava verejne prístupná od 7. septembra 
do 8. októbra. Svoje exponáty rozmanitých 
artefaktov na nej prezentovalo dovedna 19 
individuálnych vystavovateľov zo Slovenska. 
Časť svojich zbierok – najmä olympijských 
maskotov či olympijské pochodne – vystavilo 
aj SOV – SOŠM.

Cieľ výstavy bol predstaviť verejnosti širo-
ký záber špecifického druhu zberateľstva na 
Slovensku, ktorý má silnú tradíciu a dosahuje 
vo svete veľmi cenné úspechy najmä v ob-
lasti filatelie a odznakárstva. Naši zberatelia 
nielenže získavajú najvyššie ocenenia na 
svetových výstavách, ale sú prizývaní aj ako 
komisári výstav, či hodnotitelia. 

„Toto nie je súťažná výstava. Chceme ňou 
upútať aj mladšiu generáciu a podnietiť ju 
k zbieraniu zaujímavých športových artefak-
tov a memorabílií. Okrem najvýznamnejších 
športových zberateľov z oblasti známok, 
odznakov či mincí sme objavili aj tých menej 
tradičných. Sú tam vystavené medzinárodne 
oceňované filatelistické exponáty, úžasná 

odznaková zbierka Branislava Deleja a  ďal-
ších zberateľov či už olympijských, alebo 
monotematických odznakov z rôznych špor-
tov, unikátne tenisové rakety Jozefa Cillera, 
artefakty týkajúce sa Martiny Moravcovej, 
Věry Čáslavskej, Edmunda Hillaryho a ďal-
ších významných športovcov, futbalové su-
veníry z pozostalosti legendárneho brankára 
Viliama Schrojfa, autogramy významných 
športových osobností a iné exponáty. Teší 
ma, že medzi vystavovateľmi sú aj významní 
slovenskí olympijskí funkcionári,“ povedala 
pri vernisáži výstavy riaditeľka SOV – SOŠM 
Zdenka Letenayová.

JANO SCHUSTER A INÉ OBRÁZKY
V priestoroch Stálej expozície dejín lyžovania 
na Slovensku SOV – SOŠM v Bellovom dome 
v Kremnici pripravilo múzeum v spolupráci 

s  Európskym festivalom Kremnické gagy 
výstavu Jano Schuster a iné obrázky. Výstava 
bola venovaná tvorbe a pamiatke popredné-
ho slovenského karikaturistu Jána Schustera, 
ktorý sa v tvorbe venoval aj športovej tema-
tike (hlavne lyžovaniu) a v denníku Šport 
viedol v rokoch 1994 – 1998 humoristickú 
prílohu.

VÝSTAVA V BUDOVE PARLAMENTU 
Od 17. októbra až do 30. novembra bola 
v priestoroch foyeru Národnej rady Slovenskej 
republiky sprístupnená výstava SOV – SOŠM 
Z depozitára prežitých emócií. Okrem pa-
nelovej časti s informáciami o poslaní a práci 
SOV – SOŠM boli vystavené aj niektoré 
vzácne zbierkové predmety pochádzajúce 
od olympionikov, či od iných významných 
športových osobností zo Slovenska. I

BOHATÉ AKTIVITY SOV – SOŠM
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Ž iadny náš športový funkcionár nebol tak 
dlho členom výkonného výboru SOV 
ako Vladimír Miller – nepretržite 24 ro-

kov! Prvý raz bol zvolený na ustanovujúcom 
zasadnutí SOV 19. decembra 1992 a svoje 
posledné, šieste funkčné obdobie ukončil 26. 
novembra 2016. Potom ho zvolili za čestného 
člena SOV a od začiatku tohto roku je porad-
com prezidenta SOV Antona Siekela. Rodák 
z Bratislavy Vladimír Miller oslávil 8. novem-
bra 70. narodeniny! 

Ako športovec sa venoval plávaniu, vod-
nému pólu a predovšetkým modernému 
päťboju. V tomto športe pôsobil ako tréner 
(vôbec prvý diplomovaný v Československu), 
významný funkcionár i medzinárodný roz-
hodca. Viedol juniorskú reprezentáciu ČSSR 
a ako asistent reprezentačného trénera 
mužov sa podieľal na zisku striebra a bronzu 
na OH 1976 v Montreale, bol aj na OH 1980 
v Moskve. V rokoch 1988 – 1992 viedol fede-
rálny a v rokoch 1992 – 2012 Slovenský zväz 
moderného päťboja. Pôsobil aj v exekutíve 
medzinárodnej federácie UIPM. Je dlhoroč-
ný člen technickej komisie UIPM a pôsobil 
dovedna na piatich OH ako člen jury, resp. 
technický delegát.

Bývalý dlhoročný riaditeľ Športového 
gymnázia v Bratislave sa stal jedným z naj-
významnejších slovenských olympijských 
funkcionárov. V rokoch 1992 – 2001 bol 
členom výkonného výboru SOV, v rokoch 
2001 – 2016 podpredsedom, resp. viceprezi-
dentom SOV – najprv pre letné športy, potom 
pre mládež a následne pre rozvoj olympizmu. 
Viedol slovenské výpravy na OH 2004 v Até-
nach a OH 2008 v Pekingu, na premiérových 
OH aj ZOH mládeže v Singapure 2010, resp. 
v Innsbrucku 2012, aj na viacerých letných či 
zimných edíciách EYOD/EYOF. V roku 2010 
bol ako prvý Slovák ocenený vyznamenaním 
Európskych olympijských výborov s názvom 
EOC Laurel Award. I

VLADIMÍR MILLER – 70!

V Prievidzi sa 21. septembra odohrala 
v  našich pomeroch výnimočná uda-
losť. OK Prievidza, jeden z najstarších 
a dlhodobo aj jeden z najaktívnejších 

spomedzi 21 regionálnych olympijských klu-
bov na Slovensku, slávnostne otvoril svoje 
nové sídlo na ulici Olympionikov 6/A. OK 
Prievidza doteraz dlhodobo sídlil veľmi blízko 
v prenajatých priestoroch, ale v súčasnosti už 
má ako prvý olympijský klub na Slovensku 
vlastné sídlo.

Na slávnostnom otvorení sa zúčastnila aj 
delegácia SOV na čele s prezidentom Anto-
nom Siekelom, ktorý OK Prievidza odovzdal 
finančný dar SOV vo výške 8 000 eur. Olym-

pionikov z regiónu Hornej Nitry na slávnosti 
zastupovali strieborný rýchlostný kanoista 
z OH 2016 Denis Myšák a bývalá hádzanárka 
Katarína Beňušková-Lamrichová. Samo-
zrejme, nemohol chýbať aj predseda Zdru-
ženia olympijských klubov Ivan Čierny 
a zástupcovia ďalších regionálnych OK. 
Význam tejto udalosti podčiarkla účasť pri-
mátorky Prievidze Kataríny Macháčkovej 
aj primátorov všetkých miest regiónu Hornej 
Nitry. „Priestory OK Prievidza budú môcť vyu-
žívať nielen členovia nášho klubu, ktorých je 
viac než šesťdesiat, ale aj záujemcovia o šport 
a olympizmus z radov študentov,“ povedal 
predseda OK Prievidza Vladimír Revický. I

ČASŤ ČLENOV OK PRIEVIDZA NA SPOLOČNEJ FOTOGRAFII.

OK PRIEVIDZA SLÁVNOSTNE 
OTVORIL VLASTNÉ SÍDLO

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  FOTO: JÁN SÚKUP, SOV

PRÍSPEVOK SOV K EURÓPSKEMU TÝŽDŇU ŠPORTU 2017

SOV sa svojimi tradičnými aktivitami 
zapojil do Európskeho týždňa športu 
2017, zahŕňajúceho s mottom #BeActive 

rozmanité športové činnosti od 1.  septem-
bra až do 15.  októbra. Takmer 450 detí z  9 
prešovských základných škôl sa zúčastnilo 
na audiovizuálnom výchovno-vzdelávacom 
predstavení Dotkni sa hviezd. Deti sa na 
ňom oboznámili s olympijskou symbolikou, 
hodnotami a myšlienkami olympizmu, zažili 
sprostredkovane atmosféru olympijských 
hier a stretli sa so známymi športovcami 
– olympionikmi. Prišli medzi ne účastníci 
olympijských hier, či olympiád mládeže: 
olympijskí medailisti strelkyňa Zuzana Re-
hák Štefečeková (na fotografii s pochodňou) 
a biatlonista Pavol Hurajt, exmajster sveta 
rýchlostný kanoista Peter Gelle, plus sánkari 
Mária Jasenčáková, Walter Marx ml., Kata-
rína Šimoňáková a  Tomáš Vaverčák. Ce-
loslovenské semináre pre cvičiteľky projektu 

projektu Vykročte za zdravím sa uskutočnili 
v dvoch turnusoch (15. – 17. septembra a 14. – 
16. októbra v Grand hoteli Bellevue v Hornom 
Smokovci. Spolu 68 účastníkov (64 žien 
a 4 muži) prišlo z 12 olympijských klubov. I
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Z istiť, aké pohybové schopnosti majú 
žiaci na prvom stupni základných škôl 
a aké sú ich pohybové predpoklady, 

má nový projekt Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a športu SR, ktorého part-
nerom je aj SOV. Projekt celoslovenského 
testovania pohybových schopností žiakov 
prvých a tretích ročníkov základných škôl 
s mottom „Bez pohybu nemôže byť človek 
zdravý“ odštartoval v pilotnej fáze 11.  ok-
tóbra na Základnej škole v  Senci. Jeho 
cieľom je odporučiť rodičom také športy, 
na ktoré majú ich deti nadanie a športové 
predpoklady. Na testovaní sa v  pilotnej 
prevádzke zúčastnia žiaci prvého a  tre-
tieho ročníka na 24 vybraných ZŠ na 
Slovensku. Od školského roka 2018/2019 
bude testovanie povinné pre všetky deti 
1. ročníkov ZŠ, ktoré absolvujú o dva roky 
rovnaké testy aj v 3. ročníku.

Na testovaní v Senci boli prítomní 
čelní predstavitelia SOV na čele s prezi-
dentom Antonom Siekelom, ale aj nová 
ministerka školstva Martina Lubyová. 
Deti prišli pri testovaní motivovať viacerí 
olympionici na čele so zlatými vodnosla-
lomárskymi medailistami z OH 2016 La-
dislavom a Petrom Škantárovcami (na 
fotografii). I

SOV PARTNEROM 
TESTOVANIA ŽIAKOV 
V POHYBOVÝCH 
SCHOPNOSTIACHHlavný Olympijský deň sa v roku 2017 

uskutočnil 23. júna v Európskom meste 
športu – Banskej Bystrici. SOV na poduja-

tie v parku pod pamätníkom SNP zabezpečil 
účasť viacerých športových hviezd – členov 
strieborného štvorkajaku z OH 2016 Denisa 
Myšáka, Erik Vlčeka, Juraja Tarra a  Ti-
bora Linku, viacnásobnej paralympijskej 
šampiónky v streľbe Veroniky Vadovičovej, 
kajakárky Martiny Kohlovej, ako aj topšpor-
tovcov miestneho Vojenského športového 
centra – atlétky Martiny Hrašnovej a biatlo-
nistky Jana Daubnerovej (Gerekovej), ktoré 
v tomto roku ukončili aktívnu činnosť, i strelca 
Juraja Tužinského. Prítomnosť týchto osob-
ností motivovala množstvo detí z bansko-
bystrických škôl do aktívnej účasti v Behu 
Olympijského dňa, ako aj v množstve ďalších 
športových činností či už na provizórnej strel-
nici, pri prekážkovom behu, bubble futbale, 
alebo na minitrampolínach.

Predseda Združenia olympijských klu-
bov SR Ivan Čierny absolvoval krátko pred 

Banskou Bystricou návštevy na oslavách 
v Olympijského dňa v Šahách, Trenčíne 
i v Prievidzi. „Hlavný Olympijský deň je síce 
jednorazová akcia, no predchádzajú jej 
olympijské festivaly, olympiáda materských 
škôl, podujatia pre starších, aj dôchodcov, 
víta sa každá aktivita jednotlivých olympij-
ských klubov,“ povedal. I

PRI BEHU OLYMPIJSKÉHO DŇA S DEŤMI ODŠTAR-
TOVALI AJ OLYMPIONICI TIBOR LINKA, JURAJ TARR 
A JURAJ TUŽINSKÝ.

HLAVNÝ OD V BANSKEJ BYSTRICI 
AJ S HVIEZDAMI

MEDZINÁRODNÝ OLYMPIJSKÝ TÁBOR MLÁDEŽE

Od 24. do 29. júna sa vo Vysokých Tatrách 
konal už 7. ročník Medzinárodného 
olympijského tábora mládeže (MOTM). 

V tábore v Grandhoteli Bellevue v Hornom 
Smokovci bolo dovedna 42 detí vo veku 12 
až 14 rokov z piatich krajín – Česka, Poľska, 
Maďarska, Ukrajiny a zo Slovenska. Zo Slo-
venska päťčlenné tímy vyslali ZŠ Krosnianska 
a Tomášikova z Košíc, ZŠ Okružná z Micha-
loviec a ZŠ Ing. Kožucha zo Spišskej Novej 
Vsi. Slovenské školy o svoju účasť bojovali vo 
video súťaži.

Celý pobyt s deťmi absolvovali päťnásob-
ná účastníčka ZOH a predsedníčka Olympij-
ského klubu Vysoké Tatry, sánkarka Mária 
Jasenčáková, spolu s trojnásobnou účast-
níčkou OH v šerme Katarínou Ráczovou. 
Dlhý čas s deťmi strávila aj bývalá bežkyňa 

na lyžiach, účastníčka ZOH Anna Pasiarová. 
Venovali sa im aj dvojnásobná strieborná 
strelecká medailistka z OH Zuzana Rehák 
Štefečeková, bronzový biatlonista zo ZOH 
Pavol Hurajt, bývalí sánkari Walter Marx ml. 
a Jana Šišajová, hokejista Pavol Svitana, 
aj špičková súčasná biatlonistka Paulína 
Fialková.

Športovú náplň tábora tvorili súťaže 
v detskej atletike, horská turistika, aj aktivity 
v rámci Olympijského dňa 27. júna na ZŠ 
v Dolnom Smokovci s účasťou 350 detí, ktoré 
zahraničných pedagógov zaujali najviac. 
Súčasťou programu boli aj veľký olympijský 
kvíz pod patronátom Slovenskej olympijskej 
akadémie, environmentálny deň, večer fair 
play, medzinárodný piknik, či autogramiáda 
olympionikov. I
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Viac ako 100 darcov prijalo tento rok 
výzvu Nadácie SOV a zapojilo sa do 
každoročnej Olympijskej kvapky krvi 
(OKK) s mottom Daruj krv s olympio-

nikom a zachráň život. Podujatie sa konalo 
v dňoch 25. – 29. septembra 2017 v štyroch 
slovenských mestách. V Malackách ukázali 
svoju odvahu vodní slalomári Jana Duká-
tová, Jakub Grigar a rýchlostná kanoistka 
Martina Kohlová a pripojili sa ďalší odvážliv-
ci. Spolu ich bolo 24. Až 42 darcov sa zapojilo 
do Olympijskej kvapky krvi v Šamoríne, kam 
darcov prišli podporiť členovia strieborného 
olympijského štvorkajaka v Riu 2016 Juraj 
Tarr a Tibor Linka, ale aj tenisový olympionik 
Andrej Martin. V Banskej Bystrici podporili 
toto podujatie štyria olympionici – atléti Matej 
Tóth a Martina Hrašnová, vodný slalomár 

Juraj Minčík a hokejista Michal Handzuš, 
ale aj riaditeľ VŠC Dukla Banská Bystrica 
Roman Benčík. A  v  metropole Východu – 
v Košiciach boli vzorom pre 38 darcov nielen 
basketbalová olympionička Zuzana Žirková 
či atlét Lukáš Beer, ale aj členka správnej 
rady Nadácie SOV a šermiarska olympionič-
ka Katarína Ráczová, študenti športového 
gymnázia, či primátor Richard Raši. 

„Teší ma, že aj tento rok sa zapojilo do Olym-
pijskej kvapky krvi viac ako sto ľudí na čele 
s olympionikmi. Spolu sme pomohli viac ako 
50 litrami krvi. Som rád, že pre verejnosť boli 
naši olympionici silnou motiváciou a dodali 
mnohým nielen odvahu, ale aj presvedčenie, 
že darovať krv má zmysel,“ povedal na margo 
tohtoročnej Olympijskej kvapky krvi predseda 
správnej rady Nadácie SOV Dušan Guľáš. I

Pri Národnom pamätníku olympionikov 
na Národnom cintoríne v Martine 
zorganizovali SOV a SOV – Slovenské 

olympijské a športové múzeum 26. ok-
tóbra pietny akt. Krátko pred Pamiatkou 
zosnulých bola na pamätníku odhalená 
tabuľka, pripomínajúca niekdajšiu vy-
nikajúcu atlétku a bronzovú olympijskú 
medailistku v skoku do diaľky z OH 1972 
v Mníchove Evu Šuranovú, rodenú Kuc-
manovú. Tá nás navždy opustila vlani na 
Silvestra. Na Národný pamätník olympio-
nikov pribudla tabuľka s jej menom ako 
25. v poradí. Pamätník, ktorý bol otvorený 
16. októbra 2014, je venovaný všetkým 
olympionikom, ale zvečnené sú na ňom 

mená tých olympijských medailistov zo 
Slovenska, ktorí už nie sú medzi nami. Na 
pietnom akte sa zúčastnili najvyšší pred-
stavitelia SOV na čele s prezidentom SOV 
Antonom Siekelom.  I

OLYMPIJSKÁ KVAPKA KRVI: VIAC AKO 
STO DARCOV NA ČELE S OLYMPIONIKMI

ODHALENIE PAMÄTNEJ TABUĽKY EVY ŠURANOVEJ

PARTE

† Vo veku 79 rokov v Bratislave 6. júna 
zomrel významný akademický so-

chár profesor JOZEF JANKOVIČ. Jeho 
socha s názvom „Vrchol“ reprezento-
vala Európu na kultúrnej olympiáde 
v  rámci OH 1988 a je umiestnená 
v areáli Olympijského parku v Soule. 
SOV ho v roku 2012 ocenil udelením 
Ceny Ladislava Chudíka.

† Vo veku 65 rokov zomrel 3. júla 
spoluzakladateľ a do svojej smrti 

podpredseda OK Prievidza PETER 
TICHÝ, v marci opätovne zvolený do 
výkonného výboru Združenia olym-
pijských klubov SR. Pôsobil aj vo ve-
dení Klubu fair play SOV. V roku 2011 
bol ocenený Bronzovým odznakom 
SOV z roku 2011, v roku 2013 Diplo-
mom KFP SOV a tohto roku Striebor-
ným odznakom SOV.

† Vo veku 96 rokov zomrel 19. júla 
nestor slovenského jachtingu a dr-

žiteľ Zlatého odznaku SOV z roku 2011 
VLADIMÍR PORUBSKÝ. V jachtingu 
bol významný funkcionár (niekoľko 
rokov viedol československý i sloven-
ský zväz), medzinárodný rozhodca aj 
tréner, prekladateľ pravidiel i šíriteľ 
metodických poznatkov. 

† Vo veku 69 rokov zomrel 2.  sep-
tembra jeden z najaktívnejších 

dobrovoľníkov v slovenskom olym-
pijskom hnutí JURAJ BOBULA – dlho-
ročný člen Horskej služby, nadšený 
ochranca prírody, propagátor športu, 
obzvlášť lyžovania, vášnivý lyžiar i fo-
tograf, iniciátor výstavby Olympijské-
ho lesa v Tatranskej Lesnej. Takmer 
20 rokov bol členom envirokomisie 
SOV, od roku 2005 až do vlaňajška ju 
viedol. V roku 2007 dostal Bronzové 
kruhy SOV, v roku 2015 bol prijatý za 
čestného člena SOV a získal Zlatý 
odznak SOV.

† Vo veku 66 rokov zomrel 3. novem-
bra dlhoročný lekár slovenskej 

vodnoslalomárskej reprezentácie PA-
VOL PETRÍČEK, ktorý zároveň viedol 
našich vodných slalomárov na OH 
1996 aj 2000.

TABUĽKA V BRONZOVEJ FARBE NA PAMIATKU EVY 
ŠURANOVEJ.

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK  FOTO: SOV, TASR/ERIKA ĎURČOVÁ

MOMENTKA Z OKK 
V BANSKEJ BYSTRICI 
– PRI ODBEROCH KRVI 
MICHAL HANDZUŠ 
A JURAJ MINČÍK, 
ZA NIMI MARTINA 
HRAŠNOVÁ.
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FOTOPRÍBEH TEXT: BORIS VANYA  FOTO: ANDREJ GALICA, X-BIONIC® SPHERE,
TASR/MARTIN BAUMANN, LUKÁŠ GRINAJ, DANIEL VESELSKÝ

Ktoré miesto na Slovensku môžu v tom istom roku navštíviť
Sergej Bubka, Bill Gates, dubajský princ a Marek Hamšík?

ZA VŠETKÝM 
HĽADAJ KOŇA

ŠPORTOVO-REKREAČNÉ CENTRUM 

X-BIONIC® SPHERE V ŠAMORÍNE 

JE SLOVENSKÝ UNIKÁT

X-BIONIC® SPHERE 

DOMINANTOU VSTUPNEJ ČAS-
TI DO ŠPORTOVO-REKREAČNÉ-
HO CENTRA JE OSEM METROV
VYSOKÁ DVADSAŤTONOVÁ NE-
REZOVÁ SOCHA KOŇA, KTORÁ
JE DIELOM GÁBORA MIKLÓSA
SZŐKEHO Z BUDAPEŠTI.



OLYMPIC.SK JESEŇ / ZIMA 2017   133

FOTOPRÍBEH

-

-
-

-

-

-

-
-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

AKO SA ROZRASTAL 
ŠAMORÍNSKY 
REZORT
2014
Otvorenie jazdeckej časti 
rezortu, teraz pod názvom 
x-bionic® equestor sphere

2015
Otvorenie plaveckej časti 
rezortu, teraz pod názvom 
x-bionic® aquatic sphere 
a x-bionic® wellness sphere

2016
Otvorenie atletického štadióna 
x-bionic® athletic sphere 
a hotela X-BIONIC® HOTEL

POHĽAD ZVRCHU NA CELÝ AREÁL.

Z
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Š amorínsky areál je raj 
jazdcov a koní. Hipo-aré-
na je zameraná na všetky 

druhy jazdeckých športov – par-
kúr, dostihy, drezúru aj vytrva-
lostné jazdecké preteky. Hlavný 
parkúr, na ktorom sa odohráva 
väčšina súťaží, má špeciálny 
trávnatý povrch. V areáli sa na-
chádza 638 boxov na zimné aj 
letné ustajnenie a dve jazdecké 
haly. Tento rok bol šamorínsky 
komplex dejiskom majstrovstiev 
Európy mladých jazdcov, junio-
rov a detí či prestížneho Pohára 
národov v parkúrovom skákaní. 
Na ten sa prišiel pozrieť zakla-
dateľ softvérovej spoločnosti 
Microsoft a filantrop Bill Gates, 
ktorý podporoval svoju 21-roč-
nú dcéru Jennifer Katharine. Na 
majstrovstvách sveta vo vytrva-
lostnom jazdení sa minulý rok 
zúčastnil aj dubajský korunný 
princ Hamdan bin Mohammed 
Al-Maktúm – nie ako fanúšik, ale 
pretekár. V Šamoríne ho sprevá-
dzal aj jeho otec, dubajský šejk 
Mohammed bin Rašín Al-Mak-
túm, ktorý je predsedom vlády 
Spojených arabských emirátov.

TALIAN LORENZO CORREDDU, VÍŤAZ INDIVIDUÁLNEJ SÚŤAŽE DETÍ NA TOHTOROČNÝCH 
MAJSTROVSTVÁCH EURÓPY MLADÝCH JAZDCOV, JUNIOROV A DETÍ.

NA MAJSTROVSTVÁCH 
SVETA 2016 VO VYTR-
VALOSTNOM JAZDENÍ 
SA ZÚČASTNIL AJ 
DUBAJSKÝ KORUNNÝ 
PRINC HAMDAN 
BIN MOHAMMED 
AL-MAKTÚM.

SLÁVNOSTNÉ OTVO-
RENIE FEI MAJSTROV-

STIEV SVETA 2016 
VO VYTRVALOSTNOM 

JAZDENÍ.
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SVETOVÁ REKORDÉRKA V HODE KLADIVOM ANITA WLODARCZYKOVÁ V AKCII.

JANA VELĎÁKOVÁ 
A JEJ POKUS 
V SKOKU 
DO DIAĽKY.

ŠPRINTÉR JÁN 
VOLKO (V STREDE) 

V SPOLOČNOSTI RAMILA 
GULIJEVA Z TURECKA 

A EMILEHO ERASMUSA 
Z JUŽNEJ AFRIKY.

ATLETIKA

A tletický míting Pravda – Te-
levízia – Slovnaft sa vrátil na 
scénu po šiestich rokoch. 

V novom dejisku, na šamorínskom 
atletickom štadióne s modrým 
osemdráhovým oválom, sa zatiaľ 
uskutočnil 51. a 52. ročník. V  naj-
lepších časoch (80. a 90. roky 
minulého storočia) patril míting 
vďaka účasti špičkových atlétov 
a  ich výkonom k elitným v Eu-
rópe. Minulý rok sa predstavila 
divákom napríklad svetová rekor-
dérka v hode kladivom Poľka Anita 
Wlodarczyková, ktorá o niekoľko 
týždňov neskôr triumfovala aj na 
olympijských hrách v Riu. Súťažnú 
premiéru pod holým nebom tam 
vlani absolvoval chodec Matej Tóth 
– aj on vyšperkoval sezónu olym-
pijským zlatom. Okrem aktívnych 
športovcov zavítali na míting atle-
tické legendy – Kubánec Alberto 
Juantorena, Jarmila Kratochvílová, 
tohto roku zasa fenomenálny sko-
kan o žrdi Sergej Bubka.
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TRIATLON

Najskôr 1,9 km plávania, po-
tom 90 km v sedle bicykla 
a napokon 21,1 km behu. Za-

čiatkom júna bol rezort dejiskom 
majstrovstiev sveta v  strednom 
triatlone pod názvom The Cham-
pionship 2017 pod hlavičkou Chal-
lenge Family. V súťaži mužov lákal 
najmä dvojnásobný olympijský 
víťaz Brit Alistair Brownlee, či Ju-
hoafričan Richard Murray, štvrtý 
muž z OH v Riu de Janeiro, ale aj 
slovenský reprezentant Richard 
Varga. „Atmosféra bola úžasná, 
diváci mi veľmi pomohli. Som rád, 
že triatlon sa na Slovensku posú-
va vyššie,“ nechal sa počuť Varga, 
ktorý skončil jedenásty. Po úspeš-
nej premiére získal rezort licenciu 
na ďalšie tri ročníky podujatia.

SLOVÁK RICHARD VARGA NA PRETEKOCH V ŠAMORÍNE.

VÍŤAZ TRIATLONOVÉHO THE CHAMPIONSHIP 2017 KANAĎAN LIONEL SANDERS V CIELI.
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A reál x-bionic® aquatic sphe-
re krstili  minulý rok v  júni. 
Jeho ozdobou je vonkajší 

olympijský desaťdráhový bazén 
s tribúnou pre 1 500 divákov. 
Plavci majú k dispozícii aj vnú-
torný 25-metrový bazén s ôsmimi 
dráhami, vhodný na prípravu 
a preteky v zimnom období. Areál 
dotvárajú tri detské bazény, re-
kreačný bazén s atrakciami, štyri 
tobogany a dve vonkajšie vodné 
šmykľavky. „Je tu tribúna a bloky, 
ktoré sme desať rokov nevedeli 
zohnať, vyzerá to super. V otvore-
nom bazéne je lepšia atmosféra. 
Pribudla ďalšia možnosť, kde 
môžeme najmä v lete plávať,“ 
hodnotil areál pri jeho krste slo-
venský plavec Richard Nagy. 

Spokojnosť s prostredím ne-
tajil ani tréner maďarskej vod-
nopólovej reprezentácie Tamás 
Märcz. „Cítili sme sa tu výborne, 
fantasticky nás pohostili. Sme tu 
prvý raz, ale určite nie naposle-
dy,“ citoval ho portál samorin.
sk. Maďari sa v Šamoríne pri-
pravovali na majstrovstvá sveta 
v Budapešti, kde skončili v júli 
na druhom mieste.

VO VNÚTORNEJ DVADSAŤPÄŤKE 
SA TRÉNUJE A SÚŤAŽÍ AJ V ZIME.

ŠPIČKOVÉ WELLNES CENTRUM PONÚKA DOKONALÝ RELAX.
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FUTBAL

V lete tohto roka mala bez-
pečnostná služba v x-bionic® 
sphere nečakané starosti. Do 

rezortu dorazili stovky tureckých 
futbalových fanúšikov v  nádeji, 
že aspoň na chvíľu uvidia naži-
vo niekoho z  hviezdneho tímu 
Galatasaray Istanbul. Mali však 
smolu. Turci si želali prípravu za 
zatvorenými dverami. Okrem Ga-
latasarayu si rozložil tréningový 
kemp v areáli aj ďalší turecký tím 
Trabzonspor s  trojicou Slovákov 
Jánom Ďuricom, Jurajom Kuckom 
a  Matúšom Berom. Areál sa tiež 
stal prechodným domovom pre 
slovenskú futbalovú reprezentáciu 
pred zápasmi kvalifikácie MS 2018.

SLOVENSKÍ FUTBALOVÍ REPREZENTANTI (ZĽAVA) MAREK HAMŠÍK, ADAM NEMEC A JURAJ KUCKA 
V ŠAMORÍNSKOM AREÁLI PRED ZÁPASOM PROTI ŠKÓTSKU.

FUTBALISTI TRABZONSPORU POČAS TRÉNINGU.
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